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SPORED

Sebastian Cavazza
»Svetlobna leta smo za Balkanom!«

Nepozabno silvestrovo
Najboljša novoletna 
zabava bo pri vas doma!

TOČKA

1Privoščite si veliki silvestrski maraton!

Srečno 2020!
Veliki silvestrski 

spored!

REVIJA ZA SLADOKUSCE

•	Darila	iz	
kuhinje

•	Praznični	
prigrizki

•	Slavnostni	
jedilnik

•	Diši	po	
čokoladi

•	Za	sladkanje	
brez	
obžalovanja

•	Kaviar,	
prefinjeno	
razkošje

•	Kopica	odličnih	
preizkušenih	
receptov

ŽE V PRODAJI!

Revija Dober tek
z vami že 25 let.
www.dobertek.com

Letna naročnina 

38,50 EUR 
+ DARILO

Tel.: 080 4321

PODARITE 
NAROČNINO  
NA REVIJO  

DOBER TEK IN 

RAZVESELJUJTE  
VSE LETO!

Od 27. 12.

do 2. 1.
TV-sporedNa lovu za materiali zelene 

prihodnosti
Nekdanjega razkošja v 
Laškem ne bo več str. 18str. 5

Dobra dela, popotnica za novo leto
Prazniki so čas, da se spomnimo tudi na vse, ki potrebujejo pomoč. V teh decembrskih dneh so njihove stiske še večje. Zlasti 
veselje otrok imajo v mislih mnoge dobrodelne organizacije in posamezniki, ki vsako leto zbirajo pomoč. Takole množično so se 
odzvali ljudje v akciji Božiček za en dan in podobno je bilo tudi pri drugih dobrodelnih akcijah v regiji. Naj vas sočutje in dobra 
dela spremljajo vse leto. Srečno 2020! str. 2-3

Viseči most spet v središču 
pozornosti

Največja razstava jaslic 
povezala ljudi

Meik 
Wiking, 
direktor 
inštituta za 
raziskovanje 
sreče

Foto: Grega Valančič
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ZADETKI

»Namesto da majhni 
kmetje zakurijo pšenič-
ni odpad, jim lahko po-
magamo mi. Zanj smo 
pripravljeni plačati in 
tako za odpad nekaj 
zaslužijo.«

Eva Štraser, ustanovi-
teljica podjetja Evegreen

»Nikoli ne dvomite, ali 
lahko majhna skupina 
resnih in predanih ljudi 
spremeni svet. V resnici 
je to edino, kar ga sploh 
lahko.«

Meik Wiking, direktor 
inštituta za raziskovanje 
sreče

»Zame je pomembno 
in zahtevam, da dru-
žina vsak večer sede 
skupaj k večerji in da 
se pogovarjamo.«

Mary Ellen Ramasi-
manana Virtič, naravna 
govorka pri pouku fran-
coščine

»Svojih otrok nimam, 
imam pa moč, da lahko 
pomagam drugim.«

Jerneja Mastnak, prosto-
voljka

»Sama verjamem, da 
lahko dosežemo vse, 
kar si zadamo, vendar 
moramo za to garati.«

Urška Žolnir Jugovar, 
judoistka

Dobre vile s Polzele
»Skrivnost sreče je v tem, da zmoreš najti radost v veselju 

drugega,« je zapisal francoski pisatelj Georges Bernanos in 
ta rek je tri gimnazijke spodbudil, da so začele odkrivati 
koščke sreče. Drugo leto zapored so pripravile dobrodelni 
projekt Dobra vila.

Liza Hočevar, Maša Petrovič in Julia Podkrižnik so prijatelji-
ce in dijakinje 4. letnika I. gimnazije v Celju, ki srečo najdejo 
v tem, da osrečujejo druge. Lani so idejo o projektu Dobra 
vila predstavile krajevni organizaciji rdečega križa Polzela in 
kot prostovoljke stopile pod njihovo okrilje. Skupaj so tudi 
letos osrečili številne družini in posameznike iz Spodnje 
Savinjske doline.

Projekt so zasnovale tako, da posamezniki, ki se odločijo 
pri projektu sodelovati, pripravijo paket presenečenja 
za otroke po vnaprej določenih navodilih. »Letos se je 
povabilu za obdarovanje otrok odzvalo 59 vil in vi-
lincev. Velikodušno so projekt podprli predvsem naši 

sošolci,« je povedala Liza Hočevar. Tako so lahko obdarili 
vse otroke, katerih starši so se v tem letu kakorkoli obrnili 
na pomoč polzelskega Rdečega križe in vse tiste, ki so jih 
predlagale prostovoljke s terena. Tik pred božičem so se vsi 
zbrali v Hiši zdravja na Polzeli, kjer so se družili, peli, klepe-
tali, ustvarjali in se seveda tudi obdarili.

Prvič so dekleta letos razveselila tudi varovance Varstveno-
-delovnega centra Muc. Skupaj z vodstvom in donatorji jim je 

uspelo obdariti 22 posameznikov. »Darila smo jim razdelili 
v spremljavi harmonike ter jim zaželeli lepe praznike. 
Njihov hvaležnost zagotovo polepša naše praznike,« je 
prepričana Hočevarjeva.

LKK
Foto: Bina Vista

Božičkovi pomočniki so iz celjske Božičkove tovarne 
daril letos odposlali kar 1.111 paketov. S pomočjo dobrih 
ljudi je Humanitarno društvo Enostavno pomagam tako 
že peto leto zapored otrokom iz socialno šibkejših družin 
širše celjske regije pričaralo praznični čudež. Letos prvič 
so člani društva v decembru izvedli še projekt, namenjen 
starejšim Enostavno solidaren, in poskrbeli za obdarovanje 
150 starostnikov.

Božičkovi pomočniki, ki skrbijo, da vsako darilo prispe na pravi naslov, so že nekaj let poklicni in 
prostovoljni gasilci. Letos so se uniformiranim dostavljavcem daril pridružili tudi celjski policisti.

Več kot tisoč daril in še veliko
več srečnih nasmehov

Mineva pet let, odkar so v 
Humanitarnem društvu Eno-
stavno pomagam zaznali, da 
je v širši celjski regiji vsako 
leto več staršev, ki svojemu 
otroku pod božično smreči-
co ne morejo postaviti darila. 
Člani društva in njihovi pod-
porniki so se odločili, da se 
bodo trudili uresničiti božično 
poslanstvo in poskrbeli, da bo 
čim več teh otrok doživelo bo-
žično veselje. Tako je zaživela 
Božičkova tovarna daril.

Letos je pri akciji sodelovalo 
več kot 40 vrtcev in osnovnih 
šol iz kar 45 krajev širše celj-
ske regije, ki so za obdaritev 

predlagali 1.111 otrok. Božič-
kova tovarna daril je obrato-
vala od 29. novembra do 20. 
decembra, v tem času je 15 
prostovoljnih Božičkovih po-
močnikov opravilo kar 1.950 
delovnih ur. Zbrana darila so 
prostovoljci s poklicnimi in 
prostovoljnimi gasilci iz celjske 
regije ter letos prvič tudi s celj-
skimi policisti osebno dostavili 
na 460 naslovov in tako skupaj 
prevozili kar 1.450 kilometrov.

Dokazali, da imajo 
veliko srce
»Še vedno verjamem v do-

broto in srčnost ljudi,« pravi 

Milan Ninić, predsednik 
Humanitarnega društva Eno-
stavno pomagam. »Zadnjih 
šest tednov je bilo napornih 
in vsi čutimo utrujenost, a vse 
nam je poplačano s tem, da 
smo ponovno uspeli obdariti 
ogromno otrok in da bo na bo-
žični večer zaradi nas in vseh 
dobrih ljudi, ki so enostavno 
pomagali z nakupom dari-
la, žarelo 2.222 otroških očk 
več,« je dejal eden od motor-
jev akcije in dodal, da prosto-
voljcem vtisi s terena, bodisi 
nasmehi bodisi solze, vlivajo 
novih moči. »Želim si, da bi s 
svojim delom še naprej ohra-
njali vero v čudeže in dobrega 
moža. Ponosen sem na našo 
ekipo prostovoljcev, ki so žr-
tvovali svoj prosti čas in nese-
bično pomagali, ter hvaležen 
vsem Božičkovim pomočni-
kom, ki so obdarili otroke, in 
gasilcem ter policistom, ki so 

pomagali pri prevozu daril,« je 
ob koncu uspešno končanega 
projekta dejal Ninić.

Pozornost za 
starejše
Do nedavnega so bili pri ob-

darovanju starejši kar nekako 
prezrti. V tem letu so številna 
društva poskrbela, da je po licu 
starostnikov spolzela kakšna 
solza sreče in veselja. V želji, 
da se starostniki ne bi počutili 
odrinjene na rob družbe, so v 
Humanitarnem društvu Eno-
stavno pomagam izpeljali tudi 
projekt Enostavno solidaren, v 
katerem so s pomočjo SMS-do-
nacij zbirali sredstva za simbo-
lično obdarovanje starostnikov 
v znak pozornosti in hvaležno-
sti. Z zbranimi sredstvi bodo 
lahko obdarili 150 starostnikov.

LKK
Foto: Humanitarno društvo 

Enostavno pomagam

Dobri vili Maša Petrovič in 
Liza Hočevar
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Mag. Alenka Obrul, direktorica Zdravstvenega doma Celje

Celostna zgodnja obravnava 
otrok s posebnimi potrebami

V juliju 2017 so trije izbrani zdravstveni domo-
vi začeli izvajati pilotni projekt Celostna zgodnja 
obravnava otrok s posebnimi potrebami in nji-
hovih družin ter krepitev kompetenc strokovnih 
delavcev. Financiran je bil iz sredstev Evropskega 
socialnega sklada. Pilotni projekti so potekali v 
Zdravstvenem domu dr. Adolfa Drolca v Maribo-
ru, na Gorenjskem v okviru zdravstvenih domov 
Osnovnega zdravstva Gorenjske in Zdravstvenem 
domu Celje.

Namen javnega razpisa je bil zagotoviti celovito 
multidisciplinarno obravnavo otrok s posebnimi po-
trebami ter podporo otrokovemu razvoju in izboljšanju 
kakovosti življenja družine otroka s posebnimi potre-
bami. Hkrati smo želeli spodbuditi učinkovito, hitrej-
še in � eksibilnejše nudenje celostne zgodnje pomoči 
družini in otroku s posebnimi potrebami.

Celostna zgodnja obravnava otrok s posebnimi po-
trebami je ključnega pomena za otroke in družine, ki 
tvegajo socialno izključenost zaradi razvojnih težav, 
okvar, genetskih bolezni ali drugih primanjkljajev pri 
otroku. Na podlagi rezultatov projekta so predvideni 
ukrepi za razvoj in nadgradnjo programov, ki bodo 
prispevali k preprečevanju zdrsa v revščino in socialno 
izključenost ter bodo zmanjševali neenakosti v zdravju.

V Sloveniji so v razvojnih ambulantah, ki delujejo 
večinoma v okviru zdravstvenega varstva na primarni 
ravni, nudili zgodnjo obravnavo in nadaljnjo pomoč 
otroku z motnjami v razvoju že 40 let. Vendar ta pomoč 
ni bila celostna in ni vključevala pomoči družini. V timih 
razvojnih ambulant so bili zaposleni strokovnjaki medi-
cinske stroke, zato zgodnja obravnava ni bila celostna, 
saj ni vsebovala pomoči družini, specialno pedagoških 
obravnav ter poglobljenega medinštitucionalnega so-
delovanja.

V sklopu projekta se je obstoječi tim v razvojni am-
bulanti dopolnil z dodatnimi strokovnjaki (specialnim 
pedagogom, psihologom, socialnim delavcem). Tako 
se je oblikoval in vzpostavil multidisciplinarni tim, ki 
omogoča celostni pristop k obravnavi otrok in njiho-
vih staršev. Celostna zgodnja obravnava je otrokom 

s posebnimi potrebami in njihovim družinam nudila 
medicinsko, specialno pedagoško obravnavo in psi-
hosocialno pomoč.

Multidisciplinarni tim je sodeloval tudi z vzgojiteljem 
predšolskih otrok (specialnim pedagogom) v vrtcu. 
Ta je deloval kot mobilna služba za otroke v vrtcu in 
predšolske otroke, ki niso obiskovali vrtca. Z različnimi 
oblikami pomoči smo pravočasno načrtovali in pripra-
vili družino na vključevanje otroka v vzgojno-izobra-
ževalne ustanove. V izvajanje pilotnih projektov so bili 
vključeni Osnovna šola Gustava Šiliha Maribor, Vrtec 
Anice Černejeve v Celju in Kranjski vrtci.

Zdravstvena domova v Mariboru in Celju sta pripra-
vila več različnih strokovnih izobraževanj za strokovne 
delavce in laike. V ZD Kranj so pripravili klinične poti, 
protokole sodelovanja in spletno stran, ki bo v pomoč 
staršem in strokovnim delavcem pri iskanju pomoči.

Projekt se bo končal 31. decembra 2019. Delo se 
nadaljuje, saj bo od 1. januarja 2020 v veljavi tudi Za-
kon o celostni zgodnji obravnavi predšolskih otrok s 
posebnimi potrebami.

Pripravila: Simona Muhič, koordinatorka strokovnih 
aktivnosti za Zdravstveni dom dr. Adolfa Drolca Maribor 
pri projektu Celostna zgodnja obravnava otrok s poseb-
nimi potrebami in njihovih družin ter krepitev kompetenc 
strokovnih delavcev

AKTUALNO

Dobrodelni december v 
vrtcih, šolah in podjetjih

Čeprav je decembra dobrodelnih akcij in 
prireditev iz leta v leto več, je vsako leto tudi 
več tistih, ki to pomoč in podporo potrebu-
jejo. Zato smo lahko hvaležni in veseli, da 
imamo v regiji nekaj izjemnih posamezni-
kov, ki jim je mar, kako se počutijo drugi, 
in jim ni odveč žrtvovati časa zanje. Mednje 
sodi študent Kristjan Veber, ki ga odlikuje 
izjemen čut za sočloveka. Svojo dobrodelno 
pot je začel že kot dijak Gimnazije Celje – 
Center in ta mu še danes stoji ob strani pri 
izvedbi številnih akcij.

Študent Pedagoške fakultete v Mariboru je 
v sodelovanju s svojo nekdanjo gimnazijo in 
Celjskim mladinskim centrom ponovno za-
stavil in uspešno izpeljal dobrodelni projekt 
Enostavno človek, pri katerem so sodelovali 
številni posamezniki, trgovci, podjetniki, šole 
in vrtci.

»Odziv je bil res neverjeten in uspelo nam je 
zbrati zelo veliko stvari ter tako osrečiti veliko 
posameznikov in družin,« je dejal pobudnik 
akcije Kristjan Veber. Priznal je, da je res ve-
sel in srečen, ker je veliko ljudi pripravljenih 
pomagati, a ga težke zgodbe, predvsem otrok, 

ki jih sliši na terenu, tudi zlomijo. A iskren 
objem in sreča v očeh človeku povrneta moči. 
Vero v ljudi vsem prostovoljcem vlivajo tudi 
strokovni delavci, ki se trudijo, da bi globoke 
rane, ki jih zareže življenje, čim manj bolele.

Za male in velike
Letos so prostovoljci v okviru projekta Eno-

stavno človek zbirali hrano, higienske potreb-
ščine in igrače za Malo hišo na Pilštanju, Ma-
terinski dom in zavetišče za brezdomce v Celju 
ter Hišo zavetja Palčica Grosuplje. Pozabili niso 
niti na živali. Z dobrodelnimi akcijami želijo 
krepiti predvsem medsebojno solidarnost in 
širiti človeško toplino, saj smo, kot rad poudari 
Veber, skupaj močnejši. In prav moč, ki izvira 
iz povezanosti, se je pokazala tudi tokrat.

Ker pa se mladi prostovoljci zavedajo, da ni 
vse v materialnih stvareh in da globoke rane 
pogosto reže tudi osamljenost, so letošnjo 
akcijo nadgradili s številnimi drobnimi do-
godki. »S tem bomo nadaljevali tudi v januar-
ju,« pravi Veber, ki si želi, da bi dobrodelnost 
»raztegnili« na vse leto.

LKK, foto: osebni arhiv

Božiček za en dan obiskal 
tudi Kozjansko

Z leve: Marinka Kotnik, Savina Goličnik in Tjaša Škabar z Božičkovo pošiljko v naših krajih

Ko je drobno dekletce v začetku decembra začelo pripra-
vljati svoj božičkov seznam želja, je njen oče postajal potrt. 
»Ne bo šlo. Upam, da ne boš preveč žalostna …« Deklica 
ga je pogledala s posebno vero v očeh in dejala: »Ne skrbi, 
Božiček bo že našel način.« In ga je res. Kot po čudežu 
je neznani Božiček za en dan odgovoril tudi na najbolj 
skrite želje.

nekaterim obdarovancem v 
naših krajih. »Seveda si že-
lim, da bi bil seznam socialno 
ogroženih vsako leto krajši. 
Po drugi strani sem vesela, da 
jih z našo akcijo vsako leto 
dosežemo več. Odkar je akci-
ja tako obsežna, imam manj-
krat priložnost videti iskrice 
v očeh obdarovancev. Zato 
se tako veselim današnjega 
obiska. To je ena tistih prilo-
žnosti, ko ne oddaš le škatle, 
ampak podariš tudi nekaj 
svojega časa in dobre volje,« 
je zaključila Goličnikova.

STO
Foto: osebni arhiv

Morda ste v zadnjih osmih 
letih tudi vi že kdaj izbrali ime 
s seznama otrok, ki ga že sredi 
novembra objavijo na spletni 
strani. Morda ste se tudi vi 
ubadali z vprašanjem, kaj ku-
piti desetletniku, kaj potrebu-
je dveletni otrok in podobno. 
Morda vam je bilo okraševanje 
škatle še posebej v veselje in 
morda so vaši otroci na ta na-
čin zares občutili veselje daro-
vanja. V eni od skupin v vrtcu 
se otroci še zdaj pogovarjajo 
o malem Harisu, za katerega 
so pripravili paket. Kot da bi 
dobili novega prijateljčka, ki 
ga sicer nihče ne pozna, a ven-
dar je vsem tako zelo blizu. 
Takšne in podobne izkušnje 
ima doslej že več deset tisoč 
ljudi v Sloveniji. Letos so pro-

stovoljci prevzeli in razdelili 
več kot 13 tisoč daril.

Savina Goličnik, ki je za-
misel o Božičkovi škatli za 
čevlje prinesla iz Južnoafri-
ške republike, je s prijatelji v 
domači garaži pripravila 225 
škatel. Da bo spodbudila na-
cionalno akcijo, s katero se 
za marsikoga začne adventni 
čas, si ni predstavljala. »In naj 
kdo reče, da ni Božička,« se 
nasmeje mikrobiologinja, 
športna trenerka in vsestran-
ska prostovoljka. Čar te ak-
cije je, da se potrudimo za 
nekoga, ki ga ne poznamo. 
Je anonimna, a vendar zelo 
osebna. V resnici nas spod-
buja k temu, da bi se zaveda-
li, da smo res prav vsi lahko 
Božički.«

S polnim avtom po 
Kozjanskem
Danes akcija združuje ogro-

mno različnih društev in orga-
nizacij, ki se tako ali drugače 
vključujejo v logistiko projekta 
ali končno razdeljevanje daril. 
Med slednje se je pred štirimi 
leti vpisalo tudi humanitarno 
društvo Generator. Marin-
ka Kotnik pravi, da se zanjo 
praznični čas v resnici začne 
ravno v ogromnem skladišču 
BTC v Ljubljani, kjer že nekaj 
let kot prostovoljka pripravlja 
darila. Še posebej jo veseli, 
da so zadnja štiri leta v akcijo 
vključeni tudi starejši. »Še po-
sebej v decembru je otrokom 
namenjene veliko pozornosti. 
Starejši, vsaj tisti, ki jih obisku-
jem sama, takšnih pozornosti 
niso vajeni. Za marsikoga je 
darilo iz te akcije tudi edino 
darilo ob praznikih. Veselja, 
ganjenosti in presenečenja se 
pogosto ne da opisati.«

Sogovornici smo ujeli, tik 
preden so odpeljale darilca 

Adi Blažević iz Kriznega centra za otroke Palčica in vodja projekta Enostavno človek Kristjan Veber ob predaji 
zbranega materiala.
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Družbi Štore Steel ni uspelo izpolniti načrtov

Štorska jeklarna letos 
prodala manj jekla

Medtem ko so v mnogih podjetjih kljub ohlajanju 
avtomobilske industrije letos v primerjavi z lani še 
nekoliko povečali prihodke od prodaje, v družbi Štore 
Steel z letošnjim poslovanjem niso najbolj zadovoljni. 
»V primerjavi s preteklima dvema letoma, ki sta bili 
po prihodkih in dobičku odlični, je bilo leto 2019 slab-
še, a glede na razmere na trgu še vedno zadovoljivo,« 
pravi glavni direktor Jani Jurkošek. Štorska jeklarna 
je letos prodala 15 odstotkov manj jekla, njen čisti 
dobiček je z lanskih 8,6 milijona evrov padel na 2,5 
milijona evrov.

JANJA INTIHAR

V družbi Štore Steel so na-
črtovali, da bodo letos koli-
činsko prodajo jekla povečali 
na 156 tisoč ton, a so številke 
v prvem polletju že napove-
dovale, da jim načrtov ne bo 
uspelo uresničiti. Upali so na 
boljše drugo polletje, saj so 
bila naročila za nekatere me-
sece ugodna, a so potem spet 
upadla, tako da se je ob koncu 
leta prodaja jekla ustavila pri 
131 tisoč tonah. Temu primer-
ni so tudi prihodki od prodaje, 
ki so manjši od načrtovanih 

144 milijonov evrov in tudi 
manjši od lanskih 138 mili-
jonov evrov. Razlog za skro-
mnejšo prodajo je predvsem 
ohlajanje avtomobilske indu-
strije. Največji padec v primer-
javi s preteklimi leti so v Što-
rah imeli pri čistem dobičku. 
»Naš poslovni izid vedno visi 
na zelo tanki niti in je odvi-
sen od številnih dejavnikov. 
V prvi vrsti so predvsem cene 
prodanega jekla, njihove ko-
ličine ter cene starega železa. 
Letos nam nobeden od teh de-

javnikov ni bil naklonjen, zato 
bo čisti dobiček podjetja, ki 
bo znašal 2,5 milijona evrov, 
pol manjši od načrtovanega 
in za kar šest milijonov evrov 
nižji od lanskega,« pravi Jani 
Jurkošek. Kako bo prihodnje 
leto, si ne upa napovedati, vse-
kakor podjetje čaka zahtevno 
obdobje. »Nihče ne ve, kaj nas 
čaka v letu 2020. Razmere na 
trgu se zaostrujejo, ponudba 
že presega povpraševanje, kar 
pomeni, da bomo morali dela-
ti za nižje cene.«

Induktivna linija 
čaka boljše čase
Kljub težjemu poslovnemu 

letu se v štorski jeklarni tudi 
letos niso odpovedali nalož-
bam. Največja je bila 3,6 mili-
jona evrov vredna nova linija 
za luščenje jekla, ki je začela 
polno obratovati v jeseni. Na-
ložba je bila nujna, saj je pov-
praševanje po luščenem jeklu 
iz leta v leto večje. V tovarni 
so namestili tudi novo peč 
za žarjenje, naložba v nakup 

peči in postavitev nove hale, 
kjer stoji, je znašala približno 
dva milijona evrov. Načrtovali 
so tudi induktivno linijo za 
izdelavo poboljšanih jeklenih 
palic, vendar bo ta naložba, 
ki jo ocenjujejo na 3,5 milijo-
na evrov, morala počakati na 
boljše čase, pravi Jurkošek.

Dopust in 13. plača
Tako kot vsa zadnja leta so 

v družbi Štore Steel tudi letos 
v božično-novoletnem času 
ustavili proizvodnjo. »Tudi v 
najboljših letih, ko nismo ve-
deli, ali nam bo uspelo izpol-
niti vsa naročila, v času pra-
znikov nismo delali. Ugotovili 
smo, da v tem času storilnost 
zaposlenih občutno pade, da 
je napak in zastojev več kot 
običajno. Zato jih nima smi-
sla siliti, da prihajajo v službo 
tudi ob koncu leta,« pojasnju-
je Jani Jurkošek. Čeprav leto 
ni bilo tako uspešno, kot so 
načrtovali, so v štorski jeklar-
ni vsem zaposlenim tudi letos 
izplačali 13. plačo.

V Thermani izrinili 
male delničarje, 
Cinkarna Celje z 
novim nadzornikom

V minulih dneh so se sestali lastniki dveh večjih 
družb na Celjskem. V Thermani je Družba za upra-
vljanje terjatev bank, ki je skoraj 100-odstotna lastni-
ca zdravilišča, sprejela sklep o iztisnitvi zadnjih treh 
malih delničarjev. Lastniki Cinkarne Celje so izbrali 
novega člana nadzornega sveta. To ni Franjo Bobinac, 
ampak Mario Gobbo, skupni kandidat skladov Gene-
rali in Modre zavarovalnice.

V cinkarni so morali novega člana nadzornega sveta 
izbrati zato, ker je Borut Jamnik iz Modre zavarovalnice 
odstopil. Zamenjal naj bi ga nekdanji predsednik uprave 
Gorenja Franjo Bobinac, ki je nekaj dni pred sejo skup-
ščine svoje soglasje h kandidaturi preklical. Razloga ni 
navedel, najbrž pa so takšni odločitvi botrovali mno-
gi negativni zapisi o njegovem dosedanjem delu. Tudi 
družba Envestor, ki sodi med male delničarje cinkarne, 
je kmalu po objavi sklica seje vložila nasprotni predlog 
ter za člana nadzornega sveta predlagala drugega kandi-
data. V svojem pojasnilu je bila zelo kritična do Bobinca. 
Med drugim mu je očitala, da je v Gorenju slabo upra-
vljal sredstva in kapital lastnikov in da je družba v času 
njegovega vodenja dosegala podpovprečne rezultate v 
svoji dejavnosti.

Namesto Boruta Jamnika so lastniki cinkarne za no-
vega člana nadzornega sveta imenovali Maria Gobba, v 
Italiji živečega ameriškega fi nančnika, ki je tudi v nad-
zornem svetu Zavarovalnice Triglav. Imenovanje Maria 
Gobba je podprlo 53 odstotkov prisotnih delničarjev. 
Udeležba na seji je bila sicer le 60-odstotna, nihče od 
prisotnih na sklep ni napovedal izpodbojne tožbe.

Bodo pa izpodbojno tožbo vložili mali delničarji Bo-
rut Dolar ter podjetji KM Inštalacije in Remont, ki so 
skupaj lastniki 225 delnic Thermane. Ne strinjajo se s 
prenosom svojih delnic na glavno delničarko Družbo za 
upravljanje terjatev bank, ki jim kot odpravnino ponuja 
2,15 evra za delnico.

JI

Tudi Zupanc brez 
odpusta obveznosti

Tako kot Zvonetu Štormanu tudi Darku Zupancu, nek-
danjemu lastniku skupine PSZ in še nekaterih drugih 
prav tako propadlih podjetij, osebni stečaj ne bo izbrisal 
dolgov. Celjsko okrožno sodišče je namreč tudi v nje-
govem primeru ustavilo postopek odpusta obveznosti. 
Upniki imajo v Zupančevem osebnem stečaju priznanih 
za 3,6 milijona evrov terjatev. Večina izhaja iz poroštev, 
ki jih je dal ob najemanju posojil za svoje družbe.

Ustavitev postopka za odpust obveznosti so predlagali 
stečajni upravitelj Gregor Bele ter Abanka in Družba za 
upravljanje terjatev bank, ki sta tudi največji Zupančevi 
upnici. Kot je pojasnil Bele, je Darko Zupanc tri leta pred 
začetkom stečaja na ženo prenesel osebni avto Mercedes 
Benz in osem metrov dolg gumijasti čoln. S tem je zmanj-
šal svoje premoženje in oškodoval svoje upnike. Stečajni 
upravitelj je v skladu z določili stečajnega zakona prenos 
premoženja izpodbijal in tožbo dobil, sodišče pa je Zu-
pančevi soprogi, ki ni mogla dokazati, da je za avto in čoln 
plačala kupnino, naložilo, da mora v stečajno maso vplačati 
malo več kot 66 tisoč evrov.

Ker Zupancu dolgovi ne bodo izbrisani, ga po koncu 
osebnega stečaja najverjetneje čaka kar nekaj tožb ali izvr-
šb upnikov. Premoženja, ki ga stečajni upravitelj prodaja v 
njegovem osebnem stečaju, je namreč zelo malo. V stečajni 
masi so se namreč znašli le dve parkirni mesti v Portorožu 
in počitniška hiša v Grčiji. Gregor Bele je parkirišči prodal 
že pred tremi leti, in sicer za 25 tisoč evrov, koliko bo 
iztržil za hišo, je težko napovedati. Do zdaj je pripravil že 
štiri dražbe in čeprav je izklicna cena od prve do zadnje 
dražbe padla za 60 tisoč evrov, nepremičnine še vedno 
ni prodal. V teh dneh bo znano, ali se bo odločil za peto 
dražbo in koliko naj bi na njej znašala izklicna cena. Pri 
tem se bo najverjetneje oprl na ponudbe, ki jih je dobil 
z neobveznim zbiranjem, s katerim je želel ugotoviti, ali 
je sploh kaj zanimanja za nakup grške počitniške hiše in 
koliko so morebitni kupci pripravljeni dati zanjo.

JI

Gradbinca bo zamenjal zobozdravnik
Odvetniku Marku Zama-

nu, ki vodi osebni stečaj 
Stanka Božičnika, je v dru-
gem poskusu uspelo prodati 
tri nepremičnine na Opekar-
niški cesti nasproti celjskega 
sejmišča. Stanovanjsko hišo 
ter manjšo poslovno in ve-
čjo nedograjeno proizvodno 
stavbo, ki so bile v lasti nek-
danjega celjskega gradbin-
ca, je kupil Zobozdravstveni 
center Diamant iz Celja.

Zobozdravstveni center je za 
nepremičnine plačal 430 tisoč 
evrov, kolikor je na drugi draž-
bi znašala tudi izklicna cena. 
To je približno 100 tisoč evrov 
manj, kot je bila cena na prvi 

dražbi. Ustanovitelj in vodja 
centra Jure Robič napoveduje, 
da bo predvidoma julija priho-
dnje leto v nekdanje Božični-
kove stavbe preselil zobozdra-
vstveno kliniko, ki jo ima zdaj 
v poslovno-športnem komple-
ksu Arena Petrol. »Trenutno 
pripravljamo projekte, ohranili 
bomo vse, kar ima novejši da-
tum ali je še dobro ohranjeno, 
vse staro in tisto, kar je načel 
zob časa, bomo porušili. V pre-
novljenih stavbah bomo poleg 
ordinacij imeli tudi prostore za 
operacije in sobe, kamor bomo 
lahko po operacijah namesti-
li naše bolnike,« napoveduje 
Jure Robič. Naložbo v nakup 

stavb ter v ureditev in opremo 
prostorov ocenjuje na 3 mili-
jone evrov. Robič je Zobozdra-
vstveni center Diamant, ki ima 
pet ordinacij in velja za enega 
najbolje opremljenih v Sloveni-
ji, odprl leta 2012. Kot pravi, se 
je za selitev odločil predvsem 
zaradi prostorske stiske.

Hiše in poslovni 
deleži
Stanko Božičnik je v oseb-

nem stečaju že šest let, pro-
daja njegovega osebnega pre-
moženja se je zaradi sodnih 
postopkov začela šele letos. 
Stečaj Božičnika je predlaga-
la takratna Hypo banka, 31 

upnikov je prijavilo za malo 
več kot 25 milijonov evrov 
terjatev. Največja upnica je 
slaba banka, ki je prevzela 
terjatve Banke Celje. Stečajne-
mu upravitelju je doslej poleg 
nepremičnin na Opekarniški 
cesti uspelo prodati še stano-
vanjsko hišo v Pokopališki uli-
ci, v Božičnikovem osebnem 
premoženju so še poslovni 
deleži v štirih podjetjih, od 
katerih sta dva v stečaju. Eno 
od njih je SGP Nova, kjer se 
stečajni upravitelj že nekaj 
časa zaman trudi, da bi prodal 
večji proizvodni kompleks na 
Ljubečni.
JI, foto: arhiv NT (SHERPA)

Prihodnje leto bo v teh stavbah, ki so bile v lasti Stanka Božičnika, ena najbolje opremljenih zobozdravstvenih klinik v Sloveniji.
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»Ko je treba čez noč pridobiti posel in kot začetnik 
nimaš dobrih poslovnih navez, moraš skočiti iz cone 
udobja.« Tako pravi Eva Štraser, ustanoviteljica in 
solastnica zagonskega podjetja Evegreen, ki je za lon-
ček iz povsem razgradljivega organskega materiala 
prejelo priznanje Gospodarske zbornice Slovenije za 
nacionalno inovacijo leta 2019. Podjetje, ki deluje 
pod okriljem Saša inkubatorja in Climate-KIC inku-
batorja na Nizozemskem, v zadnjem času razvija še 
kompostabilne in biorazgradljive pokopališčne sveče. 
Poleg tega za evropska podjetja, ki se ukvarjajo z bri-
zganjem, pripravlja materiale, ki lahko izpodrinejo 
klasično plastiko.

TINA STRMČNIK

Eva Štraser, ustanoviteljica podjetja Evegreen

Na lovu za materiali 
zelene prihodnosti

Eva Štraser je bila še nedav-
no prokuristka v družinskem 
podjetju Bokri, ki izdeluje iz-
delke za avtomobilsko in ele-
ktroindustrijo. Ko se je podje-
tje soočilo z upadom naročil, 
je razmišljala, kako pridobiti 
dodaten posel. Med vožnjo po 
Dravski dolini jo je presunila 
količina plastičnih lončkov, ki 
so po sajenju hmelja ostali na 
hmeljišču. To jo je spodbudi-
lo k razmišljanju o novem iz-
delku. Domislila se je lončka, 
ki bi ga lahko kmetje zasadili 
skupaj z rastlino, in ugotovi-
la, da materialov, ki so v zemlji 
biorazgradljivi, na trgu še ni.

»Namesto da majhni kme-
tje zakurijo pšenični odpad, 
jim lahko pomagamo mi. 
Zanj smo pripravljeni plačati 
in tako za odpad nekaj zaslu-
žijo.«

Povezala 
se je s 
šte-

vilnimi ustanovami, med dru-
gim s Kemijskim inštitutom. 
»Dr. Andrej Kržan je bil tisti, 
ki je industrijo prvi seznanil o 
bioplastiki. Njegovi priročniki 
so čez noč postali moja bibli-
ja,« se spominja sogovornica. 
Priložnosti za sodelovanje 
je našla tudi na Fakulteti 
za tehnologijo polimerov 
v Slovenj Gradcu. Tako 
je prišla do podatkov, 
kdo kaj podobnega 
že ponuja na evrop-
skem trgu. Pa tudi, 
kakšne so dobre 
prakse iz Avstra-
lije in z Nove 
Zelandije, kjer 
so biomateriali 
že dostopni in 
v rabi.

V recepture 
vključuje agro 
odpad
Kljub temu da je bila v dru-

žinskem podjetju med drugim 
presojevalka in se je ukvarjala 
z različnimi področji dela, jo 
je bioplastika vlekla v svojo 
smer. Vedno bolj se je odmika-
la od avtomobilske industrije. 
Vzela si je leto časa in s svojo 
ekipo do potankosti preučila 
dobavo biomaterialov in to, 
kakšen material je primeren 
za kakšen namen. Posebnost 
podjetja Evegreen je, da v vsa-
ko recepturo vključuje lokalni 
agroodpad, je pojasnila Eva 
Štraser. »Slovenija je bogata s 
pšenico. Ko laboratorijsko pri-
delanim biomaterialom doda-

jamo pšenične 
resice, 

ki na 

primer nastanejo pri predelavi 
pšenice, nižamo ceno osnov-
nih biomaterialov. Hkrati so 
naši izdelki lepši na pogled.«

Na pot samostojne podjetni-
ce je stopila oktobra lani. Pod-
jetje Evegreen bo zaradi organ-
ske rasti kmalu postalo družba 
z omejeno odgovornostjo. 
Nove materiale in nove pristo-
pe išče za različne industrijske 
partnerje, ki brizgajo plastiko. 
Slednji namreč opažajo, da je 
povpraševanje po njihovih iz-
delkih bistveno manjše, kot je 
bilo še pred nekaj leti.

»Večina bioplastike na trgu 
je videti kot plastika. Ljudje 
jo po uporabi vržejo med 
plastiko, kar ni prav. Vsi, ki 
se ukvarjamo z njeno proi-
zvodnjo, se zavedamo, da bo 
glede tega prej ali slej treba 
zagotoviti sistemski pristop.«

Kompostabilni in 
biorazgradljivi

V podjetju Evegreen so 
doslej razvili izdelke iz 

biorazgradljivega in 
komposta-
bilnega ma-
teriala. Eko 
c ve t l i č n i 

lonček, 
ki ga 

j e 

s posebnim priznanjem ne-
davno nagradila Gospodarska 
zbornica Slovenije, je izdelan 
iz povsem organskega, bio-
razgradljivega materiala. Ta je 
uporaben predvsem za podro-
čje agronomije in kmetijstva. 
Lonček najprej rastlino ščiti 
pred zajedavci, saj ga kmetje 
v zemljo zasadijo skupaj z 
rastlino. Po šestih mesecih se 
material začne spreminjati v 
hranilo, saj mikroorganizmi v 
njegove stene navrtajo drobne 
luknjice in poskrbijo, da pov-
sem razpade. »Plastika je dru-
gačna, saj za naravo predstavlja 
tujek, mikroorganizmi se z njo 
ne morejo hraniti,« je pojasni-
la ustanoviteljica zagonskega 
podjetja.

Kompostabilni materiali, pri-
merni za industrijo, so lahko iz-
delani iz koruznega škroba in 
še nekaterih sestavin. Sami od 
sebe ne razpadejo, ampak jih 
je treba odvreči med biološke 
odpadke. Po treh mesecih, ko 
jih na odlagališčih obdelujejo 
skupaj z zelenim odpadom, 
razpadejo na ogljikov dioksid, 
vodo in organski kompost.

Novi materiali so naravi 
morda resda prijaznejši, kot je 
plastika, a se bomo uporabni-
ki ravnanja z njimi morali še 
naučiti. Sogovornica je pou-
darila, da bo slej kot prej treba 
določiti primeren sistem, da bo 
vsak posameznik, ki bo takšen 
izdelek imel v rokah, vedel, 
kam ga odložiti. Ko bo 20 od-
stotkov določenega izdelka na 
trgu izdelanega iz biomateriala, 
bo slednjega možno vračati v 
podjetje. Sledili bosta predelava 
in uporaba za nove izdelke.

Sodelujejo z 
uspešnimi podjetji
V podjetju Evegreen izdelke 

iz materialov nove generacije 
brizgajo tudi sami. Pravkar 
se za posel dogovarjajo s Slo-
vensko semenarsko hišo, ki bi 
letno potrebovala 80 tisoč eko 

cvetličnih lončkov. Slednje 
želijo ponuditi še dru-

gim semenarskim 
hišam v Evropi. 

Za podjetje 
P a n o r -

g a n i c 
so na 
p r i -

mer iz kompostabilnega ma-
teriala razvili lončke, primerne 
za pridelavo solate. Ker kom-
postabilni izdelki niso poceni, 
se podjetji še usklajujeta glede 
cenovne politike.

S kompostabilnimi materia-
li bi lahko izboljšali določene 
sestavne dele za Gorenjeve 
pralne stroje ali z njimi nado-
mestili ohišje aparata za izde-
lavo smutijev. Biomaterial do-
bavljajo poslovnemu partnerju 
s Poljske, ki izdeluje krožnike, 
žlice in vilice, izdelane iz pše-
ničnih otrobov. Po »zeleni« 
plastiki posega tudi proizvaja-
lec epruvet za alkoholne pijače 
iz Ljubljane. Nove priložnosti 
sodelovanja bodo morda stkali 
s podjetji BSH, Pečovnik, a tudi 
s Skazo.

»Odločitev, da začnemo na 
klasičnih strojih brizgati bi-
omaterial, ni bila enostavna. 
Zavedala sem se, da lahko 
zaradi majhne napake v tre-
nutku nastane za več deset 
tisoč evrov škode.«

S podjetjem Sveča so zadnje-
ga pol leta razvijali komposta-
bilno pokopališko svečo. Ta bo 
na police slovenskih trgovcev 
prišla marca, razvijajo pa tudi 
vrtne sveče. Njihov cilj je čim 
prej založiti 20 odstotkov trga 
in tako pridobiti osnovo za reci-
klažo, je pojasnila sogovornica.

Čas za lastno 
proizvodnjo?
Evegren, ki je lani postalo 

najboljše zagonsko podjetje 
Saša regije, je v letu 2019 pre-
jel spodbudo Slovenskega pod-
jetniškega sklada v vrednosti 
54 tisoč evrov. Pod okriljem 
slovenskega pospeševalni-
ka se je pridružilo zelenemu 
pospeševalniku Climate-KIC. 
Odkar je bilo podjetje sprejeto 
v enega od nizozemskih inku-
batorjev, del ekipe občasno že 
živi v omenjeni državi, kjer 
preučuje, kako lončke ponu-
diti na skandinavskem trgu. 
Zaradi prijaznejšega davčnega 
sistema, ki je zelo naklonjen 
malim zagonskim podjetjem, 
ustanoviteljica razmišlja o tem, 
da bi na Nizozemskem odprla 
izpostavo.

Podjetje se zadnjega pol leta 
ukvarja z vprašanjem, kako 
vzpostaviti lastno proizvodnjo, 
saj je doslej te storitve najema-
lo drugje. O svoji proizvodnji 
razmišlja, da bi zase obdržalo 
znanja in izkušnje izdelave 
biorazgradljivih sveč. Morda 
bo novo podjetje v začetku 
leta 2020 ustanovilo skupaj z 
Igorjem Petrom, direktorjem 
podjetja Sveča.

Foto: GrupA

Biorazgradljiv lonček je izdelan iz 
60 odstotkov biomateriala, ki ni 
izdelan iz naftnih derivatov, am-
pak iz naravi prijaznih surovin. 40 
odstotkov lončka predstavljajo lu-
ščine pšenice.

Ko so razvijali biomaterial, ki 
so mu dodajali grahov odpad, 
so zelo hitro razvili tudi tehno-
logijo brizganja. »Naši ekipi je 
to uspelo v dveh urah. To je bil 
pokazatelj, da smo si s testnimi 
brizganji in z iskanjem materia-
lov za naš lonček nabrali ogro-
mno znanja, ki ga klasični »pla-
stičarji« še nimajo. To je dodana 
vrednost našega podjetja,« meni 
vodja podjetja Evegreen.

tje soočilo z upadom naročil, 
je razmišljala, kako pridobiti 
dodaten posel. Med vožnjo po 
Dravski dolini jo je presunila 
količina plastičnih lončkov, ki 
so po sajenju hmelja ostali na 
hmeljišču. To jo je spodbudi-
lo k razmišljanju o novem iz-
delku. Domislila se je lončka, 
ki bi ga lahko kmetje zasadili 
skupaj z rastlino, in ugotovi-
la, da materialov, ki so v zemlji 
biorazgradljivi, na trgu še ni.

»Namesto da majhni kme-
tje zakurijo pšenični odpad, 
jim lahko pomagamo mi. 
Zanj smo pripravljeni plačati 
in tako za odpad nekaj zaslu-
žijo.«

Povezala 
se je s 
šte-

so čez noč postali moja bibli-
ja,« se spominja sogovornica. 
Priložnosti za sodelovanje 
je našla tudi na Fakulteti 
za tehnologijo polimerov 
v Slovenj Gradcu. Tako 
je prišla do podatkov, 
kdo kaj podobnega 
že ponuja na evrop-
skem trgu. Pa tudi, 
kakšne so dobre 
prakse iz Avstra-
lije in z Nove 
Zelandije, kjer 
so biomateriali 
že dostopni in 
v rabi.

jamo pšenične 
resice, 

ki na 

se ukvarjamo z njeno proi-
zvodnjo, se zavedamo, da bo 
glede tega prej ali slej treba 
zagotoviti sistemski pristop.«

Kompostabilni in 
biorazgradljivi

V podjetju Evegreen so 
doslej razvili izdelke iz 

biorazgradljivega in 
komposta-
bilnega ma-
teriala. Eko 
c ve t l i č n i 

lonček, 
ki ga 

j e 

darila, da bo slej kot prej treba 
določiti primeren sistem, da bo 
vsak posameznik, ki bo takšen 
izdelek imel v rokah, vedel, 
kam ga odložiti. Ko bo 20 od-
stotkov določenega izdelka na 
trgu izdelanega iz biomateriala, 
bo slednjega možno vračati v 
podjetje. Sledili bosta predelava 
in uporaba za nove izdelke.

Sodelujejo z 
uspešnimi podjetji
V podjetju Evegreen izdelke 

iz materialov nove generacije 
brizgajo tudi sami. Pravkar 
se za posel dogovarjajo s Slo-
vensko semenarsko hišo, ki bi 
letno potrebovala 80 tisoč eko 

cvetličnih lončkov. Slednje 
želijo ponuditi še dru-

gim semenarskim 
hišam v Evropi. 

Za podjetje 
P a n o r -

g a n i c 
so na 
p r i -

Vedno imam preveč idej. Če bi vse ideje razvijala sama, bi bilo pretežko. 
Zato sem se odločila, da razširim ekipo,« pravi Eva Štraser. Podjetje je 
sicer zelo mednarodno obarvano. Razvoju se posveča dr. Karsten Brast, 
Nemec, ki živi in dela na Kitajskem. Tehnolog Ashik Indiana prihaja iz 
Indije. V ekipi sta še Evin mož Domen Štraser, ki skrbi za nabavo, in 
Roman Herlah, IT-strokovnjak.
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Predviden viseči most v Celju, za katerega že od 
objave zamisli vlada precejšnja medijska pozornost, 
je bil po pričakovanju tudi tema prednovoletnega 
srečanja celjskega župana Bojana Šrota z novinarji 
in tudi zadnje seje mestnega sveta v iztekajočem se 
letu. Na obeh dogodkih je župan spet govoril o ciljih 
gradnje visečega mostu, idejni zasnovi, projektni do-
kumentaciji in fi nanciranju projekta.

ROBERT GORJANC

CELJE – Razprave o celjskem projektu prihodnosti za kulturni turizem

Viseči most spet v 
središču pozornosti

Bo ta podoba Celja čez nekaj let povsem drugačna? (Foto: GrupA)

Bojan Šrot o edinstvenosti Celja
CELJE – Celjski župan 

je bil v svojem govoru na 
tradicionalnem prednovo-
letnem sprejemu v Naro-
dnem domu kot vselej tudi 
zelo iskriv. Ko je govoril o 
letošnjih dosežkih in priho-
dnjih načrtih, se je dotaknil 
tudi posebnosti, ki zazna-
mujejo knežje mesto.

»Celje je edinstveno me-
sto in se lahko pohvali ne-
katerimi presežki: je prvo in 
edino slovensko mesto, ki je 
prejelo nagrado Evropa No-
stra za ohranjanje kulturne 
dediščine na področju kon-
zervatorstva, ima največje 
pokrito arheološko razsta-
višče v Sloveniji, je mesto, 
ki ima največ javnih stano-

vanj in športnih površin na 
prebivalca, in mesto, ki ima 
največ javnih gozdov v svoji 
lasti. Nenazadnje smo tudi 
mesto, v katerem se je zalju-
bil Alfred Nobel, edino me-
sto, ki ima otroški muzej, a 
tudi edino mesto – s tem se 
ne hvalimo preveč naglas – ki 
ima erotično galerijo Račka 
in erotični sejem.« Kot je še 
nekoliko pikro pripomnil 
Bojana Šrot, se bo vedno na-
šel tudi kdo, ki bo rekel, da 
je Celje najbolj onesnaženo 
mesto v Sloveniji, če na na 
svetu, čeprav ne ve po kate-
rih kriterijih in merilih.

»Vedno se bo našel prime-
rek, ki bo pripravljen za pet 
minut medijske pozornosti 

z neprikritim užitkov pri-
merjati Celje s Černobilom, 
ne zavedajoč se pri tem, ka-
kšno nepopravljivo škodo 
s tem povzroča ljudem, ki 
tukaj živijo in delajo.« Pri 
čemer takšne izjave po žu-
panovih besedah v ničemer 
ne pripomorejo k izboljšanju 
okolja in kakovosti življenja 
v mestu. »Celje je zagotovo 
tisto slovensko mesto, ki je 
na področju varovanja in iz-
boljšanja okolja naredilo naj-
več. To je merljivo z različni-
mi kvantitativnimi podatki. 
Je pa res, da tega teka, ki je 
tek na dolge proge, nismo vsi 
začeli z iste štartne linije.«

RG

Na vprašanje, ali bodo mestni svetniki kdajkoli glasovali o projektu visečega mostu, 
je župan odgovoril, da zagotovo. »Če se bomo na primer v občini odločili za izvedbo 
projekta v javno zasebnem-partnerstvu, bo mestni svet moral odločiti o tem, kaj je 
tisto, kar vloži mestna občina v takšno partnerstvo. Naša želja je, da bi se tudi zaslužki iz 
uporabe mostu vračali v razvoj turizma, različne kulturne prireditve na Starem gradu …«

Pohorje se želi povezati
ZREČE – Na Rogli je bil pred kratkim slovesen podpis 

pogodbe o Partnerstvu za Pohorje. Na pobudo maribor-
ske občine se je povezalo devetnajst občin Pohorja in 
njegovih bližnjih območij, skupaj z nosilci turistične 
ponudbe in še drugimi člani.

Z našega območja so vključene občine Slovenske Konjice, 
Vitanje in Zreče, Unitur, Razvojna agencija Savinjske regije 
ter LTO Rogla – Zreče. Med cilji tega projekta sta urejanje 
infrastrukture in promocija Pohorja. Projekt naj bi med dru-
gim omogočil večjo povezanost in skupno nastopanje ter 
podpis pogodbe tudi možnost fi nančne podpore. Začetek 
izvajanja projekta bo prihodnje leto. V preteklosti je bilo 
že več podobnih poskusov povezovanja pohorskih občin, 
vendar brez uspeha. BJ

nih zgodovinskih obdobij, 
tudi najslavnejših, iz časa 
rimske Celeie in Celjskih 
grofov v okviru predvidenega 
novega turističnega produkta 
Zgodovinski dan v Celju (kot 
se glasi delovni naslov). Pri 
tem bo šlo za ogled starega 
mestnega jedra in vseh arhe-
oloških ostalin, predstavlje-
nih in situ, ter obeh muzejev. 
Vključen bo tudi sprehod po 
poti čez Splavarski most in 
čez park do Heraklejevega 
svetišča, tam mimo cerkve 
sv. Cecilije in čez viseči most 
na celjski Stari grad, kjer se 
bo z ogledom te znamenitosti 

bo kmalu tudi amortiziral,« 
je prepričan župan.

Živahno o projektni 
dokumentaciji
Matija Kovač, svetnik Levi-

ce, je, kot v razpravi pri prvem 
branju, umeščanje projektne 
dokumentacije za viseči most 
v proračun za leto 2020 ozna-
čil za problematično. »Prvi 
razlog je v nedomišljenem 
in ne preveč demokratič-
nem postopku odločanja za 
tovrstno fi nančno zahteven, 
prostorsko markanten in 
dolgoročno zelo pomemben 
projekt za Celje, ki bo zazna-
moval podobo mesta za več 
prihodnjih generacij. O njem 
ni bilo primerne ne strokov-
ne ne laične razprave, razen 
tiste na socialnih omrežjih,« 
je povedal Matija Kovač.

Kot drugi razlog je nave-
del neupravičeno porabo 
sredstev za projektiranje, 
ker viseči most ni uvrščen v 
načrt razvojnih programov 
(NRP), kamor takšna dolgo-
ročna naložba spada. Prav 
tako je menil, da gradbeno 
dovoljenje ni povsem samo-
umevna stvar, saj ima takšna 
brv pomemben vpliv na pro-
stor in ni nujno, da bodo vse 
projektne rešitve sprejemlji-
ve za ustanove, ki izdajajo 
soglasja.

»Za takšen projekt, glede na 
to, da je predvidena vrednost 
visečega mostu, kot je mogoče 
slišati v javnosti, več kot 2,5 
milijona evrov, bi po Zako-
nu o javnem naročaju moral 
biti razpisan javni natečaj za 
izbiro arhitekturnih rešitev,« 
je prepričan Matija Kovač, ki 
zaradi nasprotovanja postavki 
projektne dokumentacije za 
viseči most ni postavljal pod 
vprašaj svoje podpore celotne-
mu proračunu.

Bojan Šrot je pomisleke 
svetnika zavrnil. Povedal, 
da je občina v okviru izdela-
ve idejne zasnove pridobila 
predhodna soglasja, kar je 
bil pomemben pokazatelj za 
odločitev o pripravi projektne 
dokumentacije. Prepričan je, 
da most, ki bo postavljen na 
višini 105 metrov, ne bo po-
kvaril vedute Starega gradu.

Kot je še dejal, tudi ni res, 
da mestni svet o tem ni odlo-
čal, saj da ob vsakokratnem 
sprejemanju proračuna sve-
tniki odločajo tudi o tem, ko-
liko denarja je namenjenega 
različnim projektnim doku-
mentacijam. »Verjamem, da 
projekt komu ni všeč, ampak 
od nekdaj je tak postopek, je 
zakonit in skladen z ustalje-
nim načinom dela v občini.«

MOC: Ni bilo 
nezakonitega 
ravnanja
Dan po seji mestnega sveta 

so iz MOC še dodatno obra-
zložili, zakaj očitki svetnika 
Matije Kovača o domnevno 
nezakonitem ravnanju MOC 
pri pridobivanju projektne 
dokumentacije ne držijo in jih 
zavračajo kot neutemeljene. 
V občini trdijo, da niso kršili 
Zakona o javnem naročanju. 
Pri visečem mostu gre za pre-
mostitveni objekt, katerega in-
vesticijska vrednost po idejni 
zasnovi ne presega 2,5 milijo-
na evrov, vrednosti, pri kateri 
bi MOC po Zakonu o javnem 
naročanju morala objaviti jav-
ni natečaj. V idejni zasnovi je 
bila vrednost visečega mostu 
ocenjena na 1,9 milijona evrov, 
medtem ko je bila vrednost 
spremljajoče infrastrukture 
ocenjena na 900 tisoč evrov 
(pešpoti, parkirišča, javne sa-
nitarije, urbana oprema, javna 
razsvetljava …).

Bojan Šrot je prepričan, 
da bo viseči most pomenil 
dodatno spodbudo razvoju 
turizma v knežjem mestu, 
predvsem kulturnega turiz-
ma, ki ga Celje želi razvijati 

kot mesto z bogato kulturno 
dediščino, za ohranjanje ka-
tere nameni veliko denarja.

Viseči most bo omogočal 
inovativen prikaz bogastva 
kulturne dediščine iz različ-

zgodovinski dan v Celju tudi 
končal.

Bojan Šrot je še poudaril, 
da je viseči most tudi pro-
jekt, ki je poslovno zanimiv. 
»Uporaba takšnega mostu 
kot povsod po svetu ne bo 
brezplačna, ampak bo treba 
plačati vstopnino. Mogoče 
ni najbolj posrečena primer-
java s Potjo med krošnjami 
na Rogli, ampak ta je v nekaj 
mesecih privabila več deset 
tisoč obiskovalcev. Če to po-
množimo z desetimi evri, 
lahko ugotovimo, kakšni so 
zaslužki. Kdorkoli bo investi-
ral v projekt viseči most, ga 
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Proračun za leto 2020 je težak približno 11 mili-
jonov evrov. Od tega je za naložbe namenjenih 4,6 
milijona. Za razliko od dosedanjih let na seznamu 
ni več spiska želja ob želenih kapitalskih prihodkih. 
»Zemljišča ob Jelšingradu so še vedno naprodaj. Nima 
pa smisla razpolagati z denarjem, ki ga morda še 
dolgo ne bomo videli,« je nov pristop pojasnil župan 
Matija Čakš.

SAŠKA T. OCVIRK

Drevesna hišica v fit parku nad osnovno šolo je del sto tisoč evrov vrednega projekta Šmarski turistični preplet.

ŠMARJE PRI JELŠAH – Realni načrti namesto spiska želja

Najprej bo 
padla Lorgerjeva 
domačija

Seznam stanovalcev, ki se 
želijo preseliti v oskrbovana 
stanovanja v neposredni bli-
žini šmarskega doma upoko-
jencev, je že zdaj dolg. Trije 
stolpiči s po 15 stanovanji so 
tako ena bolj pričakovanih 
naložb na Šmarskem. Konec 
leta 2020 bodo začeli graditi 
prva dva objekta. V začetku 
leta bodo najprej porušili 
Lorgerjevo domačijo, do po-
lovice prihodnjega leta bodo 
prestavili tudi potok. Kot je 

dejal župan Matija Čakš, so 
že pridobili vsa soglasja in 
dokumentacijo ter sestavili 
finančno konstrukcijo. Pre-
dračunska vrednost gradnje 
enega objekta vključno z 
gradbenimi deli, zunanji-
mi priključki in ureditvijo, 
dovozno cesto in parkirnim 
objektom znaša skoraj mili-
jon evrov. Polovico zneska 
bo zagotovil republiški sta-
novanjski sklad, polovico bo 
zagotovila šmarska občina. 

Prvi stanovalci se bodo lah-
ko vselili v prvi polovici leta 
2022.

Prizidki k šolam
Med pomembnimi nalož-

bami novega proračunskega 
obdobja sta rekonstrukcija 
in dograditev kuhinje v cen-
tralni osnovni šoli. Prvi del 
projekta, ki obsega gradnjo 
prizidka z nadstropjem, bo 
stal 140 tisoč evrov. Šola bo 
tako dobila sodobno kuhinjo 

in tri nove učilnice. Termin-
ski načrt in vrednost drugega 
dela projekta še nista znana. 
Potem ko je novo telovadni-
co dobila podružnična šola 
Sveti Štefan, se lahko podob-
nega prizidka nadeja tudi 
podružnica Zibika. Projekt 
bo sofinanciran iz sredstev 
Fundacije za šport, enako 

pričakujejo tudi za obnovo 
igrišča pri podružnični šoli 
Kristan Vrh.

V letu 2020 bo občina iz-
vedla odkup zemljišč in pri-
pravila dokumentacijo za 
ureditev prometne situacije 
od glavne ceste Šentjur–Me-
stinje do Kolodvorske ulice in 
Vegove ulice pri osnovni šoli. 
Če bo svoj delež v proračunu 
zagotovila tudi država, bi se 
lahko dela začela v letu 2021. 
Malo manj kot sto tisočakov 
je v proračunu namenjenih 
za gradnjo pločnika med 
Šmarjem in Dvorom. Če bodo 
v teh dneh pridobili še zadnja 
soglasja, bodo javno naročilo 
za izbiro izvajalca objavili že 
v januarju. Do konca januarja 
mora občina na ministrstvo 

za okolje in prostor oddati 
tudi tehnično dokumentaci-
jo za sanacijo plazov na jav-
nih poteh Orehovec–Bizjak 
in Spodnje Lekmarje. Junija 
sprožena plazova poleg cesta 
ogrožata še elektroomrežje. 
Vrednost sanacije je skoraj 
pol milijona evrov.

Foto: arhiv občine

Med uspešno končane šmarske naložbe leta 2019 – delno 
sofinancirane iz različnih virov – so vpisali: obnovo lokalne 
ceste Cerovec–Sv. Štefan (1,03 milijona evrov), obnovo ceste 
Nova vas–Sladka Gora (257 tisoč evrov), sanacijo plazov 
(skupna vrednost 680 tisoč evrov), prvo fazo kanalizaci-
je Grobelno (258 tisoč evrov), energetsko prenovo javnih 
stavb (1,9 milijona evrov), protipoplavne ukrepe (37 tisoč 
evrov), igrišče v Zibiki (47 tisoč evrov) in nove prostore 
občinske uprave (1,6 milijona evrov).

Projekt Prostofer so posvo-
jili tako prostovoljci kot upo-
rabniki. Od septembra 2019 
je osem prostoferjev opravi-
lo že 51 prevozov, skupno so 
prevozili že približno tri ti-
soč kilometrov – najpogoste-
je do specialistov in osebnih 
zdravnikov, tu in tam tudi v 
trgovino, na banko ali pošto.

Nova lepotica za 
glasbeno izobraževanje

Tako izgleda notranjost nove glasbene šole v Šoštanju, ki je enota Glasbene šole Frana Koruna Koželjskega 
Velenje. (Foto: Aleksander Kavčnik)

ŠOŠTANJ – Šoštanjčani se veselijo nove 
enote glasbene šole, ki so jo namenu pre-
dali predzadnji petek v decembru. Naložba 
je vredna 3,8 milijona evrov in je tako eden 
večjih projektov občine v zadnjem času. Nove 
prostore bo v tem šolskem letu obiskovalo 
160 učencev. Župan Darko Menih je vesel, da 
imajo odslej boljše pogoje za delo tudi člani 
Mešanega pevskega zbora Zarja in člani Pi-
halnega orkestra Svoboda. Slednji ima malo 
manj kot 100 članov in na najrazličnejših 
tekmovanjih posega po najvišjih priznanjih.

Predvideno je bilo, da bo zgradba, za katero 
so temeljni kamen položili maja lani, končana 
že prej, vendar so gradnjo podaljšala nepredvi-
dena dela. Najprej je bilo predvideno, da bodo 
izvajalci obnovili staro stavbo glasbene šole in 
ob njej zgradili prizidek. Prva dela na gradbišču 
so pokazala, da je obstoječi del v zelo slabem 
stanju. Po analizi, ki jo je opravil eden od grad-
benih inštitutov, so se v občini odločili, da stari 
del porušijo in celo šolo zgradijo na novo. To je 
s seboj prineslo tudi podražitev projekta. Stroški 
gradnje so bili najprej načrtovani v višini 2,5 mi-
lijona evrov, zdaj znašajo z vrednostjo zunanje 

ureditve 3,2 milijona evrov. Občina je k temu 
prištela še denar za nadzor in dokumentaci-
jo, notranja oprema je stala 370 tisoč evrov. Za 
naložbo, ki je skupaj tako vredna 3,8 milijona 
evrov, je pridobila sofinanciranje Eko sklada v 
višini 424 tisoč evrov.

Novi prostori, nov zagon
Projekt je pripravila ekipa arhitektov, ki so 

jo sestavljali Matic Lašič, Mojca Gregorski in 
Miha Kajzelj. Za izvedbo je poskrbelo podjetje 
Esotech s partnerjem, podjetjem Andrejc. Nova 
šola, ki ima skupno približno 1.400 kvadratnih 
metrov uporabnih površin, ima 16 individualnih 
učilnic, eno učilnico za teorijo glasbe ter dvo-
rano za interne nastope. V njej so prostore za 
vaje in spremljevalne prostore dobili tudi člani 
Mešanega pevskega zbora Svoboda in člani Pi-
halnega orkestra Zarja.

Med gradnjo so imeli mladi glasbeniki pouk 
na različnih mestih v občini, med drugim v tam-
kajšnji Osnovni šoli Karla Destovnika Kajuha, 
v Mestni galeriji, kulturnem domu, v prostorih 
nekdanjih vrtcev in tudi v gasilskem domu v 
Topolšici. TS

Prostofer tudi po Savinjski dolini
ŽALEC – Številnim občinam, ki so se na širšem Celjskem že pridružile projektu 

Prostofer, se bo v začetku novega leta pridružila tudi žalska. Kot je napovedal župan 
Janko Kos, se bodo tega lotili zelo resno in organizirano.

V sodelovanjem z Zlato mrežo in zvezo upokojencev bodo kupili električni avtomobil, 
s katerim bodo nato prostovoljci brezplačno po opravkih vozili starejše in težje mobilne. 
»Starejšim in slabše pokretnim bomo na ta način omogočili dostop do zdravstvenih usta-
nov, trgovskih središč in državnih ter lokalnih uradov,« je projekt zadovoljno predstavil 
župan Janko Kos. Želi si, da bi projekt v Žalcu karseda hitro zaživel, zato vse, ki bi želeli 
pomagati kot prostovoljci šoferji, poziva k prijavi.

Sistem deluje tako, da uporabnik, ki potrebuje prevoz, pokliče na brezplačno številko 080 
10 10. V komunikacijskem centru nato zabeležijo njegove podatke in kam želi. Po najavi 
prevoza klicni center obvesti prostovoljnega voznika o prevozu in to sporoči uporabniku 
prevoza. Kot je še poudaril Kos, bo denar za nakup vozila in vsa potrebna zavarovanja 
prispevala občina. LKK

Obnovili del kanalizacije
VELENJE – Komunalno podjetje Velenje je končalo obnovo kanalizacije na Prešer-

novi in Cankarjevi cesti. Naložbi sta bili skupaj vredni malo manj kot 49 tisoč evrov.
Na Prešernovi cesti so delavci omenjenega komunalnega podjetja obnovili dva kanala, 

dolga 30 in 38 metrov. Na Cankarjevi cesti 2 so obnovili kanal, dolg 42 metrov. Na željo 
stanovalcev in upravnika bloka tam površin še niso asfaltirali. To bodo storili prihodnjo 
pomlad, ko bo upravnik bloka saniral kanalizacijske priključke, ki vodijo do stavbe.

TS
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V Spodnji Rečici v Laškem je pred časom nastala 
še ena civilna iniciativa (CI) v občini, in sicer s pod-
pisom 230 krajanov, ki nasprotujejo predlogu občin-
skega podrobnega prostorskega načrta (OPPN) za 
kamnolom Rečica. Ta med drugim določa območje 
pridobivalnega prostora za delovanje podjetja Gratex, 
ki ima koncesijsko pogodbo do leta 2026, in hkrati za 
sanacijo kamnoloma.

ROBERT GORJANC

ŽALEC – Občina v Goto-
vljah načrtuje gradnjo nove-
ga vrtca z osmimi oddelki. 
Vrtec, ki bo lahko sprejel 
do 176 otrok, želi občina 
zgraditi v javno-zasebnem 
partnerstvu.

V Žalcu za zdaj še lahko za-
gotavljajo vrtčevsko varstvo 
vsem prijavljenim otrokom, 
a kot pravi župan Janko Kos, 
tega dolgoročno ne bodo več 
zmogli. »Pričakujemo, da se 
bosta število mladih družin 
v občini in s tem vpis otrok 
v vrtec v prihodnjih nekaj 
letih precej povečala,« je 
prepričan župan, ki je svoje 
izračune oprl na to, da je v 
občini precej zanimanja za 
novo stanovanjsko gradnjo. 
»Zasebni investitor je že zgra-
dil nov blok z 58 stanovanji, 

še en investitor naj bi gradil 
stolpič, prav tako je precej 
zanimanja za gradnjo indi-
vidualnih hiš, namenjenih 
za prodajo,« je župan povzel 
gradbene obete in ob tem 
izpostavil še širitev industrij-
ske cone v Arnovskem gozdu, 
kjer pričakujejo še kar nekaj 
novih delovnih mest.

Do novega vrtca z 
zasebnim denarjem
Našteto nakazuje, da bo 

število otrok v občini v pri-
hodnjih letih naraslo. Zato 
razmišljajo o gradnji osem-
oddelčnega vrtca, ki bi lahko 
sprejel od 150 do 176 otrok, 
odvisno od starostnih sku-
pin. Ker v Žalcu denarja za 
gradnjo nimajo, želijo vrtec 
zgraditi v javno-zasebnem 

partnerstvu, za kar so že ob-
javili poziv podjetjem, ki bi 
jih tovrstno sodelovanje zani-
malo. Kot je še razkril župan, 
se za gradnjo vrtca zanimata 
dva potencialna investitorja. 
Vrednosti naložbe žalska 
občina trenutno še ne more 
oceniti, saj je ta odvisna od 
ovrednotenja prispelih po-
nudb in ponujenih pogojev 
za relativno dolgoročno in 
uravnoteženo partnerstvo, 
kar bo bistveno vplivalo na 
vrednost celotne naložbe.

Javni zavod Vrtci občine 
Žalec sicer deluje na 12 kra-
jevno oddaljenih lokacijah. 
975 otrok v tem šolskem letu 
obiskuje 55 oddelkov, v zavo-
du je 158 zaposlenih.

LKK
Foto: arhiv NT (GrupA)

LAŠKO – Krajani proti predlogu OPPN, ki določa delovanje kamnoloma

Zaradi kamnoloma v Rečici 
nova civilna iniciativa

V civilnih iniciativi so pre-
pričani, da predviden OPPN, 
ki ga je izdelalo podjetje IUP iz 
Celja, omogoča tudi širitev de-
lovanja kamnoloma, pri čemer 
zavračajo tudi oceno okoljske-
ga poročila, saj da jih sploh ni 
upoštevalo, in opozarjajo na 
poslabšane življenjske razme-
re zaradi delovanja kamnolo-
ma. »Predvsem je težava, ker 
je ob velikem izkoriščanju ka-
mnoloma ob vročini in vetru, 
kar je vedno bolj pogosto, v tej 
ozki dolini ogromno prahu. 
Zaradi vpliva na zdravje se tega 
ljudje najbolj bojijo,« je pove-
dal Karel Krašek, predstavnik 
civilne iniciative.

Prebivalce prav tako zelo 
moti hrup v kamnolomu, 
razstreljevanje, zaradi česar 
prihaja do pokanja zidov na 
hišah, siromašenje biotske 

raznovrstnosti na območju, 
poslabšanje vedute naselja in 
podobno. V civilni iniciativi 
tudi menijo, da bi s širitvijo 
pridobivalnega prostora lahko 
prišlo tudi do goloseka gozda, 
ki zamejuje območje kamno-
loma. »Prepričani smo, da je 
gozd edino naravno varovalo, 
ki ščiti prah in zadržuje veter, 
predvsem pa absorbira ško-
dljive pline, ki jih izpuščajo 
tovarne v tej dolini,« je še de-
jal naš sogovornik iz civilne 
iniciative.

V civilni iniciativi tudi me-
nijo, da bi širitev kamnoloma 
lahko ogrozila vas Kuretno 
in tamkajšnjo cerkev iz 15. 
stoletja, in si ne želijo po-
novite usode vasi Govce, ki 
je izginila zaradi rudarjenja. 
Vse navedeno so strnili tudi 
v pisne pripombe na predlog 

Karel Krašek, predstavnik civilne iniciative, na robu kamnoloma v Rečici kaže na bližnji gozd, kamor bi se utegnil 
širiti kamnolom.

občinskega podrobnega pro-
storskega načrta in okoljsko 
poročilo ter jih po koncu 
javne razgrnitve naslovili na 
Občino Laško.

šča do pripomb na predlog 
OPPN, ki so bile podane v 
okviru javne razgrnitve, spre-
jeli predvidoma do januarja 
prihodnje leto, do sredine 
leta 2020 naj bi bil odlok pri-
pravljen za obravnavo v ob-
činskem svetu.

»Obravnavani prostor je bil 
že v stari prostorski dokumen-
taciji leta 1990 predviden za 
sprejem ureditvenega načrta 
za kamnolom Rečica. Po pre-
dlogu OPPN, ki je bil javno 
razgrnjen, ne gre za širitev 
kamnoloma izven obstoječih 
veljavno sprejetih mej. Širi 
se samo za območje sanacije 
plazu in ureditev struge reke 
Rečice. Razumemo zaskrblje-
nost ljudi v CI, saj je bilo ne-
malo škode narejene pred 40, 
50 leti. A zdaj ljudje tudi pra-
vijo, da so odnosi med prebi-
valstvom in investitorjem Gra-
texom drugačni in da vladajo 
bolj spravljivi toni,« so se na 
ustanovitev civilne iniciative 
in na stališča, ki jih je ta po-
dala v okviru javne razgrnitve, 
odzvali v Občini Laško.

V občini so pripravljeni na 
dialog z investitorjem in s ci-
vilno iniciativo pred spreje-
manjem odloka v občinskem 
svetu. »Vedno smo odprti za 
pogovor, kot vedno pa želimo 
govoriti o rešitvah, ki bodo v 
okviru zakonskih možnosti 
primerne za prebivalce in 
bodo hkrati omogočale po-
goje za delovanje gospodar-
ske družbe,« so še poudarili 
v laški občini.

Kot je povedal Karel Kra-
šek, so se v civilni iniciativi 
sestali tudi s predstavniki 
investitorja, ki so dali jasno 
vedeti, da vztrajajo pri svojih 
načrtih.

Občina išče partnerja za gradnjo novega vrtca

V Občini Laško 
pripravljeni na 
dialog
V Občini Laško so pove-

dali, da bodo nadaljnji po-

stopki sprejemanja OPPN za 
kamnolom v Rečici v skladu 
z veljavno zakonodajo in s 
sprejetimi prostorskimi akti 
občine. V občini bodo stali-

Ker želi žalska občina še naprej vsem otro-
kom zagotavljati vrtčevsko varstvo in ker se 
delež mladih družin povečuje, se je odločila, 
da bo za gradnjo novega vrtca poiskala zaseb-
nega partnerja. (slika je simbolična)

Nov izvajalec, nove cene
ŠENTJUR – Storitev pomoč družini na 

domu bo z novim letom opravljal tam-
kajšnji dom starejših, saj je center za so-
cialno delo, ki je storitev opravljal doslej, 
pogodbo prekinil. Z novim letom se bo 
storitev podražila. Vendar bodo uporabni-
ki za uro storitve odšteli enako kot doslej.

Cena storitve na efektivno uro bo od 1. 
januarja med tednom znašala 20,28 evra. 
Uporabnik bo za uro pomoči plačal 5,91 
evra, razliko v višini 14,37 evra bo subven-
cionirala občina. Ob nedeljah in na dan 
državnega praznika ter dela prostega dne 
bo efektivna ura storitve znašala 20,44 
evra. Uporabnik bo za uro pomoči odštel 
7,68 evra, razliko bo subvencionirala ob-

čina. Tamkajšnji župan mag. Marko Diaci 
je pojasnil, da je podražitev cen storitev 
posledica zvišanja plač v javnem sektor-
ju. Tega občina ni želela prevaliti na pleča 
uporabnikov. Po njegovem prepričanju bo 
povpraševanje po omenjeni storitvi vedno 
večje, saj so domovi starejših zasedeni, 
družba se vedno bolj stara, država pa sis-
temsko ne rešuje omenjenih težav.

Sicer v Občini Šentjur mesečno storitev 
pomoč družini na domu v povprečju upo-
rablja 59 starejših uporabnikov. Pomoč 
jim zagotavlja pet strokovnih delavk, ki se 
bodo iz centra za socialno delo prezapo-
slile na Dom starejših Šentjur.

TS

Grad Tabor pod okrilje Občine Laško
LAŠKO – Grad Tabor, prestižna zgodovinska 

stavba in kulturni spomenik, ni več v lasti držav-
ne Družbe za svetovanje in upravljanje (DSU), 
pač pa je pod okriljem Občine Laško, potem ko 
je ta v ponedeljek podpisala zakupno pogodbo 
za 99 let.

Občina si je sicer prizadevala, da bi si za grad 
zagotovila brezplačen prenos lastništva, a se z DSU 
o tem ni uspela dogovoriti, zato se je odločila za 
zakupno pogodbo. O tem je na zadnji seji v tem 
letu razpravljal tudi laški občinski svet in pooblastil 
župana Franca Zdolška za podpis pogodbe z DSU.

»Pogodba je korektna, saj je država upoštevala 
prispevek in dodano vrednost, ki so jo na gradu 
ustvarili občani Laškega, predvsem delavci Pivo-
varne Laško. Da je občina postala dolgoročna na-

jemnica gradu, je velikega pomena za Laško,« je ob 
podpisu pogodbe povedal župan Franc Zdolšek.

Takratna Pivovarna Laško je namreč poskrbela za 
obnovo gradu, vendar v času lastninskega preobli-
kovanja podjetij v času devetdesetih letih prejšnjega 
stoletja grad ni prešel v lastništvo pivovarne, zato 
je postal last države oziroma je z njim upravljal 
DSU. Po dolgotrajnih pogovorih in usklajevanjih 
so Občina Laško, DSU in ministrstvo za kulturo le 
našli za vse sprejemljivo rešitev.

Hkrati s podpisom zakupne pogodbe je najemno 
pogodbo podpisal dosedanji najemnik Marko Pavč-
nik, lastnik restavracije Pavus, ki na gradu deluje 
že devet let in bo tako še naprej bogatila turistično 
in kulinarično ponudbo Laškega.

RG
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Razpoke v stenah, posedanje vrat in druge spre-
membe na stanovanjski hiši vedno bolj skrbijo Srečka 
Kofalta, ki živi v središču Šentjurja. Kot pravi, njegova 
hiša očitno stoji na nemirnih tleh. Za vedno bolj oči-
tne vplive na nepremičnino krivi še obnovo ulice nad 
svojim zemljiščem. Prepričan je, da obnova naj ne 
bi bila izvedena strokovno. V občini odgovarjajo, da 
glede težav občana ne stojijo križem rok. Priskrbeli 
so geološko poročilo in načrt obnove. Kdaj bo nepre-
mičnina, ki ima po prepričanju občine slabe temelje 
in naj bi bila neustrezno zgrajena, deležna ukrepov, 
je odvisno od njene ogroženosti, denarja v proračunu 
in od tega, ali bo občina za sanacijo pridobila državno 
sofi nanciranje.

TINA STRMČNIK

Ko v stenah 
zevajo razpoke

Srečko Kofalt pravi, da nje-
gova hiša z naslovom Na Tič-
nico 6 stoji na nemirnih tleh. 
A to po njegovem prepričanju 
ni bistven vzrok težav. Za iz-
datnejše pokanje sten svoje-
ga stanovanja krivi obnovo 
kanalizacije in preplastitev 
Ulice Franja Vrunča leta 2000. 

»Menim, da takrat obnova ni 
bila strokovna in da izvajalci 
niso primerno uredili odvo-
dnjavanja. Prepričan sem tudi, 
da so se del lotili s pretežkimi 
stroji, ki sodijo na avtocesto in 
ne v ta hrib. Občina želi vse to 
zamolčati, jaz sem samo mali 
človek, ki ne more doseči nič. 

»Ko v občini 
omenim, da imam 
težave, ni nikjer 
nikogar,« pravi 
Kofalt. V občinski 
službi za odnose 
z javnostmi 
so očitek o 
neodzivnosti 
javnih 
uslužbencev 
zavrnili. In dodali, 
da delavci vestno 
in odgovorno 
opravljajo svoje 
delo v dobro vseh 
občanov.

Zdaj voda spodžira material in 
vse sile pritiskajo v mojo hišo. 
Stisnjena je tako, kot da bi jo 
dal v ›prešo‹,« je dejal.

Pokazal nam je, da se je ce-
sta nad njegovim zemljiščem 
posedla in da stene njegovega 
doma vedno bolj pokajo. No-
bena vrata se ne zapirajo več 
normalno, ploščice odstopajo. 
Zunaj so zviti robniki, počila je 
škarpa, v kleti je nagnilo steno, 
tam odpada omet, je dodal.

Želi si ukrepov
V začetku leta 2019 so ga 

obiskali strokovnjaki, ki so 
na pobudo Občine Šentjur v 
okolici hiše izkopali vrtine, 
ki so pokazale strukturo tal. 
Poleti so mu strokovni sode-
lavci iz občine pojasnili, da 
bo treba v bližini hiše zvrtati 
pilote in zgraditi podporno 
steno. »A od takrat se ni zgo-
dilo nič,« je dejal sogovornik. 
In potožil, da na odgovore na 

svoja poizvedovanja še čaka. 
Nad tem, da doslej občina ni 
uvedla ukrepov, je razočaran. 
Skrbi ga, kako bo stavba še 
prenašala sile zemlje. Na ste-
nah opaža vedno več razpok.

V Občini Šentjur so sezna-
njeni z razpokami na stavbi. 
Pojasnili so, da je že leta 2002 
Vincenc Kofalt, oče sedanjega 
lastnika hiše Srečka Kofalta, 
tožil izvajalca obnove ceste 
in tedanjo Krajevno skupnost 
Šentjur – Center. Izvedenci 
gradbene stroke so takrat 
preverili stanje in ugotovili, 
da gre za starejšo zgradbo, ki 
je bila zgrajena brez projekta, 
pri gradnji niso bili upoštevani 
tehnični predpogoji za ustre-
zno izvedbo. V občini navaja-
jo, da je bila hiša poškodovana 
v požaru in po prepričanju iz-
vedencev večkrat nestrokovno 
pozidana oziroma dograjena.

Vincenc Kofalt je proti 
omenjeni krajevni skupnosti 
in izvajalcu del vložil odško-
dninsko tožbo. Odškodnino 
je zahteval za škodo, ki naj 
bi domnevno nastala v času 
obnovitvenih del cestnega 
odseka ob hiši. V občinski 
službi za odnose z javnostmi 
so pojasnili, da je bil postopek 
na Okrožnem sodišču v Celju 
končan leta 2015. Sodba višje-
ga sodišča je pritrdila prvotni 
sodbi, po kateri upnik ni bil 

ŠENTJUR – Občan v skrbeh za svoj dom, občina pravi, da ne stoji križem rok upravičen do zahtevane od-
škodnine.

Sedanji lastnik hiše Srečko 
Kofalt meni, da je bila neuspe-
la tožba posledica tega, ker je 
družini zmanjkalo denarja 
za sodne postopke. »Nekate-
ri statiki so takrat dejali, da 
hiša ni več varna, da jo je tre-
ba porušiti in zgraditi novo. A 
odgovorni so si umili roke in 
vse skupaj pometli pod pre-
progo.« To, da gre za starejšo 
gradnjo (hišo je družina ku-
pila leta 1978 in jo obnovila 
leta 1982, še ene obnove je 
bila zgradba deležna po po-
žaru leta 1994), po njegovem 
prepričanju ni težava.

Sanacija glede na 
zmožnosti
Odkar je Kofalt občino ob-

vestil, da se stanje stavbe in 
kakovost bivanja poslabšuje-
ta, so si hišo ogledali sode-
lavci strokovnih služb občine 

in geolog. Julija letos je bilo 
končano geološko poročilo 
z načrtom sanacije. »Zaradi 
nestabilnega terena na ob-
močju obravnavane stavbe, 
na katerega vplivajo ekstre-
mni vremenski pojavi, se raz-
mere vidno poslabšujejo. Zato 
je občina sanacijo vključila v 
načrt odprave posledic po 
naravnih nesrečah. Te odpra-
vljamo glede na ogroženost, 
proračunski načrt ter sofi -
nanciranje, ki ga pridobimo 
od ministrstva za okolje in 
prostor,« so zapisali v službi 
za odnose z javnostmi. Dodali 
so, da je trenutno v občini še 
približno sto plazov, ki jih sa-
nirajo glede na zmožnosti. Z 
omenjenim so Kofalta večkrat 
seznanili. Z njim med drugim 
iščejo tudi možnosti alterna-
tivne namestitve. Občan, ki 
živi v pokajoči hiši, upa, da 
ne bo ostalo le pri obljubah.

Foto: SHERPA

Razpoke, ki zevajo v hiši, so vedno večje.

Šentjurska občinska uprava je z razmerami seznanjena, a pojasnjuje, 
da je v občini še približno sto plazov, ki jih sanira glede na zmožnosti.

40 Št. 29, 19. julij 2018IZ SVETA ZABAVE

Terminal
»Fatalna blondinka in njen plen.« Film Terminal je kot 

eksperiment v mešanju elementov. Vzemite Mesto greha 
(Sin City) in dovolite, da ga piše nekdo, ki zakasnelo rad ko-
pira zgodnjega Quentina Tarantina; tako dama, za katero bi 
ubijali (ali bili ubiti), postane Margot Robbie v polni maniri 
Harleyja Queena. Režira naj Nicholas Winding Refn (neon, 
neon.) Potem iztrgajte čim več zgodbenih trnkov iz filma in 
jih nadomestite z dialogi, ki predvsem želijo pokazati, kako 
načitan je scenarist, in manirami igre, ki so pravcata študija, 
kako biti »kul« na račun popolnoma ničesar. Terminal, sama 
sebi namenjena zapletenost, ki povzroča glavobol, je dovolj 
dobro posnet film – in končni tvist vsebuje nekaj moči. Toda 
čakanje na konec je kot čakanje na vlak ob štirih zjutraj.

OCENA: 3 / 10

Ant-man in Osa
»Ali nalašč v vsak stavek vstavite besedo kvantum?« Prej-

šnji film Marvelove super soap opere Maščevalci (The Aven-
gers) je bil epska tragedija s tleskanjem prstov. Ant-man 
in Osa je sad kontraprogramiranja; lahkotna ZF-komedija 
z veliko šal na račun velikosti (ne nujno ega). Nemogoče 
je (skoraj vedno) uporabljeno kot vir šal. Če računate, da 
smeh ponavadi pomeni korak k sprejemanju tistega, čemur 
se smejimo, se torej Marvel še vedno drži agende polagalca 
preproge k naši vedno bolj tehnološki prihodnosti. V tem 
pristopu nekaj »norosti slabih stripov« prav nič ne škodi, 
prej obratno, prinese svežino. Po drugi strani ta svežina 
nima prav več teže kot kratek poletni vetrič.

OCENA: 6 / 10
PETER ZUPANC

Sicario 2: Vojna brez pravil (Sicario 2: 
Day of the Soldado)
Mehiški karteli začnejo trgovati s teroristi po vsej ameriški 

meji. Za boj proti kriminalu se zvezni agent Matt ponov-
no poveže z Alejandrom, ki v prtljagi nosi zločinsko prete-
klost … Pomembno: tudi v nadaljevanju akcijske drame filma 
igrata Benicio Del Toro in Josh Brolin.

Na obali Chesil (On Chesil Beach)
Edward in Florence na obali Chesil preživljata medene 

tedne. Toda njuno ljubezen kalita negotovost in strah pred 
poročno nočjo … Pomembno: slaven britanski pisatelj Ian 
McEwan je zgodbo priredil po lastnem romanu, v drami igra 
Saoirse Ronan. Kje: Film pod zvezdami / art mreža.

(PZ)
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STROJI

PRODAM

MIKSER Inox za miksanje krmne hrane 
prodam. Telefon 041 999-910. p

STISKALNICO za grozdje, 100 l, koš ima 
letvice proti izpadanju jagod, lepa in 
vredna ogleda, prodam. Cena po do-
govoru. Telefon 041 981-076. 2440

KOSILNICO Tanaka Kawasaki, na laks, 
prodam. Telefon 031 276-086. 2443

HIŠO na lokaciji, Žalec, Ložnica 35 c, 
prodam. Telefon (03) 548-1865, po-
poldan. 2360

KUPIM

TRAKTOR Zetor, Imt, Ursus, Univerzal, Što-
re, Deutz ali Tomo Vinkovič, kupim. Le-
tnik in model nista pomembna. Kupim 
tudi ostalo kmetijsko mehanizacijo. 
Telefon 031 562-809. p

POSEST

PRODAM

V LEPEM, mirnem predelu Celja ugodno 
prodamo dobro vzdrževano družinsko 
hišo. Cena po dogovoru. Telefon (03) 
548-5424, 031 585-889. 2373

HIŠO z zemljiščem, drvarnico in gospo-
darskim objektom, na lepi lokaciji v 
Lembergu, bližina gradu in Term Do-
brna, energetska izkaznica je izdelana, 
prodam. Telefon 031 849-750. 2470

ŠENTVID pri Grobelnem, novo naselje. 
Hišo, letnik 1985, 127 m² stanovanjske 
površine, obnovljeno, zemljišče 839 
m², velik vrt, primerno tudi za malo 
večjo družino, št. energetske izkaznice 
2014-61-100-8, prodam za 122.000 
EUR. Telefon 041 560-539. 2398

STANOVANJE

ODDAM

DVOSOBNO stanovanje, 70 m², v Škofji 
vasi, popolnoma obnovljeno, oddam 
ali prodam. Telefon 041 685-555.
 2465

DVOSOBNO, delno opremljeno stanovanje 
v Celju (Nova vas) oddam ali prodam. 
Telefon (03) 577-7094, po 20. uri.
 2461

OPREMLJENO stanovanje z balkonom, 72 
m², v pritličju, za dve osebi ali manjšo 
družino in sobo z lastnim vhodom, za 
eno osebo, oddam. Telefon 041 650-
737. 2471

KUPIM

STANOVANJE ali vikend v Celju oziroma 
okolici kupim za do 45.000 EUR. Tele-
fon 070 561-473. 2402

OPREMA

PRODAM

ŠTEDILNIK na trdo gorivo, lepo ohranjen, 
skoraj nov, prodam. Telefon 031 591-
992. 2449

ŽIVALI

PRODAM

PRAŠIČE, težke od 30 do 130 kg in od 240 
do 280 kg, prodam. Domača hrana, 
dostava. Telefon 031 524-147. 2322

NESNICE rjave, grahaste, črne, pred ne-
snostjo, prodamo. Brezplačna dostava 
na dom. Perutninarstvo, Vzreja nesnic 
Tibaot, telefon (02) 582-1401. n

KOKOŠI nesnice jarkice rjave, bele, gra-
haste in črne barve, pred nesnostjo, 
prodamo, pripeljemo na dom. Telefon 
070 545-481. p

PRAŠIČE, domače vzreje, za zakol ali na-
daljnjo rejo, težke od 30 do 300 kg, 
prodam. Možna dostava. Andrejeva 
kmetija iz Jazbin, telefon 031 509-
061. 2347

DVE breji kozi, ena z mlekom, prodam. 
Telefon 031 561-155. 2414

DVE telici, breji 5 mesecev, vajeni paše, 
prodam. Telefon 031 604-659. 2433

TELICO limuzin, 670 kg, kravo za zakol 
ali nadaljnjo rejo in polovico prašiča, 
prodam. Telefon 070 667-374. 2437

PRAŠIČE, od 130 do 200 kg, prodamo. 
Telefon 041 708-978, 031 569-287.
 2441

PUJSE, 35 kg in pekinške race prodam. 
Telefon 031 464-655. 2446

PONI kobilo, staro 9 let in žrebca, starega 
tri leta in pol, cena za oba 550 EUR, 
prodam. Telefon 031 464-655. 2446

PRAŠIČE, od 50 do 200 kg, možno tudi 
polovica, prodam. Cena po dogovoru. 
Telefon (03) 5774-097. 2447

DVA bikca simentalca, težka po 200 kg, 
prodam. Telefon 041 725-055. Š 82

KRAVO, staro dve leti in pol, prodam. Cena 
po dogovoru. Telefon 041 547-769.
 Š 81

TELICO simentalko, težko 550 kg, za 970 
EUR in telico limuzin, težko 220 kg, 
prodam za 570 EUR. Telefon 031 461-
158. 2454

BIKCA, stara 2 meseca, čb in teličko, staro 
10 dni, čb, prodam. Telefon 031 840-
282. 2406

PRAŠIČE, težke od 20 do 80 kg, domače 
vzreje, prodam. Telefon 041 797-052.
 2461

NEMŠKO ovčarko, staro tri mesece, rodov-
niških staršev, prodam. Telefon 031 
646-273. 2462

DVA bikca simentalca prodam. Telefon 
041 910-466. 2468

TELICO simentalko, brejo v devetem me-
secu, prodam. Telefon 070 445-858.
 2467

TELIČKO ls lim, težko 240 kg in prašiča, 
težkega 170 kg, prodam. Telefon 031 
559-820. 2466

BREJO telico simentalko prodam. Telefon 
070 259-170. 2475

BREJO telico simentalko in telico pasme 
limuzin, težko približno 500 kg, obe 
pašni, prodam. Telefon 031 832-361.
 2473

PRAŠIČE, od 30 do 250 kg in izločene 
svinje, domača hrana in dostava, pro-
damo. Zbiramo tudi naročila za koline. 
Telefon 031 311-476. p

KUPIM

DEBELE, suhe, krave in telice kupujem. 
Plačilo takoj + davek. Telefon 041 653-
286. Š 55

PITANE krave in telice za zakol kupim po 
širši Štajerski. Plačilo takoj + davek. 
Telefon 040 647-223. p

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

RDEČE vino žlahtnih sort, 250 litrov, cena 
1 EUR/liter, prodam. Telefon 040 796-
388. 2434

KRMNI krompir, koruzo in slamo v okro-
glih balah prodam. Telefon 041 663-
137, Peter. 2448

KORUZO v zrnju, suho, prodam. Telefon 
041 759-681. Š 83

MOKO bele koruze, belo vino in vinsko 
žganje prodam. Telefon 070 494-950, 
070 612-705. 2452

DOMAČI česen prodamo. Cena pa dogovo-
ru. Telefon 031 384-429. 2453

500 kg rumene kolerabe, okolica Šmarja, 
prodam. Telefon 070 414-985. 2462

RDEČE vino, jabolčnik in jabolčni kis ugo-
dno prodam. Telefon 031 318-430.
 2463

SENO, letošnje, kocka 2 EUR, lanska 1,25 
EUR, prodam. Telefon 051 228-922.
 2469

OSTALO

PRODAM

BRZOPARILNIKE (alfe) prodam. Telefon 
030 929-205. 1821

INVALIDSKI električni skuter voziček, moč-
nejši, primeren za starejše, v garanciji, 
ugodno prodam, lahko dostavim. Tele-
fon 041 517-900. p

ZIMSKE gume Eskimo S 3, 185/160 R 
14, profi l 6 mm, odlično ohranjene, 
prodam. Telefon 070 419-686. 

REGISTRIRANO prikolico Brako prodam. 
Cena po dogovoru. Telefon 051 393-
461. 2460

DOMAČO repo, kolerabo in petnajst rac 
tekačic prodam. Telefon 031 756-783.
 2439

KAMINSKO peč Smederevo, 9 Kw, rabljeno 
eno kurilno sezono in dva dimniška 
grelca, prodam. Telefon 031 276-086.
 2443

KUPIM

KURILNO olje, tudi iz zemeljske cisterne, 
kupim in izčrpam. Telefon 051 491-
386. 2474

Vroča imena v 
poletnem hitu Vroče

Slovenija ima talent, priljubljen televizijski šov, je bila v 
preteklih letih pokazatelj, koliko talenta premoremo Slo-
venci. Za mnoge glasbenike je pomenila pomemben korak 
na poti do uspeha.

To poletje se v skladbi Vroče predstavljajo prav tisti, ki 
so po oddaji uspešno nadaljevali glasbeno pot. Za vroče 
glasbene ritme so tako poskrbeli BQL (Anej in Rok Piletič), 
Isaac Palma, Klara Jazbec, Luka Sešek, Nika Zorjan, Lina 
Kuduzović in Luka Basi.

Za Petrom Lovšinom je 
štirideset let pevske kariere, 
izdal je pet albumov s Pankr-
ti, tri s Sokoli in kar deset sa-
mostojnih albumov. Oktobra 
bo filmski prostor obogatil s 
celovečernim glasbeno-do-
kumentarnim filmom Pero 
Lovšin – Ti lahko.

Film pripoveduje zgodbo 
o Lovšinu, prvi punk zvezdi 
nekdanje vzhodne Evrope. 
Govori o njegovem ustvarja-
nju glasbene in tudi neglas-
bene slovenske zgodovine. 
Od uporniškega anarhizma 
sedemdesetih let prejšnje-
ga stoletja, osamosvajanja 
in demonstracij na Kongre-
snem trgu v Ljubljani do 
evropskega nogometnega 
prvenstva leta 2000 v Am-
sterdamu in do današnjih 
dni. Kamera Lovšina spre-
mlja med nastopi v majhnih 
slovenskih mestih – s Pankr-

Maja Oderlap je predstavila Zaljubljene pesmi. »V ven-
ček sem povezala kar štiri ljubezenske uspešnice, ki jih 
je nekdaj napisal legendarni Brendi. Skladbe so Pošlji mu 
veter pozdrav, Govorijo, da bo drugi prstan dal, Naj ustavi 
se korak in Sanjam. To so res ljubezenske pesmi, ki so 
zaznamovale mojo mladost. Prepevala sem jih kot majhna 
deklica.« Majo je kasneje v svojo spremljevalno skupino 
Brendi tudi povabil. »Bil je eden tistih avtorjev, ki je v vsako 
pesem dal delček sebe, del svojega srca. Obenem je bil tudi 
moj vzornik in dober prijatelj. Vesela sem, da sem s svojo 
ekipo odličnih glasbenikov ponovno obudila te legendarne 
pesmi, ker sem prepričana, da bodo tudi mnoge poslušalce 
vrnile nekaj let nazaj. Hkrati tako vsi skupaj ohranjamo 
spomin na enega najboljših slovenskih avtorjev.«

Na večjih glasbenih odrih Majo spremlja skupina Power 
band. Pri nastajanju nove podobe pesmi so sodelovali 
mnogi glasbeniki, posneta je bila v studiu Lendero&Co. 
Za videospot je poskrbela produkcijska ekipa televizije 
Veseljak.

Foto: Marko Delbelo Ocepek

Film o Peru Lovšinu

ti na Dunaju in na velikem 
odru Cankarjevega doma.

V filmu nastopajo Pero Lo-
všin, Pankrti, Big Foot Mama, 

Prismojeni profesorji bluesa, 
Glen Matlock (Sex Pistols), 
Birsa Brothers, Španski borci 
in Darja Lovšin, Matej Lovšin, 

Igor Vidmar, Gregor Tomc, 
Peter Mlakar, Borut Mehle 
in Žare Pak. Režisersko delo 
je opravil Jani Sever.

Maja Oderlap obudila Brendijeve 
pesmi

Srečko Kofalt meni, da 
na vedno slabše stanje 
njegove hiše ne vplivajo 
le nemirna tla, ampak tudi 
domnevno nestrokovna 
obnova ulice nad njegovim 
zemljiščem iz leta 2000.
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Novost letošnjega prazničnega decembra v središču 
Celja je bil projekt Pravljični gourmet, kulinarični 
dogodki, na katerih so obiskovalci lahko pokušali 
specialitete kuharskih mojstrov – chefov. Uvajanje 
izbrane kulinarike v program Pravljičnega Celja je 
zagotovo zelo dobrodošlo in je naletelo na dober odziv 
in zanimanje obiskovalcev. Škoda je le, da je zaključ-
ni dogodek tega projekta minulo soboto v Stanetovi 
ulici, ko so družno pripravljali jedi znani chefi , ne-
koliko skazilo slabo vreme.

ROBERT GORJANC

Za lažje bivanje ljudi s težavami v 
duševnem zdravju

Dneva odprtih vrat celjske enote društva Ozara se je udeležilo približno 70 ljudi.

Bohorč z novimi 
prostori

ŠENTJUR – Gostišče Bohorč ima od začetka decembra 
nov prizidek, ki sprejme do 150 oseb. Novi prostori, v 
katerih je restavracija, merijo malo manj kot 300 kva-
dratnih metrov. V podkletenem delu so nova skladišča, 
garderobe in ostali servisni prostori.

Samostojni podjetnik Marjan Bohorč je dolgo razmišljal 
o širitvi gostišča. Ljudje so se namreč večkrat zanimali, da 
bi tam pripravili praznovanja ob porokah, obletnicah ali 
prireditvah. Novi prostori že gostijo zaključene družbe, v 
njih bo Bohorč ponujal tudi kosila. Podjetnik, ki gostinske 
storitve opravlja tudi v Ipavčevem kulturnem centru ter v 
Športnem parku v Šentjurju in ima v lasti tudi Bar Akvarij 
v Celju, je po zaslugi nove naložbe razširil tudi ekipo zapo-
slenih. Trenutno je zaposlenih več kot deset ljudi, išče tudi 
dodatne moči za delo v strežbi in kuhinji. Na Ulici Dušana 
Kvedra v Šentjurju ima na voljo sedem dvoposteljnih sob. 
Če bodo potrebe po prenočiščih naraščale, bo morda ka-
sneje nov prizidek lahko še nadgradil in v njem ponudil 
dodatne prenočitvene zmogljivosti. Marjan Bohorč je sicer 
predstavnik četrte generacije, ki se ukvarja z gostinstvom. 
Tej dejavnosti se v družini posvečajo od leta 1885.

TS

Štirje chefi, ustvarjalci za-
ključnega dogodka v okviru 
projekta Pravljični gourmet 
v središču Celja: z leve Peter 
Zaveršek z ženo Marijo, Mar-
ko Pavčnik, Miran Ojsteršek 
in Marko Magajne.

CELJE – Novost letošnjega prazničnega decembra

Pravljični gourmet se 
bo nadaljeval

Kulinarične mojstrovine 
Marka Pavčnika (Restraci-
ja Pavus), Mirana Ojsterška 
(Gostilna Oštirka), Petra 
Zaverška (Gostilna Francl) 
in Marka Magajne (Galerija 
okusov) bi si namreč ob lep-
šem vremenu zagotovo prišlo 
ogledat in pokusit še več obi-
skovalcev kot sicer. »Ponuditi 
ulično hrano, ki je iz lokalnih 
sestavin, cenovno dostopna 

ter ljudem všečna in okusna, 
je zagotovo precej velik izziv. 
Ampak takšne izzive in do-
godke imamo zelo radi, zato 
se jih z veseljem udeležimo,« 
je povedal Marko Pavčnik, 
med četverico kulinaričnih 
mušketirjev eden najbolj pre-
poznavnih slovenskih chefov 
in član prestižnega mednaro-
dnega združenja mladih go-
stincev JRE.

V Laškem izjemen 
odziv
Vrhunski chef iz Laškega, 

kjer vodi ugledno restavracijo 
Pavus na gradu Tabor, je le-
tos na povabilo Zavoda Cele-
ia Celje sodeloval pri pripravi 
projekta Pravljični gourmet in 
zaključnega dogodka, ki je bil 
podoben zelo uspelemu jese-
ni na Guštfestu v Laškem. Ta-
krat je Pavčnik k sodelovanju 
povabil še štiri vrhunske slo-
venske chefe, zanimanje obi-
skovalcev pa je bilo izjemno. 
A takrat je bilo v Laškem res 
tudi lepo sončno vreme. »Pri 
pripravili jedi zelo rad ekspe-
rimentiram in si prizadevam 
uporabljati večinoma lokalne 
sestavine in sezonske pridel-
ke, s čimer domači gostinci 
spodbujamo tudi lokalne 
pridelovalce in jim tudi tako 
pomagamo.«

»Kljub temu da nam je vre-
me ponagajalo, smo uspeli 
izpeljati vse načrtovane do-
godke, na katerih so se pred-
stavili vrhunski gostinci s šir-
šega celjskega območja, zaradi 
česa smo zelo zadovoljni. Pro-
jekt Pravljični gourmet bomo 
nadaljevali tudi v prihodnje, 
saj so kulinarične vsebine 
programsko zelo pomemben 
del za nadaljnji razvoj našega 
mesta,« je povedala Tadeja 
Falnoga, referentka za mestni 
marketing na Zavodu Celeia.

Slovenija bo leta 2021 evrop-
ska gastronomska prestolnica, 
zato je še toliko pomembne-
je, da se takšni projekti in do-
godki v Celju nadaljujejo, saj 
prispevajo k prepoznavnosti 
lokalnega okolja in lokalne 
kulinarike, ki postaja vedno 
večji magnet tudi za turiste.

Foto: SHERPA

CELJE – V celjski eno-
ti društva Ozara Slovenija, 
nacionalnem združenju za 
kakovost življenja, so pred 
časom prvič pripravili dan 
odprtih vrat njihovega progra-
ma Stanovanjske skupine. Ta 
predstavlja prehodno obliko 
bivanja za ljudi s težavami 
v duševnem zdravju in jih 
spodbuja k neodvisnemu ži-
vljenju. V Celju stanovanjska 
skupina deluje od maja 2001, 
v njej bivajo štirje uporabniki.

Stanovanjske skupine so na-
menjene osebam, ki potrebuje-
jo občasno ali stalno podporo 
pri bivanju in organiziranju 
življenja. Uporabniki so na-
stanjeni v mestnih središčih, 
v običajnih stanovanjih ali sta-
novanjskih hišah, v njih pa v 

povprečju bivajo trije do štirje 
stanovalci, ki imajo ponavadi 
svoje sobe, skupen dnevni 
prostor, kuhinjo in sanitarije. 
Stanovalci so upravičeni do 
strokovne podpore, ki je odvi-
sna od njihovega zdravstvene-
ga in psihosocialnega stanja, 
njihovih interesov, potreb in 
osebnih ciljev. V skladu s svo-
jimi zmožnostmi in ob pod-
pori strokovnih delavcev se 
stanovalci po določenem času 
izselijo iz stanovanjske skupi-
ne ter samostojno zaživijo v 
domačem okolju, neprofi tnih 
stanovanjih …

»Zaposleni v stanovanjskih 
skupinah smo največja pod-
pora vsem uporabnikom, ko 
to potrebujejo. Velikokrat se 
pokaže potreba po pomoči pri 

odločanju, pri prevzemanju 
odgovornosti. Uporabnikov 
ne omejujemo pri svobodi 
odločanja. Skupaj iščemo re-
šitve v določenih okoliščinah. 
Uporabniki se lahko glede na 
potrebe in zmožnosti vključu-
jejo v dejavnosti, ki jih organi-
ziramo v sklopu stanovanjske 
skupine, pisarne za informira-
nje in svetovanje, enako tudi v 
dejavnosti individualnega ali 
skupinskega dela znotraj in 
zunaj programa,« je povedala 
Špela Jovan, strokovna sode-
lavka programa Stanovanjske 
skupine Ozara Slovenija.

Program društva fi nancirajo 
ministrstvo za delo, družino, 
socialne zadeve in enake mo-
žnosti, fundacija za fi nancira-
nje invalidskih in humanitarnih 
organizacij, zavod za zaposlo-
vanje, občine in donatorji.

RG, foto: ŠPELA JOVAN

TRADICIONALNI
BOŽIČNO-NOVOLETNI KONCERT

KULTURNI DOM ŠTORE
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Iza Strehar, rojena leta 
1992, je na AGRFT diplo-
mirala iz dramaturgije in 
magistrirala iz scenari-
stike. Med študijem je za 
svoje scenarije prejela šti-
ri Grossmannove nagrade, 
za dramsko besedilo Vsak 
glas šteje pa je na 27. festi-
valu Dnevi komedije v Celju 
prejela žlahtno komedijsko 
pero. Predstava Vsak glas 
šteje, ki jo je mogoče videti 
na odru Gledališča Celje, je 
politična satira, ki v ospred-
je postavi večno prerivanje 
za oblast in barantanje s 

položaji, karierami in fi-
nancami.

Zakaj ste za osrednjo 
temo izbrali ravno politiko?

V tistem času sem veliko 
brala in spremljala politiko. 
Idejo sem dobila, ko sem bra-
la knjigo Padle maske Zdenka 
Roterja, ki govori o stricih iz 
ozadja. Pregledala sem tudi 
veliko posnetkov na YouTubu 
in vse to vpletla v to satiro. 
Žalostno je, kako se nekaj 
ponavlja, in četudi prekineš 
spremljanje politike za leto 
ali dve, se v tem času veliko 
ne spremeni. Dejstvo je, da 

Na letošnjo tematsko raz-
stavo, ki nosi naslov Okro-
glo in oglato, sta se s svoji-
mi deli uvrstili tudi Klavdija 
Simler in Kvirina Martina 
Zupanc.

Javni sklad RS za kulturne 
dejavnosti vsaki dve leti ob-
javi razpis za sodelovanje na 
državni tematski likovni raz-
stavi. To je pregledni dogo-
dek ljubiteljskega likovnega 
ustvarjanja v Sloveniji in je 
odraz kakovosti dela ljubi-
teljskih likovnih umetnikov.

Letos se je za sodelovanje 
odločilo 460 likovnikov, regij-
ski selektorji so jih izbrali 266 
in jih uvrstili najprej na regij-
ske razstave. Državni likovni 
selektor, akademski slikar Ja-
nez Zalaznik, je nato opravil 
izbor najboljših 60 likovnih 
del, ki bodo od 2. julija do 25. 
avgusta razstavljena v presti-
žni Galeriji Murska Sobota in 
jeseni še na gradu Snežnik.

Med izbranimi sta tudi 
avtorici iz občine Šentjur. 

Pilon v Savinovem salonu
V Savinovem likovnem salonu v Žalcu so na ogled dela znanega slovenskega grafika, 

slikarka in fotografa Vena Pilona. Žalski galeriji jih je posodila Pilonova galerija.
Kustosinja razstave Breda Ilich Klančnik je na odprtju razstave, ki je bila na Ta veseli dan 

kulture, poudarila, da pričujoča razstava predstavlja izbor del enega najprepoznavnejših pred-
stavnikov slovenskega ekspresionizma. Dela so v celoti last Pilonove galerije iz Ajdovščine. 
Predstavljeni so značilni portreti, ki jih je umetnik naslikal v dvajsetih letih minulega stoletja, 
lapidarna tihožitja in krajine s čutom za kubično stvarnost. Na ogled bodo do 18. januarja.

Veno Pilon (1896–1970 je formalno izobrazbo pridobil na umetnostnih akademijah v Pragi 
(1919–1920) in Firencah (1920) ter v grafični šoli na Dunaju (1922). Konec leta 1925 se je prvič 
za krajši čas odpravil v Pariz, kjer se je tri leta pozneje za stalno naselil. V rodno Ajdovščino 
se je dokončno vrnil približno dve leti pred smrtjo.

BGO

V galeriji doma kulture v Slovenskih Ko-
njicah je na ogled razstava del domačega 
društva likovnikov in fotografov. Razsta-
vljena so dela številnih slikarjev, ki delujejo 
tudi kot fotografi. Društvo povezuje različ-
ne ustvarjalce že oseminštirideset let. Vanj 
je vključenih petintrideset slikarjev in fo-
tografov iz Konjic, Zreč, Oplotnice in Celja.

Člani sodelujejo na številnih likovnih do-
godkih, kot so kolonije, ekstempore, Zlata 
paleta … Udeležujejo se jih tako doma kot na 
tujem. »Naši slikarji razstavljajo tudi na šte-
vilnih skupinskih in samostojnih razstavah. 
Posamezniki so prejeli že veliko upoštevanih 
nagrad,« je zadovoljna Marja Cuk, predsedni-
ca Društva likovnikov in fotografov Slovenske 
Konjice. Tako so prejeli trije člani konjiškega 
društva likovnikov in fotografov na letošnjem 
ekstemporu v Piranu najvišje nagrade. To so 
Suzana Marovt ter Jani in Tina Konec. Ma-
rovtova je letos prejela tudi srebrno paleto 
na slikarskem natečaju Zlate palete. Člani so 
bili zelo uspešni tudi lani, ko je prejela Kon-

čeva na mednarodnem natečaju ekstempora 
v Grožnjanu prvo nagrado. Različne nagrade 
doma in na tujem prejema tudi grafik Arpad 
Šalamon. Nagrajenci so jih prejeli za svoja 
olja, grafike, akvarele, fotografije …

Razstava v galeriji konjiškega doma kul-
ture je tradicionalna in je poimenovana kot 
»praznična«. »Predstavljamo se s svojimi deli, 
ki so nastala med letom, in to z različnimi 
motivi,« je še povedala predsednica Cukova. 
Videti je mogoče akvarele, akrile, olja, grafike, 
podobe v lesu in na fotografijah … V eni od 
obeh galerij doma kulture je tudi samostojna 
razstava intarzij, ki so delo ustanovitelja in 
prvega predsednika društva likovnikov in fo-
tografov Francija Rateja Frenka. Ustanovil ga 
je kot devetnajstletni fant in ga vodil približno 
tri desetletja. Dela v obeh galerijah, veliki in 
mali, so na ogled do konca januarja. Razstava 
je v sklopu prireditev Prazničnega decembra 
v Slovenskih Konjicah.

BRANE JERANKO
Foto: arhiv društva

Pogovor z Izo Strehar

»Trenutna politika je komična zadeva«
Dramatičarka in scenaristka Iza Strehar, predstav-

nica najmlajše generacije ustvarjalcev, je za temo ko-
medije Vsak glas šteje izbrala predvolilno politično 
zakulisje. Čeprav meni, da je žensk premalo v sloven-
ski politiki, je vseeno glavno vlogo dala moškim. »To je 
dejansko stanje in kaj drugače kmalu ne bo,« je pove-
dala v intervjuju, ki sva ga naredili v Gledališču Celje.

BARBARA GRADIČ OSET

Iza Strehar (levo) s kostumografko Sanjo Grcić

je stanje v trenutni politiki 
tako komično, da si zasluži 
dramsko upodobitev.

Ali imamo posamezniki 
moč spreminjanja sveta?

Ljudstvo naj bi imelo moč, 
a smo kot množica zmanipu-
lirani in nas politiki obračajo 
sebi v prid. Ne bi smela tako 
razmišljati, ker sem še mlada, 
a se mi zdi, da se politikom 
enostavno preveč opraviči in 
isti obrazi ostajajo na sceni. 
Smo majhna država in zato je 
težko najti nove obraze.

V vaši satiri so ženske upo-
dobljene ne ravno kot cvet 
pameti, bolj so tiste, ki mo-
škim pomagajo do uspeha. 
Nekako se norčujete iz njih. 
Verjamete, da ženska ne 
more biti dobra političarka?

Ne, tega ne verjamem. 
Ustvarila sem glavne moške 
vloge, ker je to dejansko sta-
nje. Nisem imela antifemini-
stičnega namena. Zadnje čase 
imam težave, ker se toliko 

spodbuja ženske v politiki 
in književnosti, da prihaja 
do umetnih zadev. Satira ne 
bi bila tako dobra, če bi bila 
glavna ženska vloga.

Kaj trenutno nastaja v 
vaši sobi?

Trenutno pišem nov celove-
černi film. Ta bo precej druga-
čen od tega, kar sem napisala 

do zdaj. Film je zgodba o člo-
veku, ki je obseden s partizani. 
Precej drugače, a bo zabavno.

Foto: arhiv Gledališča 
Celje, foto Mediaspeed

Tradicionalna razstava v 
konjiškem domu kulture

Z odprtja razstave Društva likovnikov in fotografov Slovenske Konjice

Šentjurski likovnici med 
najboljšimi v Sloveniji

Kvirina Martina Zupanc 

Klavdija Simler

Klavdija Simler je izdelala li-
kovno skulpturo v mavcu, ki 
daje vtis nagubanega prta z 

oglatim vzorcem, v katerem 
se skrivajo različni gumbi. 
Domiselno jo je naslovila 
Bela odeja skrila je gumb. 
Kvirina Martina Zupanc se 
je poigrala z imenom svo-
jega mesta in ga grafično 
upodobila v vrteči kocki 
na platnu v akrilni tehniki. 
Mogočnost podobe je pou-
darila z velikim formatom 
(100x100 cm), nekaj satirič-
nega prizvoka daje tej zani-
mivi podobi Šentjurja tudi 
naslov Eppur si muove (In 
vendar se vrti).

»V območni izpostavi JSKD 
Šentjur smo izjemno vese-
li odličnega uspeha obeh 
umetnic, ki že vrsto let do-
kazujeta, da njuna likovna 
govorica nagovarja s samo-
svojim in z zelo kakovostnim 
umetniškim izrazom. Želimo 
jima pogumno nadaljevanje 
umetniškega ustvarjanja,« je 
dodala vodja šentjurske izpo-
stave Anita Koleša.

BGO
Foto: arhiv JSKD Šentjur
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Miha Mazzini
pisatelj in kolumnist

»Slovenski kulturni sis-
tem je samo vzporedna 
oblika socialnega siste-
ma. Omogoča čim bolj-
še preživetje čim večje-

mu številu ljudi. 
Za prejšnji 
film sem 

dobil klic s kul-
turnega ministrstva, naj 

nikar ne pozabim, kdo mi 
dodeljuje status in plačuje 

prispevke. Kasneje sem se odlo-
čil za redno službo, da ne bi poslušal 

več teh očitkov. Jaz hodim v službo in se mi treba ukvar-
jati z medkulturniškim šahiranjem, kdo je s kom.«

REKLI SO

Simon Šketa
internetni vplivnež in marketinški guru

»Na FB večinoma zapravljamo čas in razdajmo svoje osebne podatke 
nekomu, ki jih potem trži za oglaševanje. Javno razkrivamo osebne stvari, 
ki jih pred dvajsetimi leti nikakor ne bi. Ne zavedamo se, da je naša javna podoba 
naša največja dragocenost. Če bomo čez nekaj let hoteli postati politik ali ravnatelj, je 

že danes pomembno, kaj izjavljamo na družabnih omrežjih.«

Naj 
izjave

Jurij Souček
igralec

»Med kolegi nisem bil najbolj pri-
ljubljen. A če gledam nazaj, smo 
se imeli vseeno lepo. V gledališču 

nimaš prijateljev, imaš 
zgolj kolege. Gledališče je 

polno individualistov. V ta 
poklic greš zaradi različnih razlogov. 

Nekateri se v teatru tudi zdravijo.«

Izidor Krivec
direktor Celjskih mesnin

»Na slovenskem trgu se borimo 
s konkurenco, katere posojila 

je prevzela slaba banka in ji je 
država odpisala na desetine mi-
lijonov evrov dolgov. Borimo se s 
podjetji, ki finančne težave rešujejo 

s prisilnimi poravnavami 
ali pa so dolžna bankam veliko denar-

ja. V dejavnosti s konkurenco, ki izvaja 
takšne nelegalne posle, je zelo težko delati. Mi 

nikoli nikomur nismo ostali dolžni niti centa in 
tako bo tudi v prihodnje.«

prof. dr. Janez Bogataj
etnolog

»Enostavno ne premoremo kaj boljšega od 
majice z napisom I feel Slovenia. Celje bi 
moralo na primer imeti celo serijo majic na 
temo celjskih knezov. Jaz bi tudi navdih 

za celjsko sladico črpal pri celjskih 
knezih. Mimogrede, kar zade-
va zgodbe – če jih nimamo, si 

jih moramo izmisliti. Ampak Celje ima 
zgodb kolikor hočete. In to 

takih pravih.««

Tone Partljič
pisatelj

»Opravljal sem 
različne službe, a 
najslabše sem se 
pri ljudeh zapi-
sal kot poslanec. 

Trdno zatr-
jujem, da 
mi v parla-

mentu ni bilo treba biti 
hinavski oziroma mi ni bilo treba delati 

proti svoji vesti. V parlamentu se nisem 
prilagajal. Nič lažje mi ni bilo delati v 

gledališču. Edini prostor svobode je moja 
soba in v njej bel list papirja. Tam je doma Tone 

Partljič. Tam delam nov svet, nove ljudi in samo od moje sposobno-
sti je odvisno, ali mi bo uspelo. V mojem literarnem delu se mora 
videti, kaj res mislim, ali sem poštenjak ali sem ›rit‹.«

dr. Sonja Merljak Zdovc
novinarka in urednica

»Otroci nimajo navade spremljati 
medijev, ker jih tega niso nau-
čili starši. A če želimo ohraniti 
medije, ki so steber 

demokracije in so po-
membni za družbo in 
sobivanje, je treba otroke 

naučiti, kaj so, kaj novinarji počne-
mo in da je to, kar počnemo, v imenu 

javnosti.«

Foto: GrupA, SHERPA

Petra Škarja
pisateljica, predavateljica in 

popotnica
»Ljudje najtežje prena-

šamo nadutost. Nadutost 
tiste vrste, ki ne dopu-

šča, da nekdo 
česa ne ve. A 

v življenju pridejo 
udarci, izgube in bolezni. 

Ni seminarja, knjige ali po-
tovanja, ki bi te naučilo tega, 

kar te nauči življenje. Eni bi radi 
reševali državo in cel 

svet, ampak naj-
prej moramo 

urediti sami 
sebe. Tako 
bomo še 
največ 
naredili 
za sku-
pnost. 
Zgled je 

največ, 
kar lahko 

damo.«
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V Novem tedniku smo tudi v tem letu vsak teden za vas pripravili inter-
vju s sogovornikom, ki je pustil poseben pečat na svojem delovnem podro-
čju. Gostili smo številne osebnosti, ki zaznamujejo ne zgolj našo regijo, 
marveč celotno državo. Med vsemi, ki smo jih povabili, da spregovorijo za 
vas, smo izbrali nekaj sogovornikov in njihovih najbolj odmevnih izjav.

mag. Simona Kuzman 
Razgoršek

vodja Okrožnega državnega tožilstva 
v Celju

»Ko se tožilec pojavi na sodi-
šču obstaja skoraj 90-odstotna 
verjetnost, da bo z obtožbo 

uspel in da bo sledila 
obsodilna sodba 
za storilca. Okrog 

6 odstotkov je samo opro-
stilnih sodb! Torej tako majhna 

je možnost, da bo nekdo, ko se 
znajde na sodišču, oproščen. Če bi 

javnost to večkrat slišala, bi bilo zaupa-
nje v sodni sistem večje. Upravičeno bi verjeli v 

pravni sistem.«

Jože Ledinek
ekološki kmet

»Ljudje pridejo z dra-
gimi avtomobili na ser-

vis in trikrat vprašajo, če 
je mehanik v motor res ulil 

najbolj kako-
vostno olje. Za 

avto ni škoda de-
narja. Ko gre za našo hra-
no, smo precej manj izbirčni 

in vse nam je hitro predrago. In 
samoumevno. Samo predstavljajte 

si, da iz kakršnihkoli 
razlogov za tri dni zmanjka elektrike. Da 

se nekega dne vrata v supermarket ne 
odprejo več …«

mag. Tina Kosi
upravnica Gledališča Celje

»Ko se je pojavil film, so rekli, da 
bo gledališče izumrlo, a ni. Po-

dobno je bilo ob pojavu televizije. 
A revolucije, kakršno je prinesel 
internet, še ni bilo. Ne 
vem, kaj bo z gledali-

ščem čez dvajset, trideset 
let. V času krize v zadnjih desetih 

letih se je občinstvo povečalo zaradi 
dobrega sodelovanja s šolami, zaradi 
gostovanj po Sloveniji in sistematičnega 

pridobivanja novega občinstva. Želim pa si, 
da bi se več odraslih odločilo za nakup abonmajev.«

mag. Tatjana Bobnar
generalna direktorica Slovenske 

policije
»Preventivna aktivnost in 

preprečevanje nasilja sta 
ključni. Ukrep mora priti 

zadnji. Pred 
tem pa 
morajo vsi 

odgovorni opraviti 
svojo nalogo. Če je ne, 

pride do najhujšega, to-
rej do kaznivega dejanja. 

In nikoli, ampak res nikoli, 
se ne sme teh primerov pometati 

pod preprogo, ker to nikoli ničesar ne reši. Niko-
li. Nasilneža ustavita samo prijava in 
pravočasno ukrepanje.«

Marko Juhant
specialni pedagog

»Dajmo otroku, kar potre-
buje, in ne, kar si želi. 
V tem oziru je na pri-

mer pomembno, kako organi-
ziramo decembrska obdarovanja. Če 

malček prejme devetnajst daril, v nje-
govih očeh nobeno darilo ni nič vredno. 

Prava darila za otroka so načeloma tista, ki 
jih daje babica. Ta ima pravico, da da vnuku 

darilo, ki ima vedno majhno denarno 
in veliko čustveno vrednost.«

Peter Svetina
varuh človekovih pravic

»Dogaja se, da ljudje od 
neke ustanove tudi po več 

let ne dobijo od-
govora, čeprav je 
ta servis državlja-

nov. To bi res moralo biti 
vsem jasno. Nesprejemljivo je, 
da ne dvigujejo pošte ali nanjo 
ne odgovorijo. To je osnovna kul-

tura in kot zaznavamo pri nas, je tega 
res preveč. Zgodilo se je, da tudi urad varuha 

niso jemali resno in smo tudi mi kdaj ostali brez pojasnil.«

Nande Korpnik
arhitekt

»Ni odgovor v tem, da vse 
konzerviramo in vse nare-
dimo po starem. 
Lahko se odloči-

mo, da je staro mestno 
jedro zapisano preteklosti in da 

je to velika vrednost. Ampak ži-
vljenje gre naprej. Evropska komi-
sija je paviljon prepoznala kot premi-
šljeno, nevsiljivo stavbo, ki se lepo sklada 

z mestnim jedrom in predstavlja lep primer predstavitve dedišči-
ne v urbanih okoljih.«reči. Ko sem igral za druge slovenske klu-

be, so mi igralci govorili, da jih je vedno bilo malce strah pred 
potovanjem v Celje. V celjski ekipi ni bil strah in trepet le Nac, tu 

so bili še Franc Grabler, Aleš Ostrožnik, Miran Strašek … Imeli 
smo fizično zelo močno ekipo. Nihče se ni šalil z nami.«

tega leta
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Poškodoval ga je po 
glavi

Celjski kriminalisti bodo ovadili 42-letnega moškega zaradi 
kaznivega dejanja povzročitve hude telesne poškodbe. Osu-
mljeni se je minuli teden v Celju sprl z 57-letnim moškim in 
ga pri tem fizično napadel ter ga poškodoval po glavi. Osu-
mljenemu grozi tudi zaporna kazen.

Vozilo odbilo v reko
V noči na soboto se je na Bregu v Celju zgodila huda prome-

tna nesreča. Voznik osebnega vozila je najprej trčil v zaščitno 
ograjo na mostu, od koder je avtomobil odbilo na brežino in 
nato v Savinjo. Ena oseba se je pri tem huje poškodovala. Na 
kraju so morali posredovati tudi celjski poklicni gasilci.

Ponovno vlomi na 
območju Žalca

Na območju Brega pri Polzeli so minuli teden neznani sto-
rilci skozi okno vlomili v dve stanovanjski hiši, v eno so po-
skušali vlomiti. Prav tako je neznanec na območju Gotovelj 
poskušal vlomiti v stanovanjsko hišo in je bil s kraja pregnan. 
Na območju Žalca policisti preiskujejo še en vlom, in sicer v 
brunarico, od koder je storilec odnesel različne predmete in 
alkoholne pijače v vrednosti tisoč evrov.

Prijeli ilegalne 
prebežnike

Minulo nedeljo so na območju Hotunj, to je v občini Šen-
tjur, prijeli štiri državljane Afganistana. Ti so v Slovenijo pri-
šli skriti med tovorom na tovornem vozilu, ki je v Slovenijo 
pripeljalo čez mejni prehod Obrežje. Med postopkom so vsi 
tujci zaprosili za mednarodno zaščito in bili odpeljani v azilni 
dom. Na območju Rogatca so policisti izsledili deset prebe-
žnikov, prav tako državljanov Afganistana, sedem jih je bilo 
mladoletnih. Vsi so zaprosili za azil.

Pijana za volanom
Pred dnevi so policisti na območju Rogaške Slatine obrav-

navali 27-letnega voznika, ki mu je alkotest pokazal, da je 
imel več kot dve promili alkohola v krvi. Vozniku so odvzeli 
vozniško dovoljenje, zoper njega bo sledil tudi obdolžilni 
predlog. Približno dve promili alkohola v krvi je imel tudi 
39-letni voznik, ki so ga ustavili na območju Šentjurja. Voz-
nika so pridržali, mu odvzeli vozniško dovoljenje, tudi zanj 
bodo spisali obdolžilni predlog.

Varna novoletna 
zaobljuba

Avto-moto zveza Slovenije je pred prazniki začela pre-
ventivni projekt Ko vozim, ne vlogam. Telefon in druge 
elektronske naprave so vedno bolj nepogrešljiv del na-
ših življenj. Zato želi zveza opozoriti na pasti uporabe 
telefona v prometu z ambicijo, da bi si čim več ljudi med 
novoletnimi zaobljubami in cilji za naslednje leto zadalo 
tudi neuporabo ali vsaj varno uporabo mobilnega telefona 
med vožnjo.

Na ta način lahko vsak prispeva k večji varnosti na naših 
cestah. Po raziskavah ljudje mobilnim telefonom povprečno 
namenimo štiri ure dnevno. Odzivni čas je med telefonira-
njem občutno povečan in je približno dvakrat daljši kot v 
običajni vozni situaciji. Poleg pogovora in pisanja sporočil 
mnogi mobilni telefon med vožnjo oziroma v prometu upo-
rabljajo za brskanje po spletu in družbenih omrežjih, foto-
grafiranje in celo snemanje. K temu prispevajo vplivneži na 
družbenih omrežjih, ki kar med vožnjo objavljajo, kaj se jim 
dogaja. Njihovi sledilci jim prevečkrat nekritično sledijo in 
jih posnemajo. Policija bo v času akcije tudi poostreno nad-
zorovala promet.

Šentjurski policisti so s 
predstavniki Zavoda Vozim 
lokalnim gostincem konec 
preteklega tedna razdelili 
več tako imenovanih kole-
darjev gole resnice. Gre za 
posebno iniciativo zavoda 
Vozim, ki je izdal koledarje 
z znanimi ženskami v piža-
mah z različnimi sporočili o 
prometni varnosti.

S projektom želijo osveščati 
o tem, da statistika kaže, da kar 
89 odstotkov prometnih nesreč 
pod vplivom alkohola povzro-
čijo moški. Največ nesreč se 
zgodi na podeželju, kjer po-
datki kažejo, da je nesreč, kjer 
so povzročitelji vinjeni, več kot 
v mestih. Zato želijo s koledarji 
ciljati na lokalne skupnosti, da 
je vožnja pod vplivom alkohola 
nesprejemljiva. Zavod Vozim 
je samo decembra lokalnim 
gostincem, avtomehanikom 
in frizerjem razdelil 2.500 to-
vrstnih koledarjev v 50 sloven-
skih občinah.

»S tem ko predajamo ta ko-
ledar lokalnim gostincem, ki 

Pritožil se bo na sodbo

Rotniku zaradi odtujitve 
listine pogojna kazen

Celjsko okrožno sodišče je nekdanjega direktorja 
Termoelektrarne Šoštanj Uroša Rotnika zaradi tatvine 
dokumenta o prijavi premoženja s finančne uprave 
novembra 2013 pogojno obsodilo na 10 mesecev zapo-
ra s preizkusno dobo dveh let. Tožilec Matej Oštir je 
za Rotnika sicer zahteval 18 mesecev zaporne kazni 
in se bo na sodbo pritožil.

SIMONA ŠOLINIČ

Sodnik Okrožnega sodi-
šča v Celju Marko Brišnik je 
nekdanjega direktorja Termo-
elektrarne Šoštanj Uroša Ro-
tnika obsodil na deset mese-
cev zapora. Razlog je kaznivo 
dejanje tatvine, in sicer doku-
menta o prijavi premoženja. 
Tega naj bi ukradel novembra 
2013 iz davčnega spisa na Fi-
nančnem uradu v Ljubljani.

Iz dokumenta je bilo razvi-
dno, s kakšnim premoženjem 
je takrat Rotnik razpolagal. 
Pravzaprav naj bi z njim prija-
vil, da razpolaga s 3,3 milijo-
na evrov gotovine, nato naj bi 
s tatvino poskušal preslepiti 
inšpektorje pri odmeri dav-
kov. To so bili tudi očitki, ki 
so se v obtožnici nanašali na 
Rotnika. Šlo je za osmo stran 
finančnega spisa. Kasneje na 
kopiji te listine ni bilo več 
zneska 3,3 milijona, ampak 
300 tisoč evrov.

Oviral preiskavo?
Posledično naj bi s stor-

jenim dejanjem oviral tudi 
preiskovanje domnevno ne-
zakonito pridobljenega pre-
moženja. Rotnikov odvetnik 
Mitja Jelenič Novak je že na 
začetku sojenja predlagal kar 
nekaj dokaznih predlogov, 
med njimi tudi branje zapi-
snika o izrednem notranjem 
nadzoru finančne uprave, 
s katerim naj bi dokazoval, 

da je bila dokumentacija ne-
urejena, zaradi česar naj bi 
obstajala možnost, da je bila 
sporna izjava izgubljena in 
ne ukradena.

Uroš Rotnik, ki je na so-
jenja redno prihajal, je po 
izreku sodbe dejal, da je pri-
čakoval oprostilno sodbo. »In 
še vedno mislim, da bi moral 
biti oproščen. Nikoli nisem 
ničesar vzel in nikoli ne bom. 
Posvetoval se bom z odvetni-
kom in moje mnenje je, da se 
morava na sodbo pritožiti.«

Enako bo storil tudi spe-
cializirani državni tožilec 
Matej Oštir. Ta je namreč 
za Rotnika predlagal osem-
najst mesecev zapora, čemu 
sodišče ni sledilo: »Mislim, 
da argumentacija sodišča 
ni bila pravilna, pogojna 
obsodba pa ni primerna za 
takšno kaznivo dejanje.« Po 
Oštirjevem mnenju je bila 
tatvina predrzna, saj naj bi 
bila izvedena v prostorih fi-
nančne uprave, medtem ko 
je finančni inšpektor za ne-
kaj minut zapustil prostor, 
v katerem je bil takrat tudi 
Rotnik. V postopku se je 
zato veliko govorilo o tem, 
ali gre res za tatvino ali za 
protipravni odvzem listine, 
ki sicer pripada državnemu 
organu. Tožilec hkrati meni, 
da bi kazen morala biti za-
porna in da pogojna kazen 

niti ni primerno sporočilo 
javnosti in da Rotnikovo po-
četje kaže nespoštovanje do 
državnih organov.

Za preiskave v Tešu 
še ni obtožnice
Zagovornik Uroša Rotnika 

Mitja Jelenič Novak je med 
drugim v postopku poudaril, 
da tožilstvo očitkov ni doka-
zalo, in dejal, da se je list 
verjetno na finančni upravi 
izgubil, ker naj bi do Rotni-
kovega spisa lahko dostopalo 
več ljudi. Zato sta z Rotnikom 
tudi poudarila, da naj bi bilo 
v spisu več napak, kar naj bi 
– kot je omenil obtoženi – po-
kazal tudi notranji nadzor na 
finančni upravi.

V primeru preiskav do-
mnevnih nepravilnosti pri 
šestem bloku Termoelektrar-
ne Šoštanj, zaradi česar so v 
preteklih letih Rotnika prav 
tako preiskovali, še ni vlože-
ne obtožnice. Znano je, da 

je pred časom višje sodišče 
zaradi dolgotrajnosti sodne 
preiskave opravilo strokov-
ni nadzor oziroma pregled 
poslovanja okrožnega sodi-
šča. Razlogi za dolgotrajnost 
sodne preiskave so bili tudi 
bolniški staleži preiskovalnih 
sodnikov.

Višje sodišče je takrat opo-
zorilo na zahtevnost tega 
primera, na ogromno listin in 
tudi na mednarodno sodelo-
vanje preiskovalnih organov, 
kar terja svoj čas. Naj spo-
mnimo, da je ovadenih deset 
ljudi, ki naj bi od avgusta 
2006 do oktobra 2009 s skle-
nitvijo številnih zavez tujemu 
dobavitelju opreme pridobili 
za 285 milijonov evrov proti-
pravne premoženjske koristi. 
Sodna preiskava je bila kon-
čana že poleti, tožilstvo je 
zaprosilo za podaljšanje roka 
za vložitev obtožnice. Drug 
možni razplet je tudi odstop 
od pregona.

Gola resnica tudi na Šentjurskem

Aleš Kramolc, poškodovan v prometni nesreči zaradi vožnje pod vplivom 
alkohola, z vodjo policijskega okoliša na Policijski postaji Šentjur Urošem 
Malgajem, pomočnikom komandirja Bojanom Šipkom in vodjem policijskega 
okoliša Miranom Fuchsom. (Foto: PU Celje)

so akcijo toplo sprejeli, jim 
predajamo soodgovornost, 
da poskrbijo, da alkoholizi-

rani vozniki ne bodo šli na 
ceste,« je povedal pomočnik 
komandirja, odgovoren za 

promet, v PP Šentjur Bojan 
Šipek, ki sta ga spremljala 
vodji policijskih okolišev 
Uroš Malgaj in Miran Fuchs. 
Koledar so predali tudi župa-
nu Šentjurja Marku Diaciju. 
»Želimo si, da bi več ljudi sli-
šalo naše zgodbe, ne pa da 
bi jih sami oziroma njihovi 
svojci občutili na lastni koži,« 
pravi Aleš Kramolc iz Zavo-
da Vozim, ki se je poškodoval 
v prometni nesreči zaradi vo-
žnje pod vplivom alkohola. 
Koledar bo v gostinskih loka-
lih, avtomobilističnih delav-
nicah, frizerskih salonih … 
služil kot opomnik na drago-
cenosti življenja, ki jih lahko 
prehitro ogrozijo nespame-
tne odločitve, kot je vožnja 
pod vplivom alkohola. Hkrati 
še vedno pozivajo ljudi, naj 
postanejo heroji, saj je heroj 
vsak, ki drugemu omogoči 
varen prevoz, četudi sredi 
noči in v pižami, predvsem 
pa vsak, ki nikoli ne sede za 
volan pod vplivom alkohola.

SŠol

Uroš Rotnik
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Naj vas bogato obložena miza ne zapelje v pretiravanje

Zmernost pri vstopu v novo leto
Način prehranjevanja med prazniki lahko 
poveča našo telesno težo za kilogram in 

pol. Božič je že mimo, potice in dobro-
te so bile že na mizi, zato previdno 
pri vstopu v novo leto. Včasih ve-
lja, da ljudje jemo bolj z očmi kot 
z usti, kar se v tem primeru lahko 
izkaže za dobro, če ne pojemo vse-
ga, seveda. Dolgoročnih posledic 
prazničnega prenajedanja sicer ni, 
vsaj pri tistih ne, ki se zavedajo, da 

je treba odvečne kalorije hitro poku-
riti s telesno dejavnostjo. Če je kdo 

telesno nedejaven, se lahko pojavi te-
žava, predvsem pri pogledu na tehtnico …

SIMONA ŠOLINIČ

Napenjanje, zaprtje in zgaga so ponavadi 
vzporedni simptomi prenajedanju, vendar 
ti običajno minejo brez večjih zapletov. 
Poslabšajo se lahko tudi naše počutje, 
razpoloženje in storilnost. Pika na i 
slabega počutja je lahko prevelik odmerek 

alkohola, s katerim marsikdo začini 
obilje praznične mize. Zmernost je 

torej odlična vrlina med prazniki na 
vseh področjih.

Na novoletno 
zabavo ne odhajajte 
lačni, temveč doma 

pred dogodkom pojejte 
nekaj lahkega. Pazite na 
velikost obroka, izbirajte 
manjše porcije, pri čemer 

si lahko pomagate z 
manjšimi krožniki.

Kaj storiti po prenajedanju?
Če se pojavijo težave, ker so se mize šibile, potem so re-

šitev lahki obroki z večjo vsebnostjo prehranskih vlaknin. 
To pomeni, da se moramo po prazničnem prenajedanju 
izogniti predvsem sladkorju in živilom iz bele moke, kavi, 
gaziranim pijačam, ocvrti in mastni hrani, saj vse to lahko 
težave samo poveča.

Večjo pozornost pri 
prehrani je treba nameniti 

bolnikom, ki se morajo 
držati predpisanega načina 

prehranjevanja.

Zmernost je 
nujna tudi pri nakupu. 
V nakupovalne vozičke 

dajte izdelke, ki vsebujejo 
manj maščobe, več zelenjave 

in sadja, ter izdelke in polnovre-
dnih žit, ki so vir zaščitnih snovi 
ter hkrati energijsko in hranilno 
uravnotežijo obrok. Ne pretira-

vajte s sladkanimi napitki, z 
energijskimi pijačami in 

alkoholom.

Pred vsakim obrokom popijte kozarec vode ali nesladkanega čaja, kar vas 
bo vsaj malo nasitilo in odvrnilo od pretiranega uživanja hrane.

Spodbujanje stabilnosti telesne teže celo leto je najbolj 
koristna strategija. Za optimalno podporo zdravja je treba 
v vsakodnevni življenjski slog vgraditi čim več pozitiv-
nih dejavnikov zdravja, ki poleg prehrane vključujejo še 
redno telesno dejavnost, spanje in izogibanje škodljivim 
navadam. Ob tem je pomembno, da hrana ne postane 
sredstvo za samokaznovanje, ampak da v njej tudi uži-
vamo – nenazadnje je to tudi njen namen.

Praznični obrok poskušamo uravnotežiti že 
med dnevom, tako da si že zjutraj privošči-
mo bolj lahek in uravnotežen zajtrk.

Zaužiti je treba tudi več 
surove zelenjave, lupinaste-
ga sadja in sokov, predvsem 
slivovega, in jabolk. Kozarec 
vode z žlico kisa ali limoni-
nega soka običajno spodbudi 
prebavo in prebavne encime. 
Prva pomoč sta lahko tudi ri-
ževa ali ječmenova juha, ki 
prav tako olajšata prebavo. 
V primeru zaprtja je naj-
boljša rešitev telesna dejav-
nost. Marsikdo poseže tudi 
po prehranskih dopolnilih, 
ki spodbujajo izločanje že-
lodčne kisline in prebavnih 
encimov ali krepijo naravno 
črevesno floro.

Toda pozor! Praznično 
prenajedanje je pogosto mo-
tiv za odločitev o hujšanju in 

dieti. Raziskave kažejo, da 
so nestrokovno hujšanje, 
enolična prehrana ali dolo-
čene izključitvene diete celo 
škodljivi za zdravje, zato je 
treba tudi med prazniki raz-
mišljati o uravnote-
ženi prehrani 
in dnevni 
rekrea-
ciji.

Če boste 
za novo leto 

pripravljali pecivo, 
bodite zmerni pri 

dodajanju maščob 
in sladkorja.
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Posebna ponudba in ketering
KETERING in NAREZKI
KANAPEJI – OBLOŽENI KRUHKI
SLADKO IN SLANO DROBNO PECIVO
TORTE
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AKTUALNA PONUDBA Št. 47, 21. november 2019

Kakovostna drva (bukova, mešana)
•  najbolj top ponudba v Savinjski regiji
•  brezplačna dostava na dom*
•  možnost brezplačnega skladiščenja 
 drv tudi za leto naprej
 * Brezplačna dostava po Savinjski regiji.

UGODNO

03 703 12 40
E naslov: kzbraslovce.kp@siol.net

Braslovče 23 I 3314 BRASLOVČE

* Brezplačna dostava po ezplačna dost a po 

Za zaključene družbe
Restavracija je idealna za zaključene družbe. Najdete jo v središču 
Celja, ima lasten parkirni prostor in teraso. Notranji prostor resta-
vracije naenkrat sprejme do sto oseb in ločen (posebni prostor) do 
25 oseb. Za rezervacijo pokličite 051 336 188.

Dober tek z 
restavracijo 
Stolpič!

V samopostrežni restavraciji Stolpič, ki se nahaja na Maribor-
ski cesti 7 (v stavbi Kovintrade, nekdanja restavracija Trač), vam 
od ponedeljka do petka nudijo tri različne jedilnike malic in 
kosil, od mesnih do jedi na žlico. Če vam nobeden od ponujenih 
jedilnikov ni všeč ali vam ne ustreza, vam lahko pripravijo mali-
co po naročilu: brezmesno, malico brez laktoze ali brez glutena.

delovalcih hrane. V restavraciji 
nato pripravljajo sezonske jedi.

Ponujajo vam glavne jedi, zra-
ven pa vam pripadajo še dnevna 
juha, solata in sadje ali sladica. 
V prijetnem okolju restavracije 
bodo poskrbeli, da boste jedli 
z užitkom.

Dober tek vam želi 
restavracija Stolpič!

Ponujajo tudi študentska kosila po ugodni ceni.

Naročila sprejemajo na e-naslovu drago.trupej@
gmail.com ali telefonski številki 031 796 556.

Odpiralni čas je
od ponedeljka do petka od 7.00 do 15.00.

Dnevna malica poleg glav-
ne jedi vsebuje tudi juho. V 
samopostrežnem baru lahko 
izbirate med desetimi vrsta-
mi dnevno svežih solat.

V Stolpiču se zavedajo, da je 
za pripravo uravnoteženega in 
zdravega obroka potrebna tudi 
kakovostna izbira sestavin, zato 
večino naročajo pri lokalnih pri-

Aleš Petek je eden tistih zlatarjev, ki svoj poklic že trideset 
let opravlja z dušo in s srcem. Iz Šentjurja je svojo prodajalno 
preselil v Celje na Glavni trg 9, kjer prstani, verižice in ostali na-
kit nastajajo na očeh mimoidočih. Ko pogledamo v izložbo ga 
lahko zelo velikokrat vidimo, kako izdeluje zlat prstan. Čeprav 
je morebiti domačinom včasih kar malo nerodno umetnika 
opazovati pri njegovem delu, se turisti velikokrat ustavijo in 
stopijo v zlatarno, kjer so presenečeni, da je cena njegovih 
umetnin tako nizka, čeprav gre za edinstvene izdelke.

Zlatarstvo Aleša Petka je dru-
žinsko podjetje z dvajsetletno tra-
dicijo. Prepoznavno je po izdelavi 
in prodaji lastnega nakita, ki je v 
celoti izdelan v njegovi zlatarni in 
na to je lastnik tudi zelo ponosen. 
Njegovo vodilo je »Samo najbolj-
še je dovolj dobro« in temu sledi 
v celotnem postopku izdelave 
ter prodaje nakita. Uporablja le 
najboljše materiale, najnovejše 
tehnike izdelave, sodeluje s pre-
verjenimi dobavitelji in z neneh-
no kontrolo postopka izdelave 
vsakega kosa nakita ničesar ne 
prepušča naključju.

Rezultat dela Aleša Petka je 
visokokakovosten nakit, izdelan 
v Sloveniji, ki je v ponos ustvar-
jalcu in tistemu, ki ga nosi.

Ko stopimo v Zlatarno Aleša 
Petka v Celju, začutimo, da so iz-
delki več kot nakit. So zgodba o 
ideji in nastanku, vloženem zna-
nju in trudu ter so nosilci pozitiv-
ne energije, s katero so ustvarjeni. 

Izdelki so del vas. Aleš Petek 
vam nudi tudi celoten aranž-
ma storitev, povezanih z na-
kitom, od vzdrževanja nakita, 
servisa, nadgradnje …

Zlatar Aleš Petek si želi, 
da bi njegovi izdelki postali 
prepoznavna znamka ročno 
izdelanega nakita, sinonim za 
kakovost, tradicijo in sodoben 
dizajn. Izdeluje edinstven, 
prestižen nakit, ki ga prodaja 
pod lastno blagovno znam-
ko Gold craft in je izdelan iz 
najkakovostnejših materia-
lov, sodobno oblikovan in z 
individualnim pristopom pri-
lagojen željam in občutkom 
kupca, za katerega je izdelan.

Obiščite Zlatarno Aleša 
Petka, izberite nakit zase 
in si oglejte tudi, kako zlati 
izdelki nastajajo. Zlatarno Aleša 
Petka najdete na Glavnem trgu 
9 v Celju. Aleša lahko dobite na 
telefonski številki 031-848-112, 

ZLATARSTVO PETEK

GLAVNI TRG 9
3000 CELJE, Slovenija

Aleš Petek s.p.

00386 (0)31 848 112GSM
apetek@t-1.siE-mail

www.zlatarstvo-petek.si

Samo najboljše je dovolj dobro!
Zlatarstvo Aleša Petka v Celju
 

izdelki nastajajo. Zlatarno Aleša 

Samo najboljše je 
dovolj dobro! Temu 
sloganu Zlatarstva Aleša 
Petka se pridružujemo tudi v 
našem uredništvu. 2. januarja 
bomo pripravili našo že tradicionalno akcijo – obisk mamic v 
celjski porodnišnici. Za mamico, ki bo rodila zadnja v letu 2019, 
in za mamico, ki bo rodila prva v letu 2020, je namreč Aleš 
Petek izdelal zlati verižici. Na njiju je obesek – odtis nogic, ki bo 
tako mamici kot novorojenčku drag spomin.

Darilo za 
mamici, ki 

bosta rodili 
zadnja v letu 

2019 in prva v 
letu 2020, bo zlata 

verižica z obeskom.

Zlatar Aleš Petek slovi po tem, da 
je samo najboljše dovolj dobro.

mu pišete na e-naslov info@
zlatarstvo-petek.si ali info@
goldcraft.si, njegove izdelke 

lahko vidite na www.zlatarstvo-
-petek.si in FB-strani Poročni pr-
stani – Zlatarstvo Aleša Petka.
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Fizioterapevt–pripravnik 
m/ž (Dobrna)
Obseg dela: opravljanje del in 

nalog po programu fizioterapije 
in v skladu z navodili mentorja. 
Terme Dobrna, d. d., Dobrna 50, 
3204 Dobrna. Prijave zbiramo do 
9. 1. 2020. Podrobnosti na www.
mojedelo.com.

Vodja poslovne 
enote za poslovanje s 
prebivalstvom m/ž (Celje)
Potrebuješ: vsaj VI. stopnjo izo-

brazbe ustrezne smeri, vsaj 3 leta 
delovnih izkušenj na primerljivem 
delovnem mestu (vključno z izku-
šnjami z vodenjem zaposlenih v 
prodaji), izrazito trženjsko usmer-
jenost, izdelano mrežo strank s 
področja prebivalstva, odlične vod-
stvene veščine in dejanske delovne 
izkušnje, veselje do dela z ljudmi, 
poznavanje lokalnega poslovne-
ga okolja. Banka Sparkasse, d. d., 
Cesta v Kleče 15, 1000 Ljubljana. 
Prijave zbiramo do 5. 1. 2020. Po-
drobnosti na www.mojedelo.com.

Java razvijalec m/ž 
(Ljubljana ali Laško)
Pričakujemo: izobrazba V., VI./I, 

VI./II, VII. stopnje, izkušnje: od 
enega do treh let, zelo dobro znanje 
angleškega jezika, poznavanje pro-

gramskega jezika Java in sistemov 
Linux, obvladovanje pomembnejših 
Java specifikacij in platform: JPA, 
Spring, EJB, razumevanje in upo-
raba Java Design Patterns. I-Rose, 
d. o. o., Podšmihel 1e, 3270 Laško. 
Prijave zbiramo do 19. 1. 2020. Po-
drobnosti na www.mojedelo.com.

Vodilni inženir m/ž 
(Velenje)
Pričakujemo: VI./2 ali VII. sto-

pnjo strokovne izobrazbe, smer ele-
ktrotehnika, poznavanje računalni-
ških orodij (MS Project, MS Office, 
SAP), znanje s področja testiranja 
aparatov, postopkov certificiranja 
in priprave tehnične dokumenta-
cije. Gorenje, d. o. o., Partizanska 
cesta 12, 3503 Velenje. Prijave zbi-
ramo do 15. 1. 2020. Podrobnosti na 
www.mojedelo.com.

Prodajni inženir m/ž 
(Žalec)
Petros, d. o. o., je zasebno podje-

tje z desetletno tradicijo. V teh letih 
smo uspeli ustvariti stabilno podje-
tje z veliko zalogami in vrhunsko 
boniteto! Iščemo prodajnega inže-
nirja za dobro uveljavljen program 
frekvenčnih pretvornikov Danfoss. 
Odlična priložnost tako za absol-
vente elektrotehniških študijev, kot 
tudi za izkušene strokovnjake, ki 

si želijo novih izzivov! Petros, d. o. 
o., Podvin 13, 3310 Žalec. Prijave 
zbiramo do 17. 1. 2020. Podrobnosti 
na www.mojedelo.com.

Merilni tehnik m/ž 
(Ljubno ob Savinji)
Naloge in odgovornosti: izvaja-

nje meritev izdelkov iz proizvodnih 
procesov, izvajanje meritev vzorcev, 
prototipov v fazi preizkušanja, pri-
prave na potrjevanje pri kupcih za 
nove izdelke, izvajanje statistične 
kontrole polizdelkov, izdelkov in 
materialov ter poročanje … Podkri-
žnik, d. o. o., Loke 33, 3333 Ljub-
no ob Savinji. Prijave zbiramo do 
1. 1. 2020. Podrobnosti na www.
mojedelo.com.

Delavec na montažni 
liniji m/ž (Nazarje)
Naloge in odgovornosti: ročna 

sestava, sestava na montažnih li-
nijah, skrb za kakovost izdelkov … 
Podkrižnik, d. o. o., Loke 33, 3333 
Ljubno ob Savinji. Prijave zbiramo 
do 4. 1. 2020. Podrobnosti na www.
mojedelo.com.

Slaščičar m/ž (Rogla)
Pričakujemo: IV. stopnjo sla-

ščičarske, gostinske ali gastro-
nomske smeri oziroma delovne 
izkušnje na podobnih delovnih 
mestih, pripravljenost na timsko 
delo … Unitur, d. o. o., Cesta na 
Roglo 15, 3214 Zreče. Prijave zbi-
ramo do 15. 1. 2020. Podrobnosti 
na www.mojedelo.com.

Prodajalec na 
bencinskem servisu 
(m/ž) (Arclin)
Glavna dela in naloge: izvaja-

nje dela v okviru gastro ponudbe 
(priprava in postrežba), direk-
tna prodaja izdelkov in storitev 
strankam, strežba v baru, izva-
janje dela na blagajni, skrbno in 
natančno izvajanje prevzemov 
blaga in goriv … MOL Slovenija, 
d. o. o., Lendavska ulica 24, 9000 
Murska Sobota. Prijave zbiramo 
do 18. 1. 2020. Podrobnosti na 
www.mojedelo.com.

Varnostni menedžer m/ž 
(Velenje)
Ponujamo vam delo v dina-

mičnem kolektivu ter možnost 
strokovnega in osebnega razvoja. 
Kandidat mora izpolnjevati nasle-
dnje pogoje: zaključeno najmanj 
VI./2 stopnjo družboslovne ali 
tehnične smeri, opravljen NPK 
varnostni menedžer, najmanj 4 
leta delovnih izkušenj na podro-
čju varovanja … Zaposlujemo po 
načelu enakih možnosti in nedis-
kriminatornosti. HTZ Velenje, I. 
P., d. o. o., Partizanska cesta 78, 
3320 Velenje. Prijave zbiramo do 
17. 1. 2020. Podrobnosti na www.
mojedelo.com.

Poslovodja v Centru 
tehnike in gradnje Žalec 
m/ž
K prijavi vabimo kandidate, ki 

imajo dokončano najmanj VI. sto-

pnjo izobrazbe. Zaželeno je, da 
poznate delo z MS Office orodji, 
da vas veseli delo z ljudmi, ste po-
zitivno naravnani in znate to pre-
našati tudi na druge ljudi, ste pri-
pravljeni za učenje in nova znanja 
v okviru delovnega mesta. Mer-
cator, d. d., Dunajska cesta 107, 
1000 Ljubljana. Prijave zbiramo 
do 31. 12. 2019. Podrobnosti na 
www.mojedelo.com.

Nabavni referent m/ž 
(Slovenske Konjice)
Želite postati eden več med 200 

zaposlenimi v podjetju, kjer so za-
posleni naš najpomembnejši vir? 
Kjer zaposlenim omogočamo, da 
na poklicni poti razvijajo svoje po-
tenciale? Isokon, d. o. o., Slovenske 
Konjice, Industrijska cesta 16, 3210 
Slovenske Konjice. Prijave zbiramo 
do 6. 1. 2020. Podrobnosti na www.
mojedelo.com.

Vodja poslovalnice Dipo 
Celje m/ž
Vsaj 2 leti izkušenj v prodaji 

ali izkušnje na podobnem delov-
nem mestu, komunikativnost in 
usmerjenost k strankam, računal-
niška pismenost, samostojnost, 
fleksibilnost in zanesljivost, vese-
lje do dela z ljudmi in sodelovanja 
v ovkiru kolektiva, pripravljenost 
do osebnega razvoja. Rutar mar-
keting, d. o. o., Premrlova ulica 
14, 1000 Ljubljana. Prijave zbira-
mo do 5. 1. 2020. Podrobnosti na 
www.mojedelo.com.

Vodja nabave m/ž 
(Prebold)
Od vas pričakujemo: vsaj VI. sto-

pnjo strokovne izobrazbe strojne, 
ekonomske ali druge podobne sme-
ri (zaželena VII. stopnja), najmanj 
3 leta delovnih izkušenj na podro-
čju nabave, zaželeno v podjetju s 
proizvodno dejavnostjo, pogajalske 
sposobnosti, sposobnost učinkovi-
tega odločanja in konstruktivnega 
komuniciranja, organizacijske spo-
sobnosti, pripravljenost na službe-
na potovanja (tujina), znanje angle-
škega jezika, znanje nemščine kot 
drugega tujega jezika je prednost, 
dobro poznavanje računalniških 
orodij (MS Windows, MS Office, 
Excel), vozniški izpit B-kategori-
je. Prijave zbiramo do 20. 1. 2020. 
Uniforest, d. o. o., Latkova vas 81d, 
3312 Prebold. Več informacij na 
www.trgotur.si.

Avtoličar in avtoklepar 
m/ž (Celje)
Od kandidatov pričakujemo: IV. 

stopnjo izobrazbe tehnične sme-
ri, 1 leto delovnih izkušenj na po-
dobnem delovnem mestu, samo-
stojnost in strokovnost pri delu 
za pooblaščene znamke in druge 
avtomobile, poznavanje sodobnih 
metod dela in usmerjenost k iska-
nju najboljših rešitev za stranke. 
Prijave zbiramo do 5. 1. 2020. Ac 
Fri-Mobil, storitve in trgovina, d. 
o. o., Dečkova cesta 43, 3000 Celje. 
Več informacij na www.trgotur.si.

Referent prodaje in 
nabave nadomestnih 
delov in opreme za 
vozila m/ž (Celje)
Od kandidatov pričakujemo: 

izkušnje s podobnega delovnega 
mesta, iskreno zanimanje za avto-
mobilsko področje in poznavanje 
panoge, komunikacijske, pogajalske 
in prodajne veščine za sodelovanje s 
strankami, skrbnost, sistematičnost 
in izrazito prodajno naravnanost, 

občutek za delo s strankami. Prijave 
zbiramo do 5. 1. 2020. Ac Fri-Mobil, 
storitve in trgovina, d. o. o., Dečk-
ova cesta 43, 3000 Celje. Več infor-
macij na www.trgotur.si.

Prodajni referent za 
tovorna vozila m/ž 
(Celje)
Od kandidatov pričakujemo: 

izkušnje s podobnega delovnega 
mesta, iskreno zanimanje za avto-
mobilsko/logistično področje in po-
znavanje panoge, komunikacijske, 
pogajalske in prodajne veščine za 
sodelovanje s strankami, skrbnost, 
sistematičnost in izrazito prodaj-
no naravnanost, občutek za delo 
s strankami. Prijave zbiramo do 
5. 1. 2020. Ac Fri-Mobil, storitve in 
trgovina, d. o. o., Dečkova cesta 43, 
3000 Celje. Več informacij na www.
trgotur.si.

Avtoelektričar – 
mehanik m/ž (Celje)
Od kandidatov pričakujemo: sre-

dnješolsko izobrazbo, smer avtome-
hanik ali soroden poklic, zaželene 
so delovne izkušnje, samostojnost 
in strokovnost pri delu za poobla-
ščene znamke in druge avtomobile, 
poznavanje sodobnih metod dela in 
usmerjenost k iskanju najboljših 
rešitev za stranke, odgovornost in 
komunikativnost. Prijave zbiramo 
do 5. 1. 2020. Ac Fri-Mobil, storitve 
in trgovina, d. o. o., Dečkova cesta 
43, 3000 Celje. Več informacij na 
www.trgotur.si.

Prodajni inženir m/ž 
(Prebold)
Od vas pričakujemo: aktivno 

znanje angleškega jezika, znanje 
še enega tujega jezika (nemškega) 
je prednost, poznavanje prodajnih 
postopkov, vozniški izpit B-kate-
gorije, višji nivo uporabe računal-
niških orodij (MS Windows, MS 
Office), najmanj eno leto delov-
nih izkušenj na področju prodaje 

(prednost imajo kandidati, ki so 
delali v podjetjih z mednarodnimi 
izkušnjami), pogajalske in orga-
nizacijske sposobnosti, zmožnost 
dela v timu, skrb za profesionalno 
in osebno rast ter stalno nadgradnjo 
znanja, profesionalno komunikacijo 
in osebno urejenost. Prijave zbira-
mo do 15. 1. 2020. Ograje Kočevar, 
d. o. o., Tovarniška cesta 11c, 3312 
Prebold. Več informacij na www.
trgotur.si.

Odpremnik m/ž 
(Prebold)
Pričakujemo: izrazito usmer-

jenost v kakovost svojega dela, 
skrbnost, veselje do dela z ljudmi, 
usmerjenost v iskanje rešitev, vztraj-
nost, usmerjenost v doseganje re-
zultatov, vsaj III. stopnjo izobrazbe, 
prednost imajo kandidati z izobraz-
bo tehnične usmeritve, pripravlje-
nost za učenje na področju ograjnih 
sistemov ter odpreme in skladiščne 
logistike, izpit za upravljanje viličar-
ja, usmerjenost v doseganje ciljev, 
odgovornost. Prijave zbiramo do 
18. 1. 2020. Ograje Kočevar, d. o. o., 
Tovarniška cesta 11c, 3312 Prebold. 
Več informacij na www.trgotur.si.

Strateški nabavnik m/ž 
(Prebold)
Pričakujemo: vsaj VI. stopnjo 

strokovne izobrazbe strojne, eko-
nomske ali druge ustrezne smeri, 
najmanj 2 leti delovnih izkušenj 
na področju nabave, po možnosti v 
podjetju s proizvodno dejavnostjo, 
sposobnost učinkovitega odločanja 
in konstruktivnega komuniciranja, 
močne komunikacijske in poga-
jalske spretnosti ter organizacij-
ske sposobnosti, pripravljenost na 
službena potovanja (tujina), znanje 
angleškega jezika, znanje drugega 
tujega jezika je prednost, dobro 
poznavanje računalniških orodij 
(MS Windows, MS Office, Excel), 
vozniški izpit B-kategorije. Prijave 
zbiramo do 14. 1. 2020. Uniforest, d. 
o. o, Latkova vas 81d, 3312 Prebold. 
Več informacij na www.trgotur.si.

Računovodja m/ž 
(Prebold)
Od vas pričakujemo: vsaj 5 let iz-

kušenj na področju računovodstva, 

zelo dobro poznavanje zakonodaje 
s področja davkov, delovnoprav-
ne zakonodaje, računovodskih 
standardov in drugih predpisov s 
področja financ in računovodstva, 
samostojnost pri pripravi bilanc, 
zaključnih računov in obračunu 
plače, vsaj 1. stopnja bolonjskega 
študija, odlično poznavanje MS Of-
fice okolja (Word, Excel, Outlook) 
s poudarkom na Excelu, suvereno 
obvladovanje programa Microsoft 
Dynamics NAV (Navision) … Prija-
ve zbiramo do 15. 1. 2020. Ograje 
Kočevar, d. o. o., Tovarniška cesta 
11c, 3312 Prebold. Več informacij na 
www.trgotur.si.

Preoblikovalec kovin I 
(Paka pri Velenju)
Pričakujemo organiziranje de-

lovnega procesa v proizvodnji, 
razporejanje delovnih nalog in 
nadzor izvrševanja dela, skrb za 
kontrolo kakovosti izdelkov, pri-
pravljanje, nadzor in kontrola 
izvajanja terminskih planov, pre-
dlaganje ukrepov in aktivnosti za 
optimizacijo proizvodnje, dosta-
va izdelkov po SLO, zagotavljanje 
urejenosti in čistoče v proizvodnji, 
zagotavljanje pravilnega in odgo-
vornega ravnanja z osnovnimi 
sredstvi …. Prijave zbiramo do 
14. 1. 2020. LKK, d. o. o, Paka pri 
Velenju 63, 3320 Velenje. Več in-
formacij na www.trgotur.si.

Natakar m/ž (Velenje)
Delovne naloge bodo zajema-

le strežbo tradicionalne kitajske 
hrane, pijače in ostalih napitkov. 
Pričakujemo: vsaj 1 leto delovnih 
izkušenj na področju strežbe hrane 
in pijače, urejenost, komunikativ-
nost, ročne spretnosti, natančnost 
in delovno vztrajnost. Nudimo za-
poslitev za določen čas z možnostjo 
podaljšanja in urejeno delovno oko-
lje. XI-HU, d. o. o., Partizanska cesta 
1, 3320 Velenje. Prijave zbiramo do 
17. 1. 2020. Več informacij na www.
trgotur.si.

Vbrizgovalec plastike 
m/ž (Šmartno pri Slovenj 
Gradcu)
Opis delovnega mesta: opravlja-

nje del na stroju za vbrizgovanje 

plastike, nadzorovanje delovanja 
stroja in skrb za brezhibnost in či-
stočo orodja, pregledovanje poliz-
delkov in izdelkov, kompletiranje 
končnih izdelkov iz več kosov, 
kontroliranje zapolnjenosti poliz-
delkov oziroma izdelkov, izpolnje-
vanje zahtevane dokumentacije. 
Od kandidatov pričakujemo: IV. 
stopnjo izobrazbe, smer strojnik, 
prodajalec, mizar ali drug ustre-
zen poklic, 6 mesecev delovnih iz-
kušenj, komunikativnost, samoi-
niciativnost, natančnost, vestnost. 
Prijave zbiramo do 20. 1. 2020. 
Daplast, plastične mase in orod-
jarstvo, d. o. o., Legen 23, 2383 
Šmartno pri Slovenj Gradcu. Več 
informacij na www.trgotur.si.

Elektro vzdrževalec II 
m/ž (Prebold)
Opis delovnega mesta: izvajanje 

preventivnih in kurativnih vzdrže-
valnih del s področja elektrotehni-
ke in elektronike, izvedba insta-
lacijskih del (elektro področje), 
izvajanje kontrolnih preizkusov 
delovanja strojev, instalacija in 
zagon novih strojev, vodenje za-
pisov s področja vzdrževanja stro-
jev, priprava potrebe po rezervnih 
delih, nastavljanje, posluževanje 
in upravljanje stroja za laserski 
razrez pločevine. Od kandidatov 
pričakujemo: IV. stopnjo izobraz-
be elektro smeri, najmanj 2 leti 
delovnih izkušenj na podobnih 
delovnih mestih, znanje za delo z 
računalnikom (Windows, Office), 
dodatna znanja s področja elektro 
vzdrževanja strojev. Prijave zbira-
mo do 18. 1. 2020. Ograje Kočevar, 
d. o. o., Tovarniška cesta 11c, 3312 
Prebold. Več informacij na www.
trgotur.si.

Posluževalec CNC 
strojev m/ž (Prebold)
Od kandidata pričakujemo: po-

klicno izobraževanje tehnične smeri 
(strojni mehanik), vsaj III. stopnjo 
izobrazbe, 1 leto delovnih izkušenj 
na podobnih delovnih mestih, izpit 
za upravljanje viličarja. Prijave zbi-
ramo do 15. 1. 2020. Ograje Kočevar, 
d. o. o., Tovarniška cesta 11c, 3312 
Prebold. Več informacij na www.
trgotur.si.
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Slednji so v dvorani Tri lili-
je izgubili proti Novomešča-
nom z 89:78. Pred 300 gledal-
ci so gostje upravičili vlogo 
favoritov in visoko povedli, 
domačini so v zadnji četrtini 
zelo ublažili poraz.

Verjame v zmago v 
Šentjurju
Kakovost je v tej sezoni na 

strani Novomeščanov. O tek-
mi je trener Laščanov Robi 
Ribežl dejal: »Res je, Krka je 
bila nesporna favoritinja dvo-
boja. Pričakovali smo, da bodo 
Dolenjci prišli malce utrujeni 
v Laško po petkovi tekmi s 
Hemofarmom. Toda to se ni 

zgodilo. Mi smo slabo začeli. V 
drugem polčasu smo se zbrali, 
odigrali dobro obrambo in po-
kazali, da smo vendarle lahko 
konkurenčni v določenih ob-
dobjih.« Tekmovanje je v tem 
koledarskem letu končano. 
»Dobili smo tekmi, ki smo ju 
morali zmagati. Vseeno bi se 
prilegla še ena zmaga. Naša re-
alnost je sicer liga za obstanek. 
Toda dokler obstajajo teoretič-
ne možnosti, se bomo borili in 
potegovali za uvrstitev v ligo 
za prvaka,« je povedal Ribežl. 
Ekipa je precej spremenjena 
in zato še neuigrana. Ribežl 
dopušča možnost, da bo v 
Laško prišel kakovosten igra-

Vse po načrtih in željah
Celje: Zadnji letošnji krog v Jadranski ligi 

za košarkarice je bil odigran v štirih dneh. 
Že v ponedeljek sta ga odprli ekipi Cinkarne 
Celje in Trešnjevke. Domačinke so zmagale s 
kar 106:56, čeprav so bile oslabljene. Že prej 
je v ZDA odpotovala Andreona Keys, zara-
di zdravstvenih težav niso igrale Krošljeva, 
Ocvirkova in Mitrićeva. Prejšnji teden so Ce-
ljanke gostovale v Podgorici, kjer je bila Bu-
dučnost boljša s 85:76. Trener Damir Grgić je 
zelo dobro vodil svoje varovanke v letu 2019. 
Na domači sceni so bile brez konkurence, v 
ligi Waba pa so konec marca na zaključnem 
turnirju v Celju osvojile tretje mesto. V novi 
sezoni so trenutno v rednem delu Jadranske 
lige na vrhu lestvice.

Odlični v domači ligi
Novo mesto: Rokometaši Celja Pivovarne 

Laško so s tekmo na Dolenjskem proti Krki 
končali nastope v letu 2019. Tudi po 15. krogu 
ostajajo s popolnim izkupičkom, zbrali so pet 
točk več od najbližjega zasledovalca. Odmor 
bodo imeli do februarja, ki bo seveda različen 
za posameznike. Namreč štirje člani celjskega 
kluba so na reprezentančnem seznamu Slo-

venije, Klemen Ferlin, Matic Grošelj, Kristjan 
Horžen in Tilen Kodrin, eden je na seznamu 
Hrvaške, Josip Šarac.

Vranješ črtal dva Celjana
Ljubljana: Novi selektor slovenske moške 

rokometne reprezentance Ljubomir Vranješ 
je izbral 24 rokometašev, ki bodo sodelovali 
v pripravah za nastop na evropskem prven-
stvu. S prvotnega seznama 28 rokometašev 
je črtal dva Celjana, krilnega igralca Gorenja 
Matica Verdinka in krožnega napadalca Celja 
Pivovarne Laško Vida Poteka.

Šest medalj plavalcem Neptuna
Ljubljana: Nekoliko okrnjena zasedba celj-

skega Plavalnega kluba Neptun se je udeležila 
mitinga Ilirija challenge. Modri plavalci so 
pokazali dobre in borbene nastope ter s tem 
potrdili solidno pripravljenost. Izabela Pakiž 
Rumf je zmagala na 100 prsno, Mitja Hrovat 
je bil tretji na 100 in 200 prosto ter na 200 
delfin. Gašper Pevec je bil prvi na 200 prsno, 
Laura Knez je bila tretja na 100 delfin. Pred 
celjskimi plavalci je zdaj obdobje treningov, 
konec januarja bo sledil višek zimske sezone 
z državnimi prvenstvi. (DŠ)

Samo za najbolj drzne
Tako kot je že običaj, se bodo tudi letos na novega leta dan najbolj pogumni plavalci 

podali v ledeno mrzlo Savinjo na Špici v Celju.
Prijave zbirajo v Kajak kanu klubu Nivo Celje prvega januarja do 13.30. Vsi plavalci bodo prejeli 

spominsko diplomo, topel obrok in pijačo. Štartnine ni. Prvega junaka bodo v vodo poslali ob 14.00.
DŠ

Vodstvo Košarkarskega kluba Zlatorog Laško zadovoljno z dosedanjim potekom sezone

»Razkošja, kot je bilo nekoč, v 
Laškem več ne bo«

V zadnjem letošnjem krogu (dvanajstem) v prvi 
slovenski ligi za košarkarje so od ekip s Celjskega 
zmagali le Hopsi. Preostala »naša« štiri moštva so 
doživela poraze v svojih dvoranah. Nedaleč od uspe-
ha so bili Slatinčani in Šentjurčani, nemočni so bili 
Podčetrtčani in Laščani.

DEAN ŠUSTER

Izidi 12. kroga v 1. slo-
venski ligi: Terme Olimia 
– Hopsi 77:94, Rogaška 
– Helios 75:83, Šentjur – 
Šenčur 83:90 in Zlatorog 
- Krka 78:89. Koper ima 
10 zmag, Helios 9, Krka 7, 
Hopsi, Šenčur in Rogaška 
po 6, Šentjur 3, Zlatorog 2, 
Terme Olimia 0.

lec. Vendar naglih odločitev 
ne bo. Se je Celjan že navadil 
na razmere v Laškem? »Gre za 
super okolje. Pogoji za delo so 
dobri. Predsednik Špiler je ves 
čas prisoten in bdi nad nami. 
Moram priznati, da sem tukaj 
zelo zadovoljen.« Po nekaj 
dnevih počitka bo sledila fizič-
na priprava in potem: »Osredo-
točili se bomo na gostovanje v 
Šentjurju. Verjamem, da bomo 
tekmo, ki šteje dvojno, dobili.« 
V dvorani Hruševec se bosta 
spopadla celjska trenerja Aleš 
Pipan in Robi Ribežl.

Naložba za 
prihodnost
Predsednik Košarkarskega 

kluba Zlatorog Laško Bojan 
Špiler je zelo konkretno ocenil 
storjeno v drugi polovici leta: 
»Naš cilj je obstanek v ligi, zato 
načrtujemo v rednem delu lige 
dvakrat premagati Podčetrtek. 
Zelo nas je razveselila zmaga v 
naši dvorani nad Šentjurčani. 
Zdaj vso energijo usmerjamo 

v obračune s Šentjurjem v 
gosteh, s Hopsi v Laškem in s 
Termami Olimia v Podčetrtku. 
Lahko tudi trikrat zmagamo, 
vsekakor pa moramo zmagati 
proti Podčetrtčanom.« Špiler 
je spregovoril tudi o mladih 
igralcih: »Trener se drži naše-
ga dogovora, da je treba uve-
ljaviti mlajše. Ožbej Glavan je 
že pomemben člen moštva, 
tudi Jan Kellner dobiva precej 
priložnosti za igro, veliko ra-
čunamo na Stepana Gontarja. 
Želimo v okostje moštva vsili-
ti mlajše košarkarje. Zato smo 
doživeli nekaj visokih porazov, 
kajti nekateri mladi košarkarji 
igrajo tudi v povprečju po de-
set minut na tekmo.«

V poštev le tujci
Po Špilerjevih besedah je 

stanje kluba stabilno. »Od 

načrtovanega proračuna ne 
odstopamo. Nismo se ozi-
rali po igralcih, ki si jih ne 
moremo privoščiti. Upam, 
da tudi pred ligo za obsta-
nek ne bo potrebe po draž-
jih igralcih. Če bo kriza, 
bomo ukrepali, sicer upam, 
da bomo zdržali z obstoječo 
ekipo. Plače redno izplaču-
jemo, česar ne počnejo vsi 
v slovenski košarki. Je pa 
res, da plače niso visoke. 
K nam so prišli igralci, ki 
se želijo uveljaviti in nam 
pomagati, da obstanemo 
v ligi.« Neredki so primeri 
klubov (ne zgolj v košarki), 
ki so postali državni prvaki, 
nato so zabredli v finančne 
težave ali celo propadli. Za-
dnji primer je Koper Primor-
ska. »Če bomo posegali po 
menjavah, bomo to storili 

pri tujcih. Na slovenskem 
tržišču so domači igralci, ki 
pomenijo dodano vrednost, 
predragi za naš klub. Zgod-
be z nakupovanjem ekipe 
se v Laškem ne bomo več 
šli, vsaj ne v času, ko bom 
predsednik kluba. Okostje 
moštva mora biti zgrajeno iz 
domačih igralcev, zato da se 
gledalci in navijači poistove-
tijo z njimi in hodijo gledat 
tekme. Dodali jim bomo 
tri do štiri okrepitve. Tako 
bomo začeli tudi novo sezo-
no, zadnjo, v kateri bomo še 
imeli pogodbo s Pivovarno 
Laško Union. Pripravlja-
mo že nadaljnjo strategijo 
skupaj s pivovarno, ki ima 
posluh za nas. Ob tem naj 
dodam, da ne bo več takšne-
ga razkošja, kot je v Laškem 
nekoč bilo.«Bojan Špiler, predsednik KK Zlatorog Laško Robi Ribežl, trener članskega moštva KK Zlatorog Laško

Aljaž Šlutej skrbi za organizacijo laških napadov. (Foto: KZS)

NA KRATKO

Letos je bilo prvega januarja v Celju sončno vreme, gledalcev pa na eni najbolj priljubljenih celjskih točk ogromno.
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V zbirki hitrostnih drsalcev 
na kratke proge sta odslej še 
dve medalji. Dina Špan in 
Valentino Senica Pintar sta 
uspešno končala prvi del 
tekmovalne sezone in se s 
klubskimi sotekmovalci že 
pripravljata na nadaljevanje.

Dina druga, 
Valentino tretji
Celjski hitrostni drsalci na 

kratke proge so tekmovali v 
Beogradu, kjer je bila druga 
tekma za pokal Alpe-Jadran 
(Alpe Adria Trophy). Na njej 
je nastopilo 178 tekmovalcev. 
Odličji sta si priborila dva 
člana celjskega kluba. Dina 
Špan je bila v kategoriji girls 
D na tisoč metrov druga, za 
pičlih 55 stotink sekunde je 

zaostala za slovaško pred-
stavnico. Valentino Senica 
Pintar je bil v kategoriji men 
tretji. Ostali hitrostni drsalci 
so bili zadovoljni s svojimi 
izboljšanimi časi. Trenutno 
se v sekciji hitrostnega drsa-
nja pripravljajo na drugi del 
tekmovalne sezone. S ciljem 
izboljšanja zaključka sezone 
so nekoliko upočasnili ritem 
in se vrnili k osnovam. Trener 
Urban Kalšek je ocenil, da so 
hitrostni drsalci odlično fizič-
no pripravljeni. Formo bodo 
vzdrževali do konca sezone. 
Prvotno se bodo usmerili v 
temeljno tehniko drsanja, 
skušali bodo izboljšati psiho-
loško pripravljenost drsalcev. 
Člani se zavedajo, da so po-
membne osnove, torej način, 

Celjski deskar na snegu 
Tit Štante je na prizorišču 
naslednjih zimskih olimpij-
skih iger leta 2022 v Secret 
Gardnu tekmo svetovnega 
pokala v snežnem žlebu 
končal na trinajstem me-
stu. Štante, edini Slovenec 
na Kitajskem, je tokrat le 
za nekaj več kot sedem točk 
zgrešil mesto v finalu naj-
boljše deseterice.

S trenerjem Žigo Rakovcem 
se je vrnil v Slovenijo, nasle-
dnja tekma za svetovni pokal v 
snežnem žlebu bo sredi janu-
arja v Švici. Štante je na uvo-
dni tekmi svetovnega pokala 
to zimo v Copper Mountainu 
zasedel 19. mesto, v Secret 
Gardnu pa je prikazal boljše 
predstave. Za prvo vožnjo je 
prejel oceno 48,60, v drugo 
je vključil tudi zahtevnejši lik 
»frontside 1080« in oceno še 
izboljšal na 53,40, kar je za-
dostovalo za 13. mesto. »Za-
radi rahlega sneženja so bile 

Celjska deskarja Tim Ma-
stnak in Rok Marguč sta na 
prvih tekmah nove sezone 
v svetovnem pokalu neu-
spešno iskala prave občut-
ke, nato sta ostala prikraj-
šana za visoki uvrstitvi v 
italijanski Carezzi.

Prireditelji so morali za-
radi mehke proge, ki ni 
dovoljevala enakovrednih 
pogojev za vse tekmoval-
ce, odpovedati finale. Slo-
venskim tekmovalcem to 
nikakor ni ustrezalo, saj so 
bili v kvalifikacijah odlični; 
Tim Mastnak jih je celo do-
bil, Rok Marguč je bil osmi, 
Žan Košir deseti. Finale 
najboljših šestnajstih tek-
movalcev se je sicer začel. 
Mastnak in Marguč sta dvo-
boja dobila in bi se morala 
pomeriti v četrtfinalu. Toda 
nato so tekmo prekinili in 
kasneje odpovedali. Razlog 
je bila velika luknja na rdeči 
progi, ki je povzročila tri za-

Ekipa celjskih hitrostnih drsalcev v Beogradu. Z leve stojijo trener Urban Kalšek, Amanda Pražnikar, Zoja Felicijan, 
Maša Kek, Dina Špan, Urša Erjavec, Vid Gal, Valentino Pintar Senica in Tibor Komerički. Hitrostni drsalci so v Žalcu izvedli tečaj drsanja. Desno sta trener Urban Kalšek in Dina Špan.

Naslov državne prvakinje je v članski konkurenci osvojila Daša Grm.

Tit Štante je nastopil na olimpijskih igrah v Pjongčangu.

Tim Mastnak je v italijanski Carezzi zmagal v kvalifikacijah.

Obe sekciji Drsalnega kluba Celje do opaznih dosežkov

Hitrostna sekcija do medalj v Beogradu, 
umetnostna slavila v Ljubljani

Štante vedno bližje finalu
razmere za deskanje nekoliko 
težje, žleb je bil kljub temu 
zelo hiter. V drugi vožnji sem 
uspešno izvedel tudi trik, ki 
se mi je na prvi tekmi v ZDA 
ponesrečil. Deseterica in fina-

le? S trenutno formo nista do-
segljiva, najboljši še nekoliko 
odstopajo,« je iskreno priznal 
Tit Štante, ki je bil z nastopom 
in uvrstitvijo zelo zadovoljen.

DŠ

Celje prikrajšano za polfinalista

poredne odstope. Rezultati 
kvalifikacij so veljali le za 
točke Fis. Svetovni pokal se 

bo nadaljeval 5. januarja v 
avstrijskem Lackenhofu.

DŠ, foto: SHERPA

Vodstvo Drsalnega kluba Celje si je v zadnjih dneh 
melo roke od zadovoljstva. Na mednarodni tekmi sta 
se izkazala hitrostna drsalec in drsalka, na državnem 
prvenstvu v umetnostnem drsanju pa so se odlično 
odrezale celjske tekmovalke.

DEAN ŠUSTER

kako hitrost doseči in kako jo 
obvladovati.

K obletnici sodijo 
uspehi
Člani Drsalnega kluba Ce-

lje so sodelovali na različnih 

dogodkih. Umetnostne dr-
salke so s svojimi točkami 
polepšale in popestrile od-
prtje drsališč v Ljutomeru 
in Žalcu. Hitrostni drsalci 
so v Žalcu izvedli tečaj dr-
sanja najprej z Dino Špan in 

glavnim trenerjem Urbanom 
Kalškom, nato še z Valenti-
nom Senico Pintarjem. Ob 
koncu leta so si tudi člani 
in trenerji Drsalnega kluba 
Celje vzeli čas za zasluženo 
druženje in se pogovorili o 
svojih izkušnjah. V klubu 
so ponosni na dosežke svo-
jih tekmovalcev. Uvrstitve 
so pokazatelj dobrega dela 
trenerjev in trenerk ter za-
vzetosti in pripravljenosti 
drsalcev in drsalk. Zadnji 
dosežki v letu, ko je klub 
slavil 70. obletnico delova-
nja, so dokaz kakovosti in 
dobra popotnica za nadalje-
vanje sezone.

Štiri zlate medalje 
za najboljši klub v 
državi
Zveza drsalnih športov 

Slovenije in Drsalno-kotal-
karski klub Stanka Bloud-
ka Ljubljana sta sočasno 
pripravila dve prvenstvi 
v umetnostnem drsanju, 
državno prvenstvo (DP) 
in odprto prvenstvo Slove-

nije. Sodelovalo je več kot 
sto umetnostnih drsalcev in 
drsalk. Na državnem prven-
stvu je v kategoriji deklice A 
zlato medaljo osvojila Taja 
Dovgan. V kategoriji deklice 
B se je na četrto mesto uvr-
stila Nika Ožek Bela. Med 
mladinkami je državna pr-
vakinja postala Ana Čmer, 
njena klubska kolegica Li-
dia Shakhova je bila četrta. 
V članski kategoriji sta ble-
steli prvakinja Daša Grm in 
srebrna Maruša Udrih. Na 
odprtem prvenstvu Sloveni-
je je bila v kategoriji deklice 
E najboljša Iva Čmer, Nina 
Šuntajs je bila peta. V kate-
goriji deklice C je bila Kasja 
Minič deseta in v kategoriji 
deklice D Tena Škalički sed-
ma. V klubu so zelo ponosni 
na dosežke vseh tekmovalk, 
saj so z odplesanimi progra-
mi, s tehniko in z elegan-
tnostjo prepričale sodnike 
ter osvojile dva pokala, za 
najboljši klub v Sloveniji in 
Memoriala Stanka Bloudka.

Foto: DK CELJE, SHERPA
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POSEST
PRODAM

V PREDMESTJU Laškega, na odlični lokaciji, 
prodamo zemljišče, veliko 5.847 m²; od 
tega je 2.100 m² zazidljivega zemljišča. 
Parcelo je možno razparcelirati. Cena 25 
EUR/m². Telefon 031 208-021. 1820

ŽIVALI

PRODAM

KOKOŠI nesnice jarkice, rjave in bele barve, 
pred nesnostjo, prodamo, pripeljemo na 
dom. Telefon 070 545-481. p

PRAŠIČE, domače vzreje, različnih tež, in 
izločene svinje prodam. Možna dostava. 
Andrejeva kmetija iz Jazbin, telefon 031 
509-061. 1744

KOBILO žrebico, za rejo ali zakol, prodam. 
Telefon 041 581-677. 1794

TELICO simentalko, težko dobrih 300 kg, mir-
no, prodam. Telefon 031 544-199. 1811

KRAVO »prvesnico«, za zakol, krmljeno samo 
s senom, celo ali polovico, prodam. Cena 
po dogovoru. Telefon 041 510-303. 1817

TELIČKO simentalko, staro pol leta, prodam. 
Telefon 031 228-414. 1812

TELIČKO ciko, težko 180 kg, staro 4 mesece, 
prodam ali menjam za bika simentalca, 
težkega do 120 kg. Telefon 031 840-282.
 p

KUPIM

DEBELE, suhe telice, krave in bikce za pitanje 
kupim. Plačilo takoj + DDV. Telefon 041 
653-286. Š 132

PITANE krave in telice za zakol, po širši Štajer-
ski, kupim. Plačilo takoj + davek. Telefon 
040 647-223. p

BIKCA, ki sesa, težkega 150 kg, kupim. Tele-
fon 041 406-286. 1822

TELICO simentalko, visoko brejo, kupim. Tel. 
031 576-458. 1824

ZAMENJAM

BIKCA, pašnega, starega 14 mesecev, me-
njam za pašno brejo telico. Telefon 041 
551-334. 1789

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

VINO, belo, rdeče, modra frankinja in vinski 
liker, vse dobro ocenjeno, prodam. Možna 
dostava. Ugodna cena. Telefon 041 382-
735. p

20 bal suhega sena in otave, fi  150, prodam. 
Telefon 030 647-320. 1762

KOCKE sena prodam po 2 EUR. Okolica Pod-
četrtka. Telefon 031 813-179. 1746

OSTALO

PRODAM

PEČ na olje, gorilec in 1.600-litrsko cisterno 
ugodno prodam. Telefon 041 228-248.
 1785

BRZOPARILNIKE (alfe) prodam. Telefon 030 
929-205. p

SUHA drva, gaber ali bukev, metrska, pro-
dam. Šentjur. Telefon 051 267-705. 1713

SUHA bukova drva na paleti, dolžine 25, 33 
in 50 cm, z dostavo, prodam. Telefon 041 
252-132. p

SENO v kockah, možna dostava, in avtomat-
sko prikolico za spravilo kock prodam. 
Telefon 041 763-763. 1826

KUPIM
MEHANSKE stare žepne, ročne, stenske in ka-

minske ure kupim. Telefon 041 726-520, 
Marjan. 1816

ZAPOSLITEV
REDNO zaposlimo pomočnika ali monterja za 

montažo vrat in oken. Neto plača 1.600 
EUR. Podjetje Warmont, Rado Ovčar, s. 
p., Kajuhova ulica 4, Slovenske Konjice, 
telefon 041 667-958. p

POTREBUJEMO osebo za raznašanje rekla-
mnega materiala po Sloveniji. V poštev 
pridejo tudi mlajši upokojenci. Podjetje 
Warmont, Rado Ovčar, s. p., Kajuhova 
ulica 4, Slovenske Konjice, telefon 041 
667-958. p
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Nisi se izgubil kot zven v tihoto, 
nisi odšel v nič in pozabo, 

po tebi merim stvarem pomen 
in tvojo pesem skušam peti za tabo. 

(T. Pavček)

V  S P O M I N

Danes mineva žalostno leto, kar nas 
je zapustil dragi mož, oči in dedi

BOGDAN LILIJA
(2. 4. 1956 – 27. 12. 2018)

Hvaležni smo vsem, ki ga ohranjate v lepem spominu.

Vsi njegovi
1779

Luč spomina 
bo gorela, 

hvaležnost v naših srcih 
bo živela …

V  S P O M I N

25. decembra bodo minila štiri 
leta, kar nas je zapustila ljuba 

mama

MARIJA DEŽELAK
z Vrha nad Laškim

Vsem, ki z lepo mislijo postojite ob njenem grobu in ji 
prižigate svečke, iskrena hvala.

Vsi njeni
1815

OGLASNI ODDELEK NOVEGA TEDNIKA IN RADIA CELJE 
BO V ČASU NOVOLETNIH PRAZNIKOV ODPRT:

v ponedeljek, 30. decembra, od 7.30 do 16. ure
v torek, 31. decembra, od 7.30 do 12. ure in

v petek, v 3. januarja, od 7.30 do 16. ure.
V SREDO, 1., IN V ČETRTEK, 2. JANUARJA, 

BO OGLASNI ODDELEK ZAPRT.

Zdaj bivaš vrh višave jasne, 
kjer ni mraku, kjer ni noči;  

tam sonce sreče ti ne ugasne, 
resnice sonce ne stemni.

(S. Gregorčič)

V  S P O M I N

MATJAŽ MASTNAK
V petek, 13. decembra 2019, se je v 44. letu mnogo 
prezgodaj ustavilo srce našemu sodelavcu Matjažu 

Mastnaku.
Veliko besed bo ostalo neizrečenih in tvojih ciljev, 

Matjaž, neizpolnjenih.
Mi pa smo hvaležni za čas, ki smo ga preživeli s teboj in 

ga bomo trajno ohranili v lepem spominu.

Sodelavci kolektiva Energetike Celje
n

Z A H VA L A

Zapustil nas je naš dragi mož, 
ati in ata

ANTON 
TANŠEK

iz Primoža pri Šentjurju 
(11. 6. 1945 – 5. 12. 2019)

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem soro-
dnikom, sosedom in prijateljem, ki so nam v težkih 
trenutkih stali ob strani, z nami delili bolečino, izrazili 
sožalje, podarili tople objeme ter darovali cvetje, sveče 

in denarno pomoč.
Posebna hvala njegovi osebni zdravnici dr. Vesni Pe-
karovič za dolgoletno zdravljenje in patronažni sestri 

Mateji Palir.
Zahvaljujemo se tudi nefrološkemu oddelku bolnišnice 
Celje, dializnim šoferjem Guliver, Špesovemu domu v 
Vojniku, LD Šentjur, rogistom, pevcem skupine Eros za 
sočutno odpete pesmi, govornici Zdenki Orač, gospodu 
župniku Čonču za mašo in pogrebni službi Zagajšek.

Vsem še enkrat iz srca hvala.

Žalujoči: žena Milica, hčerka Sonja, sin Toni z 
Zorico, sin Matej z Matejo, vnuki Lucija, Blaž, 
Natalija, Matic, Maša, Tilen in ostalo sorodstvo

Š

Zdaj nad mavrico živiš, 
bolezenskih muk več ne trpiš. 

V naših srcih 
ostale so rane velike, 

nate spominjale nas bodo le slike.

Z A H VA L A

Na začetku rosnih 36 let nas je 
zapustila naša preljuba

KSENIJA 
SEŠEL

s Ceste na Svetino 12, Laško

Vsem, ki ste z nami delili trenutke žalosti in z nami 
sočustvovali, se iskreno zahvaljujemo.

Vsaka beseda, vsak stisk roke in vsaka ponujena pomoč 
nam je veliko pomenila.

Vedno žalujoči: oči, mami, Lloyd in ostalo 
sorodstvo

L 122

Ugasnila je luč življenja, 
se prižgala luč spomina, 

ko ostaja v srcih 
tiha, skrita bolečina.

V  S P O M I N

27. decembra je minilo dve leti, 
kar si odšla od nas, draga mami

VIKTORIJA ŽAGAR
Hvala vsem, ki postojite ob njenem grobu in ji prižgete 

kakšno svečko.

Žalujoči: hčerka Sabina z družino in ostalo 
sorodstvo

L 123

Poroke
Šentjur
Poročila sta se: Petra JAGO-

DIČ in Branislav ZUPANC, oba 
z Rifnika.

Smrti
Celje
Umrli so: Igor AHTIK iz Le-

tuša, 62 let, Jože DROBEŽ iz 
Podkraja pri Velenju, 71 let, 

Danica MALEŠEV iz Velenja, 63 
let, Martina PUNCER iz Letuša, 
87 let, Aleš STOPAR iz Šentjurja 
pri Celju, 59 let, Silva RIHAR iz 
Zgornje Rečice pri Laškem, 68 
let, Jožefa BARTOL iz Laškega, 
84 let, Cvetka Rozalija KOŠTO-

MAJ iz Celja, 84 let, Franc JA-
KŠE iz Babnega, 62 let, Karel 
Leopold BOŽIČ iz Celja, 76 let, 
Albin PREPADNIK iz Raduhe, 
68 let, Marija BREČKO PERTI-
NAČ iz Podpeči pri Šentvidu, 87 
let, Marjan Franc MOŠKON iz 
Florjana pri Šoštanju, 77 let, Mi-
lan VASIĆ iz Celja, 70 let, Ivan 
ATELŠEK iz Luč, 71 let, Cirila 
AVBELJ iz Celja, 93 let, Marjeta 
Marija KRAPEŽ iz Celja, 82 let, 
Dragan DJORDJEVIĆ iz Celja, 
68 let.

Šentjur
Umrli so: Regina NOVAK iz 

Krivice, 74 let, Anton JAZBEC 
iz Dobja pri Planini, 78 let, 
Martin SENICA iz Šentjurja, 

69 let, Olga SPOLENAK s Po-
nikve, 77 let.

Žalec
Umrli so: Majda KRAJNC iz 

Šešč pri Preboldu, 66 let, An-
drej BRINAR iz Prebolda, 85 
let, Hubert RAUTER s Polzele, 
77 let, Jožef ROJNIK iz Podvi-
na, 80 let, Nada CIGLER iz Sv. 
Lovrenca, 84 let.

Laško
Umrli so: Alojzij JANČIČ iz 

Velikih Gorelc, 81let, Frančiška 
LOKOŠEK iz Olešč, 86 let, Mar-
ta KONČNIK iz Zgornje Rečice, 
74 let.

Velenje
Umrl je: Egon NOVAK iz To-

polšice, 72 let.

Laško
Poročila so se: Barbara ZU-

PANC in Boštjan KRAJNC, 
oba iz Rimskih Toplic, Marti-
na MARĐETKO iz Velenja in 
Marjan DERGAN iz Laškega.
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TEDENSKI SPORED RADIA CELJE

Najbolj všeč mu je »babji«
Od vseh vozlov, ki smo mu jih našteli, mu je 

bil najbolj všeč »babji«. In čeprav »babji« vozel ni 
najbolj stabilen, je njegova glasbena pot vse prej 
kot to. Čarobni december je ob obisku Mraka Vo-
zlja postal še bolj čaroben, saj nam je glasbenik, 
ki je lani praznoval abrahama, zapel legendarno 
Alfi jevo pesem Silvestrski poljub. Na kitari ga je 
spremljal Štefan Šarkezi, ki skrbi tudi za glas-

beno podobo Radia Celje, v zasedbi Mojstri pa 
spremlja Marka Vozlja na vseh koncertih. Če ga 
želite ujeti na katerem od decembrskih nastopov, 
potem bo zagotovo v regiji najbližji tisti, ki ga 
bodo Marko in Mojstri pripravili 26. decembra 
na Gomilskem. Tam zagotovo ne bo manjkala 
njihova najnovejša Ljubi se z menoj, ki nas bo v 
prihodnjih dneh spremljala tudi na Radiu Celje.

Boštjan Oder, 
Štefan Šarkezi, 

Tanja Seme in 
Marko Vozelj

Petek,
27. december

5:30 Začetek jutranjega 
programa; 6:00 Novice; 
6:30 Regija danes; 7:00 Glo-
balne novice; 7:30 Savinjska 
danes; 8:00 Globalne novi-
ce; 8:30 Regija danes; 9:00 
Novice; 10:00 Novice; 10:05 
Osmrtnice; 11:00 Poročila 
12:00 Novice; 13:00 Kultur-
ni mozaik; 13:20 Šport da-
nes; 14:00 Regijske novice; 
14:15 Rušimo tabuje (vsak 
zadnji petek) 15:00 Novice; 
15:30 Regija danes; 16:00 
Globalne novice; 17:00 Kro-
nika; 17:30 Osmrtnice

Sobota,
28. december

7:00 Začetek programa; 
7:15 Milenium (oddaja za 
mlade) 8:00 Poročila; 9:00 
Globalne novice; 10:00 
Globalne novice; 10:05 
Osmrtnice; 11:00 Globalne 
novice; 12:00 Globalne no-
vice; 13:00 Kulturni mozaik; 
13:15 Šport danes; 14:00 Re-
gijske novice; 15:00 Global-
ne novice; 15:30 Savinjska 
danes; 16:00 Globalne no-
vice; 17:00 Kronika; 17:30 
Osmrtnice

Nedelja,
29. december

7:00 Začetek programa; 
8:00 Poročila; 9:00 Global-
ne novice; 10:00 Globalne 
novice; 10:05 Osmrtnice; 
11:00 Globalne novice; 

12:00 Globalne novice; 
13:00 Čestitke; 15:00 Glo-
balne novice; 15:30 Savinj-
ska danes; 16:00 Globalne 
novice; 17:30 Osmrtnice; 
19:15 Sončni žarek (vsako 
drugo nedeljo v mesecu)

Ponedeljek,
30. december

5:30 Začetek jutranjega 
programa; 6:00 Novice; 6:30 
Regija danes; 7:00 Globalne 
novice; 7:30 Regija danes; 
8:00 Globalne novice; 8:30 
Regija danes; 9:00 Novice; 
10:00 Novice; 10:05 Osmr-
tnice; 10:20 Športnih 30; 
11:00 Poročila 12:00 No-
vice; 12:30 Vaš zakaj, naš 
zato; 13:00 Kulturni mo-
zaik; 13:20 Šport danes; 
14:00 Regijske novice; 
15:00 Novice; 15:30 Regija 
danes; 16:00 Globalne no-
vice; 17:00 Kronika; 17:30 
Osmrtnice; 19:15 Katrca

Torek,
31. december

5:30 Začetek jutranjega 
programa; 6:00 Novice; 6:30 
Regija danes; 7:00 Globalne 
novice; 7:30 Regija danes; 
8:00 Globalne novice; 8:30 
Regija danes; 9:00 Novice; 
10:00 Novice; 10:05 Osmr-
tnice; 11:00 Poročila 12:00 
Novice; 12:30 Zverinice iz 
regije; 13:00 Kulturni moza-
ik; 13:20 Šport danes; 14:00 
Regijske novice; 14:15 Go-
spodarski utrip regije; 
15:00 Novice; 15:30 Regija 

danes; 16:00 Globalne no-
vice; 17:00 Kronika; 17:30 
Osmrtnice; 19:15 Zverinice 
iz regije (ponovitev)

Sreda,
1. januar

8:00 Začetek jutranjega 
programa; 9:00 Globalne 
novice; 9:20 Vaš zakaj, naš 
zato; 10:00 Globalne novice; 
10:05 Osmrtnice; 11:00 Glo-
balne novice; 11:20 Gospo-
darski utrip regije; 12:00 
Globalne novice; 12:30 
Mali O; 13:00 Globalne 
novice; 14:00 Globalne no-
vice; 15:00 Globalne novi-
ce; 16:00 Globalne novice; 
17:30 Osmrtnice; 18:20 Vaš 
zakaj, naš zato (ponovitev)

Četrtek,
2. januar

8:00 Začetek jutranjega 
programa; 9:00 Globalne no-
vice; 9:20 Naši očaki; 10:00 
Globalne novice; 10:05 
Osmrtnice; 11:00 Globalne 
novice; 11:20 Kalejdoskop; 
12:00 Globalne novice; 
12:30 Atlas narave; 13:00 
Globalne novice; 14:00 Glo-
balne novice; 15:00 Global-
ne novice; 16:00 Globalne 
novice; 17:30 Osmrtnice; 
18:20 Gospodarski utrip re-
gije (ponovitev); 19:15 Ka-
lejdoskop (ponovitev)

Kulturne 
prireditve

PETEK, 27. 12.

17.00 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Čarovnik Nik
predstava za otroke, vstop 
prost

17.00 Dom kulture Velenje
Heidi
igrana predstava SLG 
Celje, Maksi in Mega Pikin 
abonma ter izven

17.30 Citycenter Celje
Vocal BK Studio v 
Lectarjevi ulici
nastop vokalistk Vocal BK 
Studia

19.30 Gledališče Zarja Celje
Joe Orton: Plen
novoletna uprizoritev 
zabavne črne komedije v 
izvedbi Gledališča Zarja 
Celje

20.00 Narodni dom Celje
Orkester Akord
novoletni koncert; tudi v 
soboto ob istem času

21.00 Plesni forum Celje
Dva svetova: Goran 
Bojčevski & Aleksandra 
Ilievski
koncert

SOBOTA, 28. 12.

8.30, 10.00 in 12.00 Ipavčev 
kulturni center Šentjur
Tisoč želja in en sam 
zvezdni utrinek
otroške predstave v izvedbi 
gledališča Pravljičarna; 
po predstavi obisk dedka 
Mraza

10.30 Dom kulture Velenje
Žabec pozimi
lutkovna predstava 
lutkovnega gledališča 
Fru-Fru

11.00 Pokrajinski muzej Celje
Celeia – mesto pod 
mestom
javno vodstvo po razstavi

16.00 Dom sv. Jožefa Celje
Zorko Simčič: Leta nič, 
en dan potem
gledališka predstava v 
izvedbi Ljubiteljskega 
gledališča Teharje; vstop 
prost

17.00 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Pod prazničnim 
dežnikom
predstava za otroke; vstop 
prost

17.00 do 20.00 Mestni trg Šentjur
December ob mestnem 
ognjišču
nastop Moškega in 
Ženskega pevskega zbora 
Dramlje

19.30 Gledališče Celje
Arthur Miller: Lov na 
čarovnice
drama SNG Maribor, 
izbirna predstava za 
abonente in izven, 
Jesenski gledališki trojček

CINEPLEXX

Spored od 27. 12. do 2. 1.
Kinematografi  si pridržujejo 
pravico do spremembe progra-
ma.
Cats – muzikal
od četrtka do srede: 19.00
Črni božič – grozljivka, triler
četrtek, petek, sobota, nedelja, 
ponedeljek, sreda: 21.10
torek: 13.50
Izzivalca – akcijski, biografski, 
drama
petek, sobota, sreda: 22.15
Jumanji: Naslednja stopnja – 
akcijski, pustolovski
četrtek: 14.20, 15.50, 20.40
petek, sobota, nedelja, ponede-
ljek:14.20, 16.10, 20.40
torek: 14.20, 17.10
sreda: 16.10, 20.40
Jumanji: Naslednja stopnja – 
akcijski, pustolovski, 3D
četrtek, petek, sobota, nedelja, 
ponedeljek, sreda: 19.15
Košarkar naj bo 2 – družinska 
komedija
od četrtka do torka: 14.15
Last Christmas – romantični
četrtek, nedelja, ponedeljek: 
18.40, 20.00
petek, sobota, sreda: 18.40, 
20.00, 22.10
torek: 17.50, 18.20
Ledeno kraljestvo 2 – animirani, 
pustolovski, komedija
od četrtka do ponedeljka: 13.45, 
15.50, 17.10
torek: 13.40, 15.50
sreda: 15.25, 17.10
Ledeno kraljestvo 2 – animirani, 
pustolovski, komedija, 3D
od četrtka do ponedeljka: 14.40
Nož v hrbet – komedija, drama, 
kriminalni
četrtek, petek, sobota, nedelja, 
ponedeljek, sreda: 21.00
torek: 15.45
One so bombe – biografski, dra-
ma
četrtek: 14.50, 18.00, 20.10
petek, sobota, sreda: 16.00, 
18.00, 20.10, 22.20
nedelja, ponedeljek: 16.00, 18.00, 
20.10
torek: 16.00, 18.00
Playmobil Film – animirani dru-
žinski
četrtek: 13.50
od petka do ponedeljka: 14.00
Pri Addamsovih – animirani, 
družinski, komedija
od četrtka do torka: 13.30, 15.20
sreda: 15.20
Vohuni pod krinko – animirani, 
komedija
od četrtka do ponedeljka: 13.35, 
15.40, 16.50, 17.50
torek: 13.35, 15.40, 16.50
sreda: 15.40, 16.50, 17.50
Vojna zvezd: Vzpon Skywalker-
ja – pustolovski, akcijski
četrtek, nedelja, ponedeljek: 
14.45, 17.30, 18.15, 20.20
petek, sobota: 14.45, 17.30, 18.15, 
20.20, 21.40
torek: 15.00, 17.45
sreda: 15.15, 17.30, 18.15, 20.20, 
21.40
Vojna zvezd: Vzpon Skywalker-
ja – pustolovski, akcijski, 3D
od četrtka do ponedeljka: 16.45, 
19.30
torek: 14.00, 16.45
sreda: 16.45, 19.30

PETEK
17.30 Modrček – komična drama 
(Liffe po Liffu)
19.00 Parazit – komična drama 
(Liffe po Liffu)
SOBOTA in NEDELJA
16.00 Vohuni pod krinko – ani-
mirana komična pustolovščina
18.00 Cats – glasbena komična 
drama

KINO VELENJE

SOBOTA
17.00 Vohuni pod krinko – ani-
mirana komična pustolovščina, 
sinh.
19.15 Sune in Sune – družinska 
komedija
20.00 Portret mladenke v ognju 
– romantična drama (Liffe 2019)

21.00 Vojna zvezd: Vzpon Sky-
walkerja – fantazijski, akcijski, 
3D
NEDELJA
16.00 Vohuni pod krinko – ani-
mirana komična pustolovščina, 
sinh.
17.00 Sune in Sune – družinska 
komedija
18.00 Košarkar naj bo 2 – dru-
žinska komedija
19.00 Portret mladenke v ognju 
– romantična drama (Liffe 2019)
20.40 Judy – biografska drama
PONEDELJEK
17.00 Vojna zvezd: Vzpon 
Skywalkerja – fantazijski, 
akcijski,3D
20.00 Lep dan še naprej – animi-
rana komična kriminalka

NEDELJA, 29. 12.

17.00 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Rudi in praznične 
kremšnite
predstava za otroke; vstop 
prost

17.00 Mestni trg Šentjur
December ob mestnem 
ognjišču
nastop plesne šole Pleši z 
mano

18.00 Kulturni dom Štore
Pihalni orkester štorskih 
železarjev
gostje: Balkan boys in 
Tilen Artač; božično-
novoletni koncert

19.00 Špital za prjatle Celje
Quatro Sticks
koncert

PONEDELJEK, 30. 12.

17.00 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Lisička zvitorepka
predstava za otroke; vstop 
prost

18.00 Gledališče Celje
Johanna Spyri: Heidi
izven abonmaja, po 
predstavi obisk dedka 
Mraza

19.00 Večnamenska športna 
dvorana Podčetrtek
Avdicija
komedija Špas teatra

TOREK, 31. 12.

19.00 Gledališče Celje
Iza Strehar: Vsak glas 
šteje
izven abonmaja, 
silvestrska predstava

20.00 Dom II. slovenskega 
tabora Žalec
Slovenec in pol
komedija, silvestrska 
predstava

SREDA, 1. 1.

14.00 Prireditven prostor sredi 
Dobrne
Pujsek za srečo 2020
nastopajo: Godbe Dobrna, 
folklorne skupine KUD 
Dobrna, Veseli vižarji DU 
Dobrna, ljudske pevke, 
presenečenje …

Pravljično Celje
PETEK, 27. 12.

10.00 do 20.00 Mestno središče
Božično-novoletni sejem
vsak dan do 31. 12.; ob 
koncertih do 22.00

17.00 do 19.00 Glavni trg
Dežela pravljičnih 
konjičkov
tudi v soboto in nedeljo ob 
istem času

20.00 Krekov trg
Tabu
koncert

20.30 Špital za prjatle
Prednovoletni žur s 
prjatli

22.00 Krčma TamKoUčiri 
Decembrske noči z 
didžeji
tudi v soboto ob istem času

SOBOTA, 28. 12.

10.00 Krčma TamKoUčiri
Brezplačen decembrski 
sobotni zajtrk 

20.00 Krekov trg
Challe Salle in Nipke
koncert
NEDELJA, 29. 12.

20.00 Krekov trg
Željko Bebek
koncert

PONEDELJEK, 30. 12.

19.00 Krčma TamKoUčiri
Zaključna fešta s 
karaokami
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Podjetje NT&RC, d.o.o.
opravlja časopisno-založniško, radijsko in
agencijsko-tržno dejavnost
Naslov: Prešernova 19, 3000 Celje,
telefon (03) 42 25 100, fax: (03) 54 41 032.
Direktorica: Anica Šrot Aužner
Tisk: Salomon, d. o. o.
Novi tednik sodi med proizvode, za katere se
plačuje 9,5 % davek na dodano vrednost.

NOVI TEDNIK
Odgovorna urednica: mag. Marjetka Raušl Lesjak
E-mail uredništva: tednik@nt-rc.si
RADIO CELJE
Odgovorna urednica: Tanja Seme
E-mail: radio@nt-rc.si, v studiu: info@radiocelje.com
UREDNIŠTVO
Bojana Avguštinčič, Tatjana Cvirn, Barbara Gradič 
Oset, Robert Gorjanc, Janja Intihar, Brane Jeranko, 
Lea Komerički, Saška T. Ocvirk, Špela Ožir, Tina 
Strmčnik, Simona Šolinič, Dean Šuster, Luka Žerjav

AGENCIJA
Opravlja trženje oglasnega prostora v Novem tedni-
ku in Radiu Celje ter nudi ostale agencijske storitve.
Telefon: (03) 42 25 100
Fax: (03)54 41 032, (03)54 43 511
Sprejem oglasov po elekt. pošti:
agencija@nt-rc.si
Vodja marketinga: Bojan Kunc

NAROČNINE
Telefon: (03) 4225 171
E-pošta: narocnine@nt-rc.si
Mesečna naročnina je 11,95 EUR. Za tujino je letna 
naročnina 286,80 EUR. Številka transakcijskega ra-
čuna pri Abanki d.d. Ljubljana: SI56 0510 0801 5262 
360. Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo.

MALI OGLASI, OSMRTNICE IN ZAHVALE
Telefon: (03) 4225 144
E-pošta: oglasi@nt-rc.si

- CASINO FARAON CELJE, Ljubljanska cesta 39, 3000 Celje – Ob 
nakupu POP lističa (promocijski) v vrednosti 50 eur vam podarimo 
POP listič (promocijski) v vrednosti 5 eur. Ob nakupu POP lističa 
(promocijski) v vrednosti 100 eur vam podarimo POP listič (promo-
cijski) v vrednosti 10 eur.

- FOTO RIZMAL, Mariborska c. 1, 3000 Celje – 10% popust velja 
za storitve

- CELJSKA KOČA, www.celjska-koca.si, telefon 041 718 274, nudi 
ob izposoji enega kolesa (gorskega ali električnega) drugega brez-
plačno.

- MERZELJ Jerica Merzelj Gojznikar, s.p., Dimniki Merzelj- izde-
lovanje dimnikov, izdelki iz inox pločevine, Kaplja vas 46, Prebold  
- 10% popust pri nakupu njihovih izdelkov

- SKINAUT STORITVE, SIMON JEZERNIK, S.P., Vrunčeva 10, Ce-
lje - 10% popust

- Lai Thai, Tajska masaža Kenika Sripanha, s.p. Teharje 23, 3221 
Teharje (zraven picerije Picikato). Več vrst različnih  masaž,
20% popust na vse. Tel: 051 611 078

- SLADA, D.O.O., Plinarniška 4, 3000 Celje, vse za ogrevanje in 
vodovod, tel.: 03 490 47 70, GSM 051 626 793 - 10% popust.

- OPTIKA TERŽAN d.o.o., Mariborska 54, Celje,
tel.: 03/491-38-00. 10% popust ob nakupu korekcijskih in
sončnih očal (popusti se ne seštevajo)

- TOP-FIT D.O.O., Ipavčeva ulica 22, Celje – 10% popust
- AVTO SAFIR, PROFESIONALNO POLIRANJE IN GLOBINSKO 

ČIŠČENJE AVTOMOBILA, Jolanda Salamon s.p., Delavnica: PGD 
Celje - Gaberje, Mariborska cesta 80/b, 3000 Celje. Telefon: 041-
698-283. www.avtosafir.com - 10% popust na vse svoje storitve

- PROTEKS d.o.o., Orova vas 14, 3313 Polzela, Industrijska proda-
jalna, Rimska cesta 188, Šempeter. Telefon: 03  705 00 48,
www.proteks.si. –5% gotovinski popust.
- INSTALACIJE VRHOVŠEK, tel. 051 429 138, www.instalacije-
verhovsek.si. Popust: Pri nakupu do 500 EUR 5 % vrednosti, pri 
nakupu do 2000 -10 %, pri nakupu nad 2000 – 15 % popust.

Naročniki časopisa ste deležni številnih ugodnosti, ki jih lahko izkoristite s kartico ugodnosti kluba naročnikov Novega tednika. Ne samo, da 
lahko s kartico izkoristite možnost objave štirih brezplačnih malih oglasov v časopisu (do 10 besed) in dveh čestitk na Radiu Celje s 50-odstotnim 
popustom. Ker ste član kluba naročnikov, lahko s kartico izkoristite tudi številne popuste v trgovinah in lokalih, ki jih najdete na spodnjem seznamu.

izposoja kolesa

1+1 GRATIS

Popusti iz posebnih akcij se ne 
seštevajo s popustom na kartici

TOREK, 31. 12.

12.00 Glavni trg
Silvestrovanje za otroke v 
Pravljični deželi

22.00 Krekov trg
Silvestrovanje s skupino 
Mambo Kings

Ostale prireditve

PETEK 27. 12.

9.00 do 19.00 Pri avtobusni 
postaji v Lokrovcu
Žive jaslice
ogled možen do 6. 
januarja

16.00 do 20.00 Škoflekova, 
Preložnikova in Žlavsova 
ulica Vojnik
Razstava jaslic na 
prostem
do 4. januarja

16.00 do 20.00 Jernejev dom 
Vojnik
Jaslice v Jernejevem 
domu
do 4. januarja

16.00 do 20.00 Pred cerkvijo sv. 
Jerneja Vojnik
Božična vas, ježa 
ponijev in živalski vrt, 
praznične otroške igre in 
fotokotiček
do 4. januarja

17.00 do 20.00 Mestni trg Šentjur
December ob mestnem 
ognjišču
nastop Mešanega 
pevskega zbora sveti 
Jakob in Vokalne skupine 
Jakobčani, otroške 
delavnice DPM Šentjur

18.00 Šlandrov trg Žalec
Gino & Band
koncert

19.00 Velenjska promenada
Bohem
koncert

SOBOTA, 28. 12.

17.00 Prireditveni prostor 
Dobrna
Ljudsko petje in glasba 
ob toplih napitkih in 
domačih dobrotah
tudi v nedeljo ob istem 
času

19.00 Velenjska promenada
Čudežna polja
koncert

NEDELJA, 29. 12.

19.00 Velenjska promenada
Don Mentony Band
koncert

PONEDELJEK, 30. 12.

10.00 Galerija Velenje
Praznične Montessori 
urice 1
delavnico bo vodila Ajda 
Hudej

13.00 Mladinski center Velenje
Središče mladih in otrok 
Velenje
vsak teden od ponedeljka 
do četrtka: delavnice, igre, 
pomoč pri učenju

17.00 Dom sv. Jožefa Celje
Pogovori o življenju in 
smrti
voditeljici: Metka Klevišar 
in Julka Žagar

18.00 Prireditveni prostor v 
Solčavi
Ansambel Avsenik
božično-novoletni koncert 
na prostem

TOREK, 31. 12.

10.00 Središče Celja
Zvrtite kolo sreče
prireditev NT&RC, gost 
Tilen Lotrič

10.00 Galerija Velenje
Praznične Montessori 
urice 2
delavnico bo vodila Ajda 
Hudej

17.00 Mestni trg Šentjur
Silvestrovanje za otroke

18.00 Titov trg Velenje
Otroško silvestrovanje in 
slovo od dedka Mraza

22.00 Šlandrov trg Žalec
Silvestrovanje na prostem 
s skupino Happy Band

22.00 Pri OŠ Podčetrtek
Silvestrovanje na prostem

22.00 Mestni trg Šentjur
Silvestrovanje na prostem 
z ansamblom Kozjanski 
lumpi

22.00 Titov trg Velenje
Silvestrovanje s skupino 
Pop Design

22.00 Trg Svobode Šoštanj
Silvestrovanje z Gadi

SREDA, 1. 1.

9.00 Zbor pri Občini Dobrna
Novoletni pohod na Paški 
Kozjak

Razstave

Stari grad Celje, stolp nad Pe-
likanovo potjo: Svetlikanje pre-
kletih/ Flickering of the damned, 
zvočna instalacija Gašperja Pia-
na; do nadaljnjega; Prostorska 
postavitev Marka Požlepa Svetli-
kanje prekletih 2. del – fragmen-
tacije zgodovine; do preklica
Stari grad Celje – medzidje: 
razstava Danes grofje Celjski in 
nikdar več; do nadaljnjega
Paviljon za prezentacijo arheo-
logije, Glavni trg Celje: razstava 
Rimska Celeja; do nadaljnjega
Otroški muzej Hermanov brlog: 
razstava Zemlja pleše; do konca 
leta 2019
Pokrajinski muzej Celje: Azija 
me je povsem uročila, občasna 
razstava ob 130. obletnici rojstva 
Alme M. Karlin in 100. obletnici 
njenega odhoda na pot okrog 
sveta, do 31. 5. 2020

Galerija sodobne umetnosti 
Celje: razstava Alpi Apuane Pri-
moža Bizjaka; do 29. 12.
Zgodovinski arhiv Celje: raz-
stava Dekade 50 (1950–1959); 
do maja 2020
Muzej novejše zgodovine Celje: 
razstava Kulturo ljudstvu! 100 let 
Kulturnega društva Svoboda Ce-
lje; do marca 2020
Likovni salon Celje: razstava 
Varuhi noči Staša Kleindiensta; 
do 5. 1. 2020
Celjska kulturnica: 20. Celjska 
fotografska razstava 2019; do 
31.12.
Dom sv. Jožefa Celje: slikarska 
razstava Umetnikova hoja za sa-
mim seboj akademskega slikarja 
Andreja Jemca; do 31. 12.
Galerija Železarskega muzeja 
Teharje: prva skupna razstava 
članov Digitalnega foto kluba 
Neskončnost; do 10. 12.
Savinov likovni salon Žalec: 
razstava likovnih del (slike, gra-
fike, fotografije) Vena Pilona; do 
18. 1.

Stalne razstave

Pokrajinski muzej Celje – Stara 
grofija: Etnološka zbirka, Kultur-
no- in umetnostnozgodovinska 
razstava, Od gotike do histori-
cizma po korakih (prilagojeno 

za osebe z motnjami vida), La-
pidarij, Alma M. Karlin: Poti
Pokrajinski muzej Celje – Knež-
ji dvorec Celeia – mesto pod me-
stom, Grofje Celjski
Stari grad Celje – Friderikov 
stolp, klet: Teater groze – raz-
stava mučilnih naprav od 16. do 
18. stoletja
Pokrajinski muzej Celje, Plani-
na pri Sevnici: Etnološka zbirka 
Šmid
Galerija slikarja Vlada Geršaka 
Celje, Gostišče Hohkraut Celje 
Hudinja in Tremarje, Glavna 
pošta Celje: likovna dela olja na 
platno Vlada Geršaka
Salon pohištva Tripex Celje: li-
kovna dela acrly in olja na platno 
Vlada Geršaka
Zgornji trg Šentjur: Rifnik in 
njegovi zakladi, Pesem južne 
železnice
Ipavčeva hiša Šentjur: Ipavca – 
življenje in delo Gustava in Be-
njamina Ipavca

Pri železniški postaji Šentjur: 
Muzej Južne železnice
Planina pri Sevnici: Kozjansko 
žari
Ponikva, Uniše: Slomškova roj-
stna hiša
Cerkev sv. Leopolda Loka pri 
Žusmu: Glažute na območju 
Žusma
Muzej Laško: Laško – potovanje 
skozi čas; Geologija okolice La-
škega; Pivovarstvo in zdraviliški 
turizem
Muzej novejše zgodovine Celje: 
Živeti v Celju, Zobozdravstvena 
zbirka
Otroški muzej Hermanov brlog: 
Brlog igrač
Fotografski atelje Josipa Pelika-
na: stalna postavitev
Dvorec Strmol: Kuharca (Po-
krajinski muzej Celje); Hetiške 
tkanine in vezenine (Pokrajinski 
muzej M. Sobota); Mednarodna 
zbirka likovne umetnosti
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Je avtor prodajne uspešnice Hygge – ume-
tnost dobrega življenje po dansko. Tej je sle-
dila uspešnica Lykke – dansko iskanje naj-
srečnejših ljudi na svetu. V Ljubljano se je 
pripeljal iz Madrida, prej je bil na Bližnjem 
vzhodu, še prej v Kanadi. Trenutno je na tur-
neji, na kateri predstavlja tretjo knjigo The 
art of making memories. Pot ga je prinesla 
tudi v Slovenijo. V pogovoru je dejal, da je 
Ljubljana zelo »hygge« mesto, kar pomeni, 
da je v njej ravno dovolj topline, varnosti, 
umirjenosti …

Njegovo delo je razumeti srečo in v Kopen-
hagnu ima svoj srečni inštitut. »Večina ljudi 
misli, da je to velik prostor, kjer imamo kuž-
ke in bonbončke, kar seveda ne drži. Na sre-
čo gledamo z znanstvene perspektive. Moje 
zadnje delo je povezano s spomini. Nastalo 
je na mojo željo, saj ko sem pred leti postal 
štiridesetletnik, sem se moral sprijazniti s 
statistiko, da sem doživel polovico življenja. 
Zato sem naredil pregled najsrečnejših tre-
nutkov svojega dotedanjega obdobja, razmi-
šljal sem tudi, kako bi jih lahko uporabil za 
srečnejše trenutke v prihodnosti. Pomembno 
je, da se ob posebnih trenutkih zaustavimo 
in si rečemo: »To si moram zapomniti za dne-
ve, ko ne bo toliko sreče v mojem življenju.‹«

V Sloveniji so se zanj zanimali številni 
novinarji in z njim naredili precej inter-
vjujev. Slovenska javnost je torej odprta 

Danec Meik Wiking išče najsrečnejše ljudi

Ko naša sreča ne bo odvisna
od zaslužka, bomo res svobodni

Meik Wiking ima neverjetno službo. Je direktor inštituta za raziskovanje sreče 
v Kobenhagnu in je eden glavnih strokovnjakov za srečo. Slednjo ima zapisano v 
genih, saj so Danci najsrečnejši narod na svetu. Zato niti ni čudno, da za boljše 
razumevanje sreče in kakovosti življenja sodeluje z državami po svetu in razi-
skuje svetovne smernice v zadovoljstvu.

življenjskih položajih. Obstajajo jasne raz-
lage za našo nesrečo. A v sodobnem času se 
je pojavil fenomen, ki ga je težko razložiti. 
Ljudje so nesrečni, četudi živijo v miru, v 
prijetnih okoljih in imajo zadovoljene osnov-
ne potrebe. Ta paradoks je postal sopotnik 
modernega človeka. Posledica tega je tudi 
višji odstotek samomorov v državah z višjo 
blaginjo.

Ali smo srečnejši, če sledimo normam 
družbe?

Ljudje se radi počutimo spoštovane. Če lju-
dje v družbah počnejo nekaj, kar ne ustreza 
družbenim normam, počnejo nekaj, kar se 
ne spodobi, potem jim je seveda težje. Norme 
se razlikujejo od države do države. Razlike 
med državami nastanejo glede na to, koliko 
so ljudje svobodni pri izbiri načina življenja, 
kot si ga želijo. Da niso prisiljeni v odločitve, 
temveč svobodno odločajo, kaj je dobro za-
nje. Recimo primera Južne Koreje ali Kitajske. 
Tam prebivalci zelo ozko gledajo na uspeh. 
Veliko njihovih otrok čuti neizmeren pritisk, 
da je v življenju pomembno samo to, da naj-
prej končajo akademsko izobraževanje. Se 
pravi, da imajo otroci tri možnosti – da posta-
nejo zdravniki, pravniki ali razočarane ose-
be. Privilegij zame je bil, da sem imel starše, 
ki so mi omogočili, da 
sem se izpopolnil 
na področju, 
kjer sem 
u ž i -
val. 

za srečo oziroma išče nekoga, ki bi ji poma-
gal poiskati pot do tja. »Opazil sem močno 
žejo po razumevanju tega pojma. Zanimivo 
je, kako dobim različna vprašanja v različnih 
državah. V Franciji sem dobil veliko vprašanj 
o fi lozofi ji in metodah iskanja sreče, v ZDA 
veliko o tem, kako biti uspešen, v Sloveniji 
sem dobil veliko vprašanj o tem, kako naj 
Slovenija poveča kakovost bivanja. Prihajam 
iz majhne države in vidim podobnosti med 
majhnimi državami. Mislim, da nam ta majh-
nost omogoča, da se učimo drug od drugega.«

Kako smo srečni v Sloveniji v primerjavi 
z drugimi državami sveta?

Med 157 državami, ki so vključene v poro-
čilo o sreči, so najmanj srečni ljudje v Siriji, 
Južnem Sudanu, Afganistanu, Tanzaniji, Je-
mnu. To so države, kjer vihrajo vojne, oziro-
ma so te države, porušene po vojni. Slovenci 
ste na 45. mestu, tako da ste v zgornji tre-
tjini, kar je dobro. (Hrvati so na 76. mestu, 
Avstrijci na 11., Italijani na 37., Madžari na 
63., op. p.) Prav tako se je stopnja zadovolj-
stva v zadnjih desetih letih povečala za pet 
odstotkov. V ZDA stopnja sreče pada. Med 

desetimi najbolj srečnimi so 
skandinavske države in 

Nova Zelandija.
Kdaj začnemo 
razmišljati o tem, 

ali smo srečni?
Mislim, da 

je iskanje sre-
če prisotno že 
ves čas. O tem 
se predvsem 
sprašujemo 
takrat, ko smo 
nesrečni, ko 
smo v težkih 

BARBARA GRADIČ OSET

»Nikoli ne dvomite, ali 
lahko majhna skupina 

resnih in predanih 
ljudi spremeni svet. V 
resnici je to edino, kar 

ga sploh lahko.«

Da nisem zgolj razmišljal, da bom delal 
in služil, temveč da bom delal, služil 

in ob tem užival. To mi je pomagalo, da 
sem ustanovil res drugačen inštitut za 
srečo. Zato staršem dajem nasvet, naj 
dovolijo otrokom najti pot, po kateri 
želijo hoditi. Naj jim ne postavijo ome-
jitev, kaj pomeni uspeh v očeh zunanjih 
opazovalcev.

Kaj lahko sami naredimo, da bomo 
srečni?

Odvisno, kje živimo. Tri leta 
nazaj sem napisal knjigo 

Hygge, ki opisuje 
d a n sk i 

(Vir: Lykke - dansko iskanje najsrečnej-
ših ljudi na svetu)

Pet naključnih dejanj 
dobrote v tem tednu:

1. Pustite darilo na nekem 
pragu.

2. Zapomnite si ime osebe 
za pultom ali nekoga, ki ga 
vidite vsak dan. Pozdravite 

ga po imenu.

3. Pripravite dve malici in 
eno podarite.

4. Na zabavi ali delovnem 
mestu pokramljajte z ne-

kom, ki je sramežljiv in 
osamljen.

5. Nekoga iskreno pohvalite. 
Takoj zdaj.
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počutite dobro, in poskušate to ponoviti. 
Zame je pomembno, da povabim prijatelje 
na kosilo, se povežem z ljudi, ki so mi blizu, 
in počnem stvari, ki jih rad počnem.

Med poslušalci vaših predavanj je mo-
goče opaziti, da je večina predstavnic ne-
žnejšega spola. Zdi se tudi, da so ženske 
tiste, ki v podjetjih in na političnih stolč-
kih, pred dobiček podjetja ali države po-
stavljajo kakovost življenja?

Opazil sem, da je med mojim občinstvom 
vedno več žensk kot moških. Med ženskami 
sem zasledil, da so jim veliko bolj pomembni 
dobri medosebni odnosi. Zelo zanimivo je 
videti, da so v Mrežo za blaginjo (Wellbeing 
Economies Alliance oz. WE-All), to je v druž-
bo manjših držav, ki trdijo, da rast BDP ni 
najpomembnejši gospodarski cilj, vključene 
države, ki imajo za predsednice vlad ženske. 
Vanjo so vključene Nova Zelandija, Islandi-
ja, Škotska, Danska. Vesel sem, da gremo 
počasi v smer, kjer ni pomembna samo go-
spodarska rast, temveč da to, kar smo z njo 
pridobili, uporabimo za boljše življenje. Po-
stajamo res bogatejši, a to še ne pomeni, da 
smo srečnejši. Mislim, da je upanje tudi za 
moje področje.

Kako sploh lahko merite stopnjo sreče 
v neki državi?

Sreča je res zelo širok pojem, ki zajema 
veliko kazalcev. Včasih so srečo merili z 
gmotnim stanjem, kar je pomembno, a ni 
edino merilo. Srečo, blaginjo ali kakovost 

življenja so določali na osnovi osebnega do-
hodka, napredek države pa na podlagi BDP 
na prebivalca. Mi merimo nekakšno splošno 
zadovoljstvo v državi. Ljudje postanejo manj 
zadovoljni, ko izgubijo službo, zbolijo, če 
imajo manj prijateljev. Uporabljamo meritve 
in ljudi sprašujemo, kako so srečni zdaj in 
kako bodo čez pet let. Recimo, ko je bil v ZDA 
izvoljen Donald Trump, se je zelo poslabšalo 
zadovoljstvo ljudi v Evropi. Najboljši način je, 
da sledimo ljudem v periodičnem obdobju, da 
vidimo, ali so se njihove okoliščine spreme-
nile. Merjenje sreče je res zelo subjektivno 
početje, vendar ni nemogoče. Nenazadnje 
merila uporabljamo tudi za ocenjevanje stre-
sa, tesnobe in drugih čustvenih stanj. Recimo 
Slovenci ste srečnejši kot pred petimi leti in to 
kar za pet odstotkov. Na Kitajskem in v ZDA 
so manj srečnejši. Če gledamo prebivalstva 
sveta, smo prav tako manj srečnejši. Manjše 
države v Evropi so postale srečnejše.

Kaj počnete na Danskem takšnega, da ste 
tako srečna država, oziroma kaj počnete 
drugače od Slovencev?

Ne vem, kaj točno počnemo bolje. Nimamo 
korupcije, imamo dober zdravstveni sistem 
in socialno podporo, visok BDP, svobodno 
izbiro možnosti, kako bomo živeli. Kaj mi-
slite vi, kje bi se morala Slovenija izboljšati, 
da bi postala srečnejša?

Mislim, da nas Slovence moti korupcija. 
Poleg tega izgubljamo zaupanje v institu-
cije in ljudi. Ali vas pokličejo v podjetja in 

želijo, da povečate stopnjo za-
dovoljstva med zaposlenimi?

Naš inštitut trenutno sodeluje 
s podjetjem v Kopenhagnu, ki 
želi postati najsrečnejše podje-
tje na svetu. Opazujemo njegove 
zaposlene, jih sprašujemo o sa-
mozavesti, stresu, zadovoljstvu 
na delovnem mestu in življenju 
na splošno. Vse je anonimno, a 
lahko njihove odzive merimo 
skozi čas. Uvajamo različne re-
šitve in opazujemo, ali to vpliva 
na njihovo kakovost življenja. Iz 
preteklih raziskav lahko povem 
nekaj predlogov. Recimo na 
inštitutu za raziskovanje sre-
če smo uvedli dnevna obdobja 
ustvarjanja. Vsak delovni dan v 
službi izkoristimo dve uri brez 
prekinitev, da opravimo delo, ki 
zahteva popolno zbranost. Šte-
vilnim podjetjem predlagam, 
da naj zaposlenim ponudijo 
delo od doma. Kajti za števil-
ne ljudi je pot na delo najhujši 
del dneva. Na žalost prevelik 
del življenja porabimo za pot v 
službo in domov. Poleg jim tudi 
predlagam, da spodbudijo po-
hvale med sodelavci, saj s tem 
izboljšajo zaupanje.

Denar je pomemben za 
srečo, ampak koliko je ravno 
prav za srečo? Ker vemo, da 
najbogatejši ljudje niso tudi 
najbolj srečni.

način, kako si lahko polepšamo 
življenje. Opisujem tudi, kako z 
malenkostni prinesemo boljše 
počutje v prostore. Ker ima Dan-
ska dokaj neprijetno podnebje 
in v določenem obdobju tudi te-
mačno vreme, v naših domovih 
redno prižigamo sveče, ki prina-
šajo svetlobo in občutek topline. 
Ko sem se pogovarjal s kanad-
skim novinarjem, ki je knjigo 
prebral, mi je povedal, kako je 
v družinsko okolje vnesel nekaj 
mojih predlogov in spremenil 
dojemanje časa in povezanosti. 
Z ženo imata tri najstniške sino-
ve in nekoč je predlagal, da bi ob 
družinski večerji prižgali sveče 
ter pokramljali o dnevu, ki se 
končuje. Najprej so se najstniki 
uprli temu predlogu, zdaj so to 
sprejeli in po besedah očeta je 
mogoče čutiti, da potrebujejo te 
počasne večerje. Uživajo ob hra-
ni in se pogovarjajo o dnevu. Za-
nimivo je, kako preproste stvari 
spremenijo družinsko življenje.

Ali se torej lahko naučimo 
biti srečni?

Mislim, da se lahko priučimo 
veščin, s pomočjo katerih se 
naučimo biti srečnejši, a precej 
je stvari, na katere ne moremo 
imeti vpliva. Rodimo so srečni, 
a če živimo recimo v Siriji, ne 
moremo reči, da imamo enake 
pogoje za ustvarjanje sreče.

Ali ste srečni?
Sem. Sem človek z visoko sto-

pnjo sreče, imam tudi slabe dne-
ve, ko sem osamljen, nesrečen, 
a mislim, da je to popolnoma 
človeško.

Družbena omrežja so posta-
la pomemben del vsakodnev-
ne rutine in življenja. Pogosto 
jih povezujemo z negativnimi 
vplivi, kot sta osamljenost in 
tesnoba. Kakšen je vaš predlog 
za njihovo pametno uporabo?

Mogoče je dobro, da omejimo, 
koliko časa dnevno preživimo na 
teh omrežjih. Pomembno je tudi, 
da razmišljamo, kako se poču-
timo, ko prebiramo objave na 
teh omrežjih. Če omrežja upo-
rabljamo, da zavidamo drugim, 
kaj počnejo, to ni dobro za nas. 
Če jih uporabljamo, da organizi-
ramo dogodke in se družimo z 
ostalimi, potem je naša uporaba 
zelo smela poteza. Recimo moj 
oče družbena omrežja uporablja 
tudi zato, da je na tekočem, kaj 
se dogaja z mano in mojim bra-
tom. Tovrstna omrežja so postala 
dober način, da ostajamo v stiku 
z ljudmi. Kot izziv vam posta-
vljam, da prijatelje in družino spodbudite, naj 
med tednom uvedejo ure brez tehnologije, pri 
čemer ne glejte ves čas na telefone. Raziskava 
britanske organizacije Action for children je 
pokazala, da starši otroke težje odvrnejo od 
računalnika ali druge elektronske naprave, 
kot jih prepričajo, naj naredijo domačo nalo-
go. Zanimiv je primer danskega internata. Za-
posleni otrokom vzamejo pametne telefone in 
druge naprave, dostop do družbenih omrežij 
imajo otroci samo eno uro na dan. Po šestih 
mesecih so naredili anketo med učenci, ali naj 
nadaljujejo z istim režimom ali naj jim vrnejo 
telefone. 80 odstotkov jih je glasovalo za prvo 
možnost. Če nihče nima telefona, potem smo 
bolj povezani in sklepamo prijateljstva. Izziv 
je vedno, kako dobiti kritično maso ljudi, ki 
bo pripravljena čas preživeti brez telefona.

Vedno več se pogovarjamo o sreči, a ve-
dno več ljudi je zaradi napetosti v službi in 
tudi doma izgorelih. Je to način sodobnega 
življenja?

Stres je del življenja in ima tudi pozitiv-
ne vplive. Mislim, da ni prostora, kjer ne bi 
bilo stresa. Veliko delaš, da ustrežeš šefu, a 
po drugi strani si razočaran, ker zanemarjaš 
družino. Vseeno je, kaj delaš, ker se zdi, da 
ne delaš dovolj. Življenje je nekako pona-
zorjeno s črko U. Srečni smo, ko smo stari 
in mladi, a vmes se zdi, da smo nesrečni. 
Nimam dobrega odgovora, kako bi bili lahko 
zgolj srečni. Rojeni smo bolj kot ne srečni 
in bolj kot ne zdravi. Najboljši nasvet je, da 
ugotovite, kateri del dneva je tisti, ko se res 

»Danci imajo eno 
najbolj uravnoteženih 
razmerij med delom 
in prostim časom na 
svetu. Njihov delovni 
teden v povprečju 
traja sedemintrideset 
ur. Delodajalci 
jim puščajo veliko 
svobode, saj lahko 
delajo od doma in si 
sami določijo začetek 
dela.«

Res je, ko gledamo, je denar 
res pomemben, ker če ga nima-
mo, smo nesrečni. A največje 
zadovoljstvo je pri manjših pri-
hodkih. Ko ljudje dobijo dovolj 
denarja, da imajo streho nad 
glavo in podporo za otroke, jim 
dodaten denar ne naredi še bolj 
srečne. Kot pri večini stvari je 
tudi pri sreči podobno, da več 

kot je imamo, manj srečni smo. Zato so pre-
bivalci nekaterih držav res bogatejši, a ni 
nujno, da so srečnejši. Pomembno je, kako 
gledate na denar, kaj vam ta blaginja res po-
meni. Denar ljudem v ZDA pomeni več kot 
ljudem na Danskem. Četudi so ZDA gospo-
darsko napredovale in v zadnjega pol stoletja 
močno obogatele, državljani niso srečnejši. 
Ljudi moti, da se 90 odstotkov bogastva raz-
deli med 10 odstotkov najbogatejših. Pri sreči 
pa pohlep ne deluje. Na Danskem imamo 
brezplačen zdravstven sistem, brezplačen 
šolski sistem, poleg tega recimo lahko v Ko-
penhagnu uživam v stvareh, pri katerih je 
vseeno, ali sem reven ali bogat. Na Danskem 
se mi zdi dobro, da kakovost življenja ni pre-
več odvisna od premoženja. ZDA so poseben 
primer. Vprašanje denarja je posebno tudi 
zato, ker so prihodki zelo relativni. S svo-
jimi prihodki in denarjem boste zadovoljni 
takrat, ko boste okoli sebe videli ljudi, ki 
zaslužijo podobno ali manj. Lahko celotno 
gospodarstvo narašča, vaše denarno stanje 
tudi, a če bo sosedu raslo še hitreje, boste 
nesrečni.

Kolikor vem, vas je po zadnji meritvah 
Finska premagala in je postala najbolj 
srečna država. Kakšen udarec je to za 
Dance?

Vem, groza! Zdaj imamo dve možnosti. 
Ali se potrudimo in povečamo stopnjo zado-
voljstva med Danci ali pa Fince premagamo 
v hokeju.

Foto: GrupA
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Na turistični ekološki kmetiji Slemenšek so veseli svojega devetega otroka

Božična skrivnost 
družine z devetimi otroki

»Najprej smo izdelali adventni venček. Otroci nato 
na njem navdušeno prižigajo svečko za svečko. V 
tem času med drugim pečemo kekse, ki božiča ne 
dočakajo,« je z nasmehom povedala Tjaša Slemen-
šek, mlada mama devetih otrok iz Razgorja v občini 
Vojnik. »Imamo tudi adventni koledar, na katerem 
je za vsak dan sladko darilce. Tudi k maši v Vojnik 
gremo ob nedeljah, kjer starejši otroci ministrirajo,« 
je dejal oče Boštjan.

BRANE JERANKO

»Pred božičem se najprej 
odpravimo v gozd, kjer na-
beremo mah. Tam ga je toli-
ko, da pravimo temu gozdu 
pravljična dežela,« je povedal 
sin, tretješolec Aljaž. »Imamo 
dvoje jaslic. Z atijem ali dedi-
jem postavimo pred domačijo 
hiško, v katero nato preloži-

mo mah, na katerega položi-
mo velike kipe,« je še povedal 
Aljaž. Še ene jaslice postavijo 
v stanovanju pod božično 
drevo. Smreko krasijo že od 
jutra predbožičnega dne, saj 
ima družina veliko okraskov. 
Ima jih toliko, da jih nekaj 
obesi na smreko vsak od ve-

čjih otrok. Na sveti večer se bo 
zbrala – zdaj že trinajstčlan-
ska – širša družina pri slovesni 
večerji. To ponavadi pripravlja 
babica Olga. Za praznični po-
sladek spečejo potico in kolač.

Starša se odpravita na sveti 
večer v Vojnik z otroki že k 
zgodnji, otroški polnočnici. 
Starejši otroci odidejo po-
zneje s starima staršema še 
k »pravi« polnočnici, k pol-
nočni maši. Nekateri od njih 
ministrirajo. »Tista noč je na-
sploh zelo kratka. Otroci nato 
že ob štirih ali petih zjutraj 
gledajo, če jim je Božiček kaj 
prinesel. Ko se zbudi eden, 
so nato pokonci še ostali,« je 
povedala mama Tjaša, ki se 
je poročila na kmetijo v Raz-
gorju iz Trnovelj pri Celju. 

Doma niso imeli kmetije. Za 
največje praznike so odpravi 
kar celotna družina k starim 
staršem po Tjašini strani, ki 
zdaj živijo v Zabukovici.

Družino, še posebej otroke, 
pritegne velika razstava do-
mačega Božičnega Vojnika. 
»Včasih ga obiščemo že pred 
božičem, odvisno od tega, ali 
nam čas dopušča,« je povedala 
babica Olga. »Božični Vojnik 
je prekrasen. Vsako leto so ka-
kšne nove jaslice in vse si ogle-
damo. Otroci so navdušeni,« je 
pripovedovala njihova mama. 
Na Silvestrov večer in na novo 
leto ima družina manjše pra-
znovanje ob slovesni praznični 
večerji. Najmlajši otroci se od-
pravijo spat že pred odšteva-
njem do novega leta.

Nežin prvi božič
Letošnji božič družine Sle-

menšek bo še bolj vesel kot 
lanski. Družina je letos bo-
gatejša za novo članico, to je 
najmanjšo Nežo. »To bo njen 
prvi božič. Neža se tega še ne 
zaveda, mi pa imamo eno ve-
selje več,« se veseli mama Tja-
ša. »Ostali otroci so jo odlično 
sprejeli. Navdušeni so, nanjo 
pazijo. Nobenega otroške-
ga ljubosumja ni med njimi, 
sprašujejo pa, če bomo imeli 
še koga,« je vesela mama.

Najstarejša Sara obiskuje 
prvi letnik veterinarske šole v 
Šentjurju in želi postati veteri-
narski tehnik. Blaž je v osmem 
razredu osnovne šole, Lucija 
v šestem, Tomaž v četrtem in 
Aljaž v tretjem. Matija se jim 

bo v šoli pridružil prihodnje 
šolsko leto, Nikolaj je star štiri 
leta, Ema, ki je bila doslej naj-
mlajša, ima dvajset mesecev. 
In na katere vrednote prisega-
ta starša pri vzgoji otrok? »Na 
poštenost, skromnost, spo-
štovanje drug drugega ter na 
delovne navade,« je povedal 
oče. Vsi Slemenškovi otroci 
so zelo dobri učenci in starša 
nimata z njimi nobenih težav.

Prosti čas radi preživljajo na 
igrišču, ki je bilo v Raz-

gorju urejeno letos, 
ter na sosednjem 

v Bovšah. Dru-
žina se odpravi 
z vsemi otroki 
tudi na morje. 
Letos je zara-
di rojstva naj-
mlajše članice 

ostala doma. V 
preteklosti se je 

odpravila na morje 
z vsemi otroki celo za 

deset dni. Z dvema avtomobi-
loma seveda, enega od njiju 
sta posodila stara starša. »Av-
tobusa nimamo,« se je pošalil 
dedek Avgust, ki je takrat pazil 
– z babico – na dom in kmetijo.

»Z veliko družino je veliko 
skrbi, vendar hkrati veliko ve-
selja. In z vsakim otrokom ga 
je več,« je srečna mama. Oba 
starša sta iz družin, ki so ime-
le po tri otroke. Pri babici Olgi 
je bilo celo še več otroškega 
blagoslova kot dandanes pri 
Slemenškovih. V družini iz 
okolice Sevnice, iz katere 
izhaja, je bilo kot šestnajst 
otrok. Olginemu očetu je na-
mreč prva žena med vojno 
umrla in je ostal sam z osmi-
mi otroki. V drugem zakonu 
se mu jih je rodilo še osem. 
»Zelo težko smo živeli, imeli 
smo le hišo in vrt, mama je 
hodila h kmetom v ›taberh‹. 
Imela je zelo težko življe-
nje,« se je spominja hči Olga. 
Najstarejša očetova hči je bila 
komaj leto mlajša od mačehe, 
saj je bila med zakoncema ve-
lika starostna razlika.

Tudi dandanes je treba veli-
ko družino, z devetimi otroki, 
preživeti. Mama Tjaša se je 
povsem posvetila družini in 
kmetiji, oče se ukvarja s pri-
pravljanjem lesnih sekancev.

Na turistični 
ekološki kmetiji
Slemenškovi imajo od leta 

1995 turistično kmetijo. Pred 
tem so se tam ob veliki noči 
zbirali možje s »štukami«, to 
je možnarji, in streljali ter se 
nasploh veselili. Na najvišji 
točki v vasi. Olgo je hči spod-

Veliko skrbi 
in veliko sreče 

ter veselja. Družina 
Slemenšek iz Razgorja 

v občini Vojnik se 
veseli kar z devetimi 

otroki.

Slemenškove notranje jaslice

Slemenškovi 
otroci pred lanskim 
družinskim božičnim 
drevesom
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Na Slemenškovi domačiji ohranjajo stare slovenske 
običaje. Otroci ohranjajo zelo star običaj tepežkanja 
po hišah. Po njem otroci na Slovenskem vsakega 28. 
decembra s šibo simbolično tepežkajo odrasle.

»Najraje imam psa, s ka-
terim se igram,« je povedal 
štiriletni Nikolaj Slemen-
šek in dodal, da ima zelo 

rad tudi pave. Igrivi psiček 
se igra tako, da ugrizne v 
otrokovo hlačnico. Slemen-
škovi in drugi otroci poleti 

Veliko živali jezdijo domačega ponija. Na 
kmetiji imajo zelo veliko ži-
vali, med njimi kar šest ko-
njev, dva psa, petdeset krav, 
muce, pujse, goske, kokoši, 
čebele …

V Razgorju še tepežkajo

Običaj korenini v bibliji, in 
sicer v pomoru otrok, ki ga je 
organiziral kralj Herod. »Reši-
te se, rešite, Herodove roke, ki 
je morila nedolžne otroke. Z 
Jožefom svetim in s sveto Ma-

rijo pojdem v Betlehem iskat 
Mesijo,« izgovarjajo po starem 
običaju otroci. Običaj tepežka-
nja je marsikje že izumrl.

Družina ohranja še dru-
ge stare običaje. Na »kožu-

hanju« se zberejo številni 
domači in njihovi prijatelji 
iz Vojnika. Družba zapo-
je, k dobri volji prispevajo 
tudi najmlajši Slemenškovi 
harmonikarji in kitaristi. Po-
membna je na primer tudi 
skupna trgatev. Na predve-
čer prvega maja pripravljajo 
družinsko kresovanje.

bujala, naj se odloči za kmeč-
ki turizem, in tako je družina 
zanj postavila posebno hišo.

Pozneje je iz izletniške 
kmetije nastala nastanitvena 
kmetija s štirimi sobami oziro-
ma z desetimi ležišči. Kot iz-
letniška kmetija nudi gostom 
suhomesnate narezke, kosila 
in večerje z domačo hrano. 
Z veliko družino Slemenšek 
tako delijo na njihovi turistič-
ni kmetiji predpraznično ali 
ponovoletno veselje tudi za-

ključene družbe. Mama Tjaša 
pripravlja za najmlajše goste 
turistično-ekološke kmetije 
otroške rojstnodnevne zaba-
ve, ki so na določeno temo, 
recimo gusarsko, indijansko, 
kavbojsko, egipčansko … Za 
male kavboje je na voljo na 
primer poni.

Slemenškovo nastanitveno 
kmetijo obiskujejo gostje z 
vsega sveta. Največ je Nem-
cev, Avstrijcev in Italijanov, 
posamezniki so celo z Dan-

ske, iz Francije, Irana, Rusije, 
Belorusije, Romunije, Ka-
nade … Letos so bili na obi-
sku kar dvakrat Američani. 
»Doma niso vajeni sedenja 
pred hišo, zato so pri nas v 
tem zelo uživali. Najprej so 
kar ostajali v sobah, nato so 
videli nas, kako sedimo zu-
naj,« je povedal dedek Avgust. 
Zaradi množice komarjev si v 
Teksasu tega ugodja namreč 
ne morejo privoščiti.

Foto: družinski arhiv

Prejšnji mesec je bil krst devetega otroka družine Slemenšek, male Neže. V vojniški župnijski cerkvi jo je krstil 
celjski škof v pokoju, dr. Stanislav Lipovšek.

Na domačem 
travniku

Veselje s teličkoma. 
Na turistični kmetiji 
imajo veliko različnih 
živali.

Z žrebičkom

Z letošnjega 
Slemenškovega 

»kožuhanja«

V hlevu

Ob ribniku 
Slemenškove 

turistično 
ekološke kmetije

Na pašo
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Jerneja Mastnak, glavna Božičkova pomočnica

Dobra vila s širokim nasmehom
Jerneja Mastnak. Justi. Božičkova pomočnica. Pro-

stovoljka z velikim srcem, s toplim objemom in z na-
lezljivim smehom. Je Celjanka, ki jo, ko jo spoznaš, 
preprosto moraš imeti rad. Zase pravi, da je potrpežlji-
va, ima močno voljo in zna vztrajati. Je polna upanja in 
optimizma ter predvsem vedno pripravljena pomagati. 
Vsakomur, ki pomoč potrebuje. Ne glede na dan in uro.

LEA KOMERIČKI KOTNIK

»Da, to sem jaz,« reče z ne-
koliko sramežljivim glasom, ki 
se hitro razleze v topel in na-
lezljiv smeh. Človek se ob njej 
vselej počuti prijetno. Enako se 
tudi ona dobro počuti obkrože-
na z dobrimi ljudmi.

Že kot deklica se je v krogu 
družine učila deliti. Danes sta 
prostovoljstvo in pomoč sočlo-
veku, še posebej otrokom, ne-

kaj, kar jo gradi in bogati. »Do 
desetega leta sem bila edinka in 
ko sem dobila bratca, je bil to 
najprej seveda šok, ker nisem 
bila več prva. A sta znala starša 
to vedno zelo dobro urediti, da 
se ni nihče nikoli počutil za nič 
prikrajšanega,« se spominja. 
Da je treba tako stvari kot tudi 
ljubezen deliti, so jo v prvi vr-
sti naučili prav starši. »Ati je že 

vrsto let rejnik in tako sem od 
malega živela s tem. V rejništvu 
je bilo pri nas precej otrok in na-
učila sem se, da moram, kar je 
viška, razdati. To je poslanstvo, 
ki je bilo dano mojemu atiju in 
očitno tudi meni. To si štejem v 
čast,« pove Jerneja, ki je s svo-
jim delom osrečila že nešteto 
otrok in prav toliko staršev.

V službi otrok
Jerneje se veliko otrok zago-

tovo spomni iz igralnega ko-
tička Oslarija, kjer je vrsto let 
skrbela za zabavo in animaci-
jo na rojstnodnevnih zabavah. 
Danes jo mnogi poznajo kot 
glavno Božičkovo pomočnico 
v Celju, ki je letos že peto leto 
z Milanom Niničem in ostali-
mi prijatelji iz Humanitarnega 

društva Enostavno pomagam 
poganjala kolesje Božičkove 
tovarne daril. Dejavna je pri 
vseh prostovoljnih akcijah v 
mestu in okolici. Poleg tega je 
kot spremljevalka zaposlena v 
Osnovni šoli Frana Roša v Ce-
lju. »Vedno sem si želela delati 
v vrtcu. Vrsto let sem delala kot 
animatorka na rojstnodnevnih 
zabavah, nakar sem se vpisala 
v šolo, da sem naredila prekva-
lifi kacijo. Potem se je želja de-
lati v vrtcu začela malo oddalje-
vati, ker nisem imela možnosti 
opravljanja strokovnega izpita. 
Bila sem že kar malo obupa-
na. Nakar se je mi je ponudila 
priložnost v OŠ Frana Roša, ki 
sem jo zgrabila z vsemi štirimi, 
če lahko tako rečem. Zdaj sem 
v šoli,« strne pot do poklica in 

dela, ki ga, kot pravi, prepro-
sto obožuje. Njo pa obožujejo 
učenci in sodelavci.

Čeprav je končala srednjo 
šolo za hortikulturo in vizual-
no umetnost – smer cvetličar, 
vrtnarski tehnik – jo je tiha že-
lja ves čas vlekla v pedagoške 
vode. »Zdi se mi, da sem že v 
vrtcu globoko v sebi vedela, da 
bom delala z otroki. A se tega 
takrat še nisem zavedala. Moja 
vzgojiteljica in pomočnica Iva 
in Ksenja sta res krasni, srčni 
ženski. Mislim, da sta tudi oni 
dve nekoliko krivi, da sem da-
nes tu, kjer sem. Kolikor se spo-
mnim, smo se veliko ›cartljali‹, 
med nami je bilo veliko topli-
ne in prijaznosti. To, kar sem 
dobivala od njiju, to dajem na-
prej. Ko danes sestavljam slike 
in fi lme iz spomina iz različnih 
obdobij, vidim, kje so tisti plusi, 
da sem danes, kjer sem, in da 
sem takšna, kakršna sem.«

Poletja rezervirana 
za kolonije
Močan pečat je Jerneja ne-

dvomno pustila pri udeležencih 
poletnih kolonij. Verjetno se je 
marsikomu prav zaradi nje ta 
morski oddih vtisnil še globlje 
v srce. Prvič se je kot spremlje-
valka in vzgojiteljica koloniji 

pridružila kot najstnica. »Tudi 
za to je v veliki meri kriv ati,« 
pove. »Poznal je takratnega 
direktorja podjetja, ki je orga-
niziralo letovanje, doma je dal 
pobudo in tako smo se dogovo-
rili,« se spominja začetkov, ki so 
bili vse prej kot lahki. »Moram 
priznati, da sem se pri devetnaj-
stih letih s precej strahu podala 
na to pot. V varstvo so mi bile 
za deset dni zaupane najmlajše 
deklice. Pred odhodom si niti 
v sanjah nisem predstavljala, 
kako bo vse to izgledalo. Če 
sem iskrena, je bilo to mojih 
zelo mučnih deset dni. Komaj 
sem čakala, da grem domov,« 
prizna, saj je bilo delo, ki ga je 
opravljala, psihično izjemno 
naporno. »Vendar sem imela 
ob sebi izjemno ekipo, zaradi 
katere še vedno vztrajam.«

Čeprav je že velikokrat de-
jala, da je določeno leto res 
njeno zadnje v koloniji, pri-
znava, da še ne ve, kdaj bo 
prišlo poletje brez sodelova-
nja v kolonijah. »Ko pride čas, 
ko se je treba prijaviti, niti 
ne razmišljam. Poletja so pri 
meni rezervirana za kolonije. 
Čeprav je naporno, se na ta 
način spočijem,« pravi. Naj-
večja nagrada so nasmehi in 
prijazne besede otrok, ko se 

»Če bi imela čarobno moč, bi naokrog 
raztrosila čarobni prah, da bi se vsi ljudje 
imeli radi. Predvsem si želim, da bi bili 
vsi otroci sprejeti. Ne samo tisti, ki nas 
vsakodnevno obdajajo, ampak tudi 
tisti, ki so morda v tem trenutku daleč 
stran. Da bi si večkrat znali pokazati, kaj 
drug drugemu pomenimo, in da bi nas 
osrečevale malenkosti.

»Starša sta znala vedno urediti tako, 
da je bilo za vse dovolj. Zame, za brata 
in sorejence. Naučila sta nas, da lahko 
čokolado razdelimo na sedem, osem delov 
in res ni potrebe, da vse poješ sam.«

Jerneja pravi, da ne mara pretvarjanja in da se je z leti naučila, da v odnosih ni treba 
igrati, temveč je pomembno znati ohraniti sebe. »Z vsem, kar sem sem jaz. Se ne pre-
tvarjam, ne glede na to, kdo je ob meni ali z menoj. Ko sem bila z Milanom (Niničem, 
predsednikom Humanitarnega društva Enostavno pomagam, op. a.) na sprejemu pri 
predsedniku Pahorju, se je vse dogajalo tako hitro, da nisem imela nobene fotografije z 
njim. Takrat je bilo moderno, da je predsednik delal ›selfije‹ in sem ga prijazno pocukala 
za rokav in ga nagovorila, da je to mogoče edinstvena priložnost, da se slikava. Čeprav 
se mu je zelo mudilo, si je za to vzel čas. Tako da res nimam strahu pred novimi ljudmi, 
pred avtoritetami. Nenazadnje smo vsi ljudje iz mesa in krvi.

Jerneja je prava ustvarjalna duša. 
Ustvarila je že linijo brošk »teta Justi«. 
Gre za simpatično nasmejano srčno vilo. 
Lahko bi rekli, da je ustvarila lastno 
risano podobo.
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kje nenačrtovano spet sreča-
jo. »Ti odzivi mi dajejo moč in 
energijo, da vztrajam.«

Dejavna je tako v kolonijah, 
ki jih v Baški na Krku vsako leto 
omogoča Mestna občina Celje, 
kot tudi v kolonijah, ki jih za 
otroke iz socialno šibkih sredin 
organizira celjsko podjetje Mik. 
Sprva so tudi ti letovali v Baški, 
zadnja leta letujejo na slovenski 
obali, na Debelem rtiču.

Kot pove, se v kolonijah 
tudi vzgojitelji vedno naučijo 
kaj novega. »Ne glede na to, 
kako dolgo že hodiš v koloni-
je, se iz vsake vrneš bogatejši 
za nova znanja in spoznanja. 
Vsako leto se veliko naučimo. 
V zadnjem času je to predvsem 
potrpljenje,« pravi in doda, da 
nam danes v družbi na splošno 
manjka strpnosti. »Vse bi reše-
vali na silo. Ampak vzgojitelji 
res stremimo k temu, da se z 
otroki veliko pogovarjamo in 
jim skušamo pokazati, da se 
da težave in spore reševati tudi 
kako drugače, ne samo s silo.«

Jerneja pravi, da je morski 
tip človek in zato komaj čaka 
tople in sončne poletne dni 
na obali. Posebno mesto v 

letih ni sram govoriti in jih s 
ponosom povem,« pojasni. »A 
si takrat še nisem niti v sanjah 
predstavljala kaj mi bo leto 
namenilo.« Poleg vseh uteče-
nih projektov, pri katerih so-
deluje, se je letos podala še v 
manekenske vode. Kot model 
se je predstavila na svojevr-
stni modni reviji, ki jo vsako 
pomlad pripravijo v celjskem 
nakupovalnem središču. »To je 
bila res nepozabna izkušnja, 
ki je v moje življenje prinesla 
ogromno novih poznanstev in 
prijateljstev. Mislim, da mi je ta 
izkušnja dala še dodatno moč 
in energijo, da lahko nosim še 
večji, še lepši nasmeh kot si-
cer,« pove, a hkrati prizna, da 
ni bilo povsem preprosto. »Pre-
den sem sprejela izziv, sem 
imela sama s sabo ogromno 
pogovorov. Nisem bila namreč 
povsem prepričana, kako bodo 
ljudje na modnem odru spre-
jeli mojo drugačnost. Navajeni 
smo namreč, da se po modni 
pisti sprehajajo suhi in uskla-
jeni ljudje, vse na njih mora 
biti ›tipi topi‹.« Ko ji je zmanj-
kovalo poguma, so ji ga vlivali 
ostali nastopajoči. Vsi dvomi o 

Kreativna duša in 
spretni prsti
Že v otroštvu je bila izje-

mno kreativna in spretna 
s prsti. V vseh teh letih je 
pod njenimi rokami nastalo 
ogromno čudovitih izdelkov. 
Lani je izdelala serijo brošk 
»teta Justi«, kar je tudi njen 
vzdevek, ki se je rodil v Ba-
ški. »Mnogi me nagovarjajo, 
da bi ustvarila še kakšno se-
rijo,« pove in razkrije, da je 
njena tiha želja, da bi nekoč 
imela svojo blagovno znamko 
oziroma izdelke, ki bi pred-
stavljali njo samo. »Mogoče 
kakšno blago, na katerem bi 
bile narisane ›Justike‹, srčne 
deklice.« Modna ustvarjal-
nost ji je blizu, pravi: »Rada 
imam malo drugačne, poseb-
ne stvari. Minimalistične, am-
pak takoj opazne.«

»Dokler bom na tem svetu, bodo otroci 
v varnih rokah. Ne glede na to, kdo so in 
od kod prihajajo. Svojih nimam, imam pa 
moč, da lahko pomagam drugim.«

»Če bi imela možnost, če bi mi kdo dal 
kakšno zapuščeno hiško, bi uredila dom za 
vse tiste otroke, ki nimajo te sreče, da so 
lahko doma.«

»Zakaj je dobro biti prostovoljec? Pri 
tem drugim nudiš pomoč in podporo, se 
družiš in spoznavaš nove ljudi, kakovostno 
porabiš prosti čas, spoznavaš in razvijaš 
sebe, gradiš lasten sistem vrednot, 
pridobivaš nova znanja in izkušnje ter 
preverjaš lastne sposobnosti, spretnosti in 
znanja.«

»Včasih je za srečo dovolj le trenutek, ko si 
vzamemo čas in ga posvetimo drugemu. 
December je mesec pričakovanj, veselja, 
obdarovanj, objemov, lepih misli in želja, 
nekomu veselje, drugemu žalost, skrb, 
osamljenost, stiska. Če bi lahko, bi v tem 
mesecu ustavila to brezglavo norenje po 
trgovinah, masovne nakupe in zagotovo 
bi se našlo še kaj. Dragi moji, ustavimo 
se. December je res nekaj posebnega, a 
to naredimo mi. Samo mi smo tisti, ki 
lahko naredimo kakšen božični čudež. Jaz 
verjamem vanj. Podarite nasmeh, dobre misli, 
objeme in besede neznancu, starejšemu, 
otroku, prijatelju. Bodimo enostavno mi in 
posujmo čaroben prah med vse ljudi.«

»Če svoje delo 
opravljaš s srcem, 
te to polni z 
energijo«
Prostovoljci so tisti, ki ši-

rijo dobro voljo in veselje, a 
za svoje delo ne pričakujejo 
darila. Največje plačilo sta pri-
žgana iskrica v otožnih očeh 
in nasmeh na objokanem 
licu. Prostovoljci se pri svojem 
udejstvovanju srečajo s števil-
nimi tudi težkimi in bolečimi 
zgodbami, ki sežejo in zareže-
jo v srce. Jerneja ima to moč, 
da zna srečo poiskati tudi tam, 
kjer je večina ne vidi. »Energi-
jo najverjetneje črpam ravno 
iz tega, da opravljam delo, 
ki ga imam res rada. Da me 
vse, kar počnem, osrečuje. 
Ni lepšega občutka kot to, da 
nekomu polepšaš dan, trenu-
tek. Mu pokažeš, da je svet ne glede na vse lep in da je vsak-

do vreden občutiti to lepoto,« 
pove. »Ko slišim za kakšno 
zgodbo, bodisi za trpinčenje 
otrok ali za socialne stiske, ko 
starši svojim otrokom ne mo-
rejo privoščiti tistega, kar se 
zdi meni povsem vsakdanje, 
si rečem, da moram biti moč-
na že zaradi njih. Ko slišim 
te žalostne zgodbe, najprej 
sedem in se zjočem,« prizna. 
Pred kratkim si je obljubila, da 
dokler bo ona na svetu, bodo 
otroci v varnih rokah. »Svojih 
otrok še nimam, imam pa vo-
ljo in željo pomagati drugim. 
To je moja naloga,« pravi.

»Če bi imela možnost, če 
bi mi kdo dal kakšno zapu-
ščeno hiško, bi v njej uredila 
dom za vse tiste otroke, ki 
nimajo te sreče, da bi lahko 
bili doma,« zaupa eno svojih 
skritih želja. Kot pove, delo 
z otroki, ki imajo ranjeno 
dušo, ni enostavno, saj ti 
otroci težko zaupajo. »Imam 
to srečo, verjetno tudi pravo 
energijo, da se mi odprejo in 
mi marsikaj zaupajo. Skušam 
jim pomagati, veliko se pogo-
varjamo, objemamo. Objem 
otrokom res veliko pomeni.«

Prizna, da se je vse te zgod-
be močno dotaknejo in jo na 
nek način zaznamujejo, da 
v iskanju rešitev kdaj poza-
bi nase, da tudi sama ostane  
brez prave energije. A jo prav 
s pomočjo dela in uspešno 
izpeljanih projektov dobi na-
zaj. »Tudi jaz imam dneve, 
ko padem čist na ›podn‹, ko 
ne vem, kam. Ko bi najraje 
›popokala‹ stvari in odšla. Ta-

krat si povem, da imam prav-
zaprav vse, kar šteje.«

Prazniki z družino 
in s prijatelji
Praznike je že od nekdaj 

preživljala z družino. »Ni 
bilo na veliko, bilo je skro-
mno, toliko, da smo imeli 
pridih in občutek praznikov,« 
se spominja. V zadnjih letih 
se krog širi, proste praznične 
dni poleg družinskim članom 
nameni tudi prijateljem in 
obisku svoje najljubše kavar-
ne v mestu, kjer ob toplem 
napitku »odklopi« dogajanje 
okoli sebe.

Danes smo preveč usmer-
jeni v vsesplošno praznično 
potrošnjo, kupujemo velika, 
a mnogokrat povsem nepo-
trebna darila. Pozabljamo 
na tisto, kar praznikom daje 
pravo čarobnost. In to je čas, 
ki ga lahko namenimo drug 
drugemu. »Materialna darila 
so zgolj pika na i, ampak kdor 
zna podariti čas, zna zares ob-
dariti,« je prepričana Jerneja, 
ki poudarja, da se moramo 
med prazniki še več pogovar-
jati. »Za trenutek se ustavimo, 
neobremenjeno poklepetajmo 
in spijmo kakšen čaj,« svetuje 
in opozarja, da je med nami 
premalo povezanosti. »Drug 
drugega moramo sprejeti in 
se ne spreminjati. Predvsem si 
moramo znati povedati, da se 
imamo radi. Ne samo decem-
bra, temveč celo leto,« pravi in 
doda, da so najlepša darila še 
vedno zastonj. »Zato ne sko-
parimo z nasmehi in objemi.«

Foto: GrupA

njenem srcu ima prav Baška. 
»To je zame trenutno najlepši 
kraj na Zemlji. Tam se je zgo-
dilo veliko lepih stvari, rodile 
so se tudi kakšne ljubezni. 
Tam sem spoznala res ogro-
mno ljudi. Že kuharice rečejo, 
da Baške brez naše Jerneje ni 
več. Poznajo me tudi domači-
ni. Na stara leta se bom najbrž 
preselila v Baško,« razmišlja.

Na modni pisti 
Jerneja Mastnak je dejavna 

na številnih področjih. Pred-
vsem tam, kjer lahko pomaga 
ljudem in bogati njihov vsak-
dan. Leto, ki se izteka, si bo 
zagotovo dobro zapomnila. 
Nenazadnje se je že ob preho-
du v leto 2019 odločila, da bo 
to njeno leto. »Tudi zaradi tega, 
ker sem stara 33 let – mene o 

tem, ali se je odločila prav ali 
ne, so se razblinili, ko je prvič 
stopila na oder. Občinstvo jo 
je nagradilo z močnim aplav-
zom. Ko danes pogleda na ta 
letošnji izziv, ugotavlja, da je 
tudi zaradi njega pridobila 
samozavest. »To je sicer eden 
mojih adutov, ker mi ljudje pra-
vijo, kako sem samozavestna, 
ampak ni vedno tako,« razloži.

A kot pravi, je vse veliko lažje, 
če se imaš rad in sebe sprejmeš 
takšnega, kakršen si. »Znam se 
hitro prilagoditi različnim polo-
žajem. Lahko bi rekla, da obvla-
dam improvizacijo, čeprav se v 
igralstvu še nisem preizkusila.« 
Ker je energična Celjanka vse-
lej odprta za nove zgodbe in 
izzive, se nikoli ne ve. Morda 
jo bomo že v letu 2020 gledali 
tudi na gledališkem odru.

»Prej ko 
se naučimo, da 

popolnih ljudi in 
popolnih trenutkov 

ni, da smo popolnost 
pravzaprav mi 

sami, lažje 
živimo.«

Da je Jerneja 
prava mentorica 

dokazuje Rajka 
Miladinović. Kot 
deklica je skupaj 
z Jernejo poletja 

preživljala v 
koloniji. Danes je 
ponosna prosto-

voljka.
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Mary Ellen Ramasimanana Virtič navdušuje za francoščino tudi celjske dijake

Državljanka sveta z daljšim 
postankom v Sloveniji

TATJANA CVIRN

»Sebe ne vidim drugje kot pri poučevanju, čeprav 
sem nekaj časa delala tudi v pisarni. Delo z otroki je res 
največje darilo, ki ga lahko dobiš. Kar daš, se ti stokrat 
povrne,« je o svojem delu, ki ga jemlje kot poslanstvo, 
pripovedovala simpatična Mary Ellen Ramasimanana 
Virtič. Slovensko govori z mariborskim naglasom. Hčerki 
njen govor kdaj kritično ocenita, a sta do nje prestrogi. 
Glede na to, da naš jezik ni enostaven in da se ga je nau-
čila tako rekoč sama, je lahko ponosna na svoje znanje. 
Pred dvajsetimi leti je prišla v Slovenijo, kjer naj bi ostala 
le deset mesecev, a je spoznala moža in v Slivnici pri Ma-
riboru sta si ustvarila družino. S srčnostjo in z zanosom 
že vsa leta navdušuje mlade za francoščino. Kot naravna 
govorka poučuje kar v petih šolah, med njimi tudi na I. 
gimnaziji v Celju. Skupaj z njo so v šoli ponosni na visoko 
odlikovanje, red vitezinje akademskih palm, ki ji ga je 
podelila Francija. Izročila ji ga je francoska veleposlanica 
v Ljubljani Florence Ferrari.

Mary Ellen se je rodila na 
Madagaskarju očetu domači-
nu in mami Francozinji. Njeno 
življenjsko pot je že v rani mla-
dosti zaznamoval dedek, ki je 
bil profesor francoščine. Imel 
je svoje gledališke skupine, za 
katere je sam pisal besedila, bil 
je organist, skladal je pesmi. 
»Ob prejemu odlikovanja sem 
povedala, da sem ponosna 
nanj. Pustil je močan pečat, 
čeprav je umrl, ko sem bila 
stara enajst let. Ko sem iz-
vedela za odlikovanje in 
sem to sporočila mami, je 
dejala, da nadaljujem dru-
žinsko tradici-
jo. Takrat sem 
se spomnila, 
da je tudi on 
prejel enako 
odlikovanje.«

Domne-
va, da ga 
je prejela 
tudi za 
delovanje 

»Imela sem srečo, da sem spoznala Pedra 
Opeko, in sicer v Grenoblu, kjer je pred leti 
gostoval v eni od cerkva. Mama je rekla, da 
bi ga šli poslušat, češ da je z Madagaskarja 
in da je Slovenec. Predstavila sem se mu 
po malgaško in ga nato v slovenščini 
vprašala, kako je. Debelo je gledal, kako 
nekdo z Madagaskarja govori slovensko 
sredi Francije.«

Na podelitev visokega državnega odlikovanja v francoski rezidenci v Ljubljani je Mary Ellen Ramasi-
manana Virtič povabila tudi učitelje, s katerimi zelo dobro sodeluje, in ravnatelje šol. Tem je hvaležna, 
da vidijo delo z naravno govorko kot dodano vrednost, ki jo dijaki potrebujejo, ter da zagotavljajo 
denar za to delo, čeprav sistem tega ne predvideva. Na sliki je z ravnateljem I. gimnazije v Celju dr. 
Antonom Šepetavcem in Andrejko Lorenčak, profesorico francoščine. (Foto: arhiv šole)

na Poljskem, kjer je delala 
pred prihodom v Sloveni-
jo. Tam je s poučevanjem 
in številnimi dodatnimi de-
javnostmi širila zanimanje 
za francoski jezik. Dvakrat 
mesečno je imela celo od-
daje in lekcije učenja je-
zika na radiu, vodila je 
fi lmski in debatni klub, 
tečaje francoske kuli-
narike …

S temi izkušnjami 
je prišla v Slovenijo. 
Ministrstvo je iskalo 
tuje učitelje, naravne 

govorce, ki bi v 
šolah obogatili 

učenje tujih 
jez ikov. 
Po nekaj 
letih se je 

ta pro-
g r a m 

žal 

končal in zaradi pomanjkanja 
denarja ni postal sestavni del 
šolskega sistema. »To me boli,« 
pravi sogovornica. »Velikokrat 
je na voljo denar za razne pro-
jekte, a ko gre za šolstvo v Slo-
veniji, je vedno treba varčevati. 
Zakaj varčujemo ravno pri otro-
cih?« se sprašuje in meni, da bi 
morali več denarja nameniti za 
šolstvo kot za obrambo, če res 
verjamemo v mir in če ga že-
limo ohraniti. »Otroke je treba 
izobraževati, da bodo vedeli, 
kako ga ohraniti in tu je znanje 
tujega jezika zelo pomembno.«

Pomen znanja 
jezikov
V zadnjih letih je zanimanja 

za učenje francoščine v šolah 
sicer manj, kot ga je bilo ne-
koč, pri čemer si ta jezik izbe-
rejo tisti, ki jih res zanima in 
veseli. V nekaterih osnovnih 
šolah ga je mogoče izbrati kot 
neobvezni izbirni predmet, 
na nekaterih gimnazijah se ga 
lahko učijo kot drugi tuji jezik. 
Razlogi za izbiro so pri otro-
cih različni, a za vse velja, da 
radi berejo, poslušajo franco-
sko glasbo, gledajo francoske 
fi lme. »S takšnimi je res lepo 
delati, vse jih zanima. Ponu-
jam jim gledališko dejavnost, 
petje, srečanja s spoznavanje 
francoske kulinarike, saj zelo 
rada kuham … Spodbujam 
jih k branju knjig, 
ker na ta na-
čin razvijajo 
domišljijo, 
d r u g a č e 
spoznava-
jo življe-
nje in svet, 
lažje se 
izrazi-
j o . 

Spodbujam jih, naj opisujejo 
sebe in izražajo svoje mnenje. 
Na ta način dobijo samozavest, 
na glas povedo, kaj mislijo, 
potrjujejo svojo osebnost in 
morda spreminjajo mnenje, 
ki ga imajo drugih o njih, in 
predsodke, ki lahko nastajajo 
na osnovi zunanje podobe.«

Prav znanje jezikov daje 
možnost drugačnega pogle-

da na svet, meni in žalostno 
ugotavlja, da danes mladi pri 
nas niti hrvaščine ne znajo 
več, čeprav hodijo redno na 
morje v sosednjo državo. 
»Takšne multikulturnosti, 
kot ste jo imeli, ni več, vsak 
jezik pa prinese človeku nov 
pogled na svet in drugačen 
način opisa tega sveta.«

Ob tem je seveda treba znati 
osnove jezika, poudarja. »Tudi 
avta ne moreš voziti brez 
znanja o teoriji in osnovnega 
znanja o mehaniki. Učenci 

ščini. Mož, ki sem ga spozna-
la v cerkvi, mi je pomagal pri 
premagovanju prvih težav in 
tako sva se zbližala.« Sveto 
pismo je resda zahtevno za 
učenje jezika, prizna, a hkrati 
ima po njegovi zaslugi nekoli-
ko nenavadno besedišče, kot 
ji večkrat povedo kolegi. Sicer 
pa si je doma na vse predme-
te nalepila listke s poimeno-
vanji in tako utrjevala znanje. 
Rada tudi poje in tudi to je 
pomagalo pri učenju sloven-
ščine. »Dijakom svetujem 
podobno. Če radi pojejo, naj 
poiščejo glasbo na spletu, če 
radi berejo, naj si sposodi-
jo francoske knjige, če radi 
kuhajo, naj berejo recepte. 
Telefon je danes med naj-
pomembnejšimi sredstvi za 
učenje, saj si lahko nastavijo 
francoski jezik in se tudi tako 
naučijo nove besede.« Poleg 
tega je pomembno branje be-
sedila na glas, meni. »Pri vseh 
stvareh lahko dijakom poma-
gam, a govoriti namesto njih 
ne morem,« nazorno pove in 
zato želi, da se snemajo, ko 
berejo francoska besedila.

S hčerkama se pogovar-
ja v francoščini in tudi mož 
je na njeno zahtevo osvežil 
srednješolsko znanje tega 
jezika, čeprav sta se najprej 
pogovarjala v angleščini in 
zdaj govorita tudi slovensko. 
Ker ima on korenine tudi na 

tarnajo, da je slovnica težka, 
a jim rečem, da je slovenščina 
med najtežjimi jeziki na svetu, 
pa sem se je bolj ali manj sama 
naučila.«

Slovenščina iz 
Svetega pisma
Verjame, da se je treba na-

učiti jezika dežele, kjer ži-
viš, saj je stik z ljudmi tako 

bolj pristen. Zato se je tudi 
na Poljskem naučila jezika. 
Zanimivo, da je slovenščino 
odkrivala s pomočjo Svetega 
pisma. Mary Ellen je namreč 
adventistka in se je za Slove-
nijo oziroma Maribor odločila 
tudi zato, ker je slišala, da ta 
skupnost v mestu dobro de-
luje in da je v njej veliko mla-
dih. »To je zame pomembno, 
izbrala sem Slovenijo, čeprav 
bi lahko šla v Oslo, Prago ali 
Marakeš. Ko sem prišla, sem 
znala le pozdraviti v sloven-
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»Zakaj ne bi spremenili sistema, 
zakaj mu moramo slediti za 
vsako ceno? Tega ne razumem, 
mogoče zato, ker sem tujka … 
Če želimo spremeniti sistem,
to lahko storimo.«

»V življenju je najbolj pomembno imeti 
svoje vrednote in ne pozabiti nase in biti 
ponosen na svoje korenine. Slovenci ste 
premalo ponosni na svojo deželo. Vedno 
se primerjate z drugimi, česar ni treba, ker 
si s tem znižujete samozavest in tudi drugi 
manj spoštujejo.«

»Ko sem prišla, 
se mi je zdelo 
nemogoče, da 
obstaja tako 
čista dežela. 
Nobenih smeti ni 
bilo na tleh, nič 
popisanih sten … 
A v dvajsetih 
letih se je to zelo 
spremenilo. Ko 
grem na sprehod, 
zdaj opažam vse 
več onesnaženja. 
Ne vem, kako se 
je to lahko tako 
spremenilo. Šola 
je skupaj s starši 
odgovorna za vse 
to.«

»Zame je pomembno in zahtevam, da 
družina vsak večer sede skupaj k večerji 
in da se pogovarjamo. Na malih stvareh 
je treba graditi. Niso dovolj le srečanja 
enkrat na teden ob nedeljskem kosilu. 
Starši se potem čudijo, kaj vse se dogaja 
kasneje z otroki.«

»Kjerkoli sem živela, sem vedno imela 
prave prijatelje. Zato mi je bilo vedno 
težko, ko sem morala kam drugam.«

»Vsi jeziki imajo enakovredno vlogo. Rada 
bi, da bi tudi mladi Slovenci, ki študirajo 
slovenščino, šli v tujino in tam učili ta jezik.«

»Sama se 
počutim kot 
prebivalka 
sveta.«Mary Ellen Ramasimanana Virtič z družino, z možem Markom in s hčerkama Noemi Aina in Amelie Kalo (z leve).

Hrvaškem, je družina res pra-
vi jezikovni Babilon.

Še vedno jo mikajo 
potovanja
Že v njenem otroštvu se je 

družina veliko selila in tudi 
kasneje je Mary Ellen živela 
na različnih koncih sveta. Z 
dvema desetletjema bivanja 
v Sloveniji je tako dosegla 
rekord. Selitveni primanj-
kljaj nekoliko nadomešča z 
delom v več šolah po Štajer-
skem, a želja po odkrivanju 
novih krajev je ostala. »Mož 
je tipičen Slovenec, kar po-
meni, da rad potuje, a je še 
raje doma. Ko še nisva imela 
otrok, sem ga nagovarjala, 

da bi šla živet kam drugam, 
a me je zavrnil z vprašanjem, 
če mi tu kaj manjka … Hčerki 
sta v srednji šoli, kmalu bosta 
odšli od doma, tudi onidve 
želita spoznavati svet. Možu 
sem rekla, da bi potem lahko 
kupila kombi s kuhinjo in po-
steljo in bi šla malo naokoli.«

Na Madagaskarju družina 
še ni bila, se pa vsako leto za 
praznike odpravi v Grenoble 
v Francijo, kjer živi mama 
Mary Ellen, medtem ko oče-
ta ni več. Mary Ellen ima še 
dve sestri in brata. Ena sestra 
živi v Švici in je poročena s 
Švicarjem, druga sestra in 
brat živita v Franciji, njuna 
partnerja sta z Madagaskar-

ja. Tako se pri mami mešajo 
tradicija in druge kulture, 
otroci spoznavajo svoje ko-
renine in dediščino, ki jo je 
sredi Evrope težko ohranjati. 
»Jezik je nosilec kulture in 
tega ne smemo pozabiti. S 
pomočjo novih tehnologij je 
lažje,« ugotavlja sogovorni-
ca, ki je hčerki učila malga-
ško tudi s pomočjo pesmic 
svojega dedka.

Družina na prvem 
mestu
»Družina je zame zelo po-

membna. Ko se z dijaki in 
učenci pogovarjam o tem, 
se mi zdi neverjetno, da ne 
vedo, kaj je zet, snaha, svak, 

in da so presenečeni, da jaz 
vse to vem. Mene to zanima. 
Z dedkom in babico smo 
imeli vsak mesec skupno 
kosilo, približno petdeset se 
nas je zbralo in to so zame 
najbolj dragoceni spomini. 
Pogrešam to veliko družino 
in tudi zato gremo vsako leto 

v Francijo, da ohranjamo 
stik.« Takrat člani družine 
skupaj pripravijo hrano, se 
na božični večer družijo ob 
praznični mizi in se pogo-
varjajo o tem, kaj se jim je 
dogajalo med letom. »Pre-
senečena sem, da se otroci 
igrajo podobno, kot smo se 
mi, ko smo uprizarjali gleda-
liške predstave, peli in igrali 
na glasbila. Tudi na ta način 
se nadaljuje tradicija, čeprav 
živimo narazen.«

Za božič jedo bolj franco-
ske jedi, naslednji dan mal-
gaške. Te so zelo enostavne, 
osnova je riž, zraven sta meso 
ali riba. »Najbolj značilna je 
uporaba listov, podobnih 
blitvi. V Franciji jih je mogo-
če kupiti, sama uporabljam 
namesto teh liste redkvice, 
sladkega krompirja ali bučk. 
V njih je veliko proteinov in 
mesa skorajda ne potrebuješ. 
Ko razmišljam, ugotavljam, 
da smo bili Malgaši že od 
nekdaj blizu vegetarijanske-
mu načinu prehranjevanja,« 
pravi v smehu in doda, da še 
danes ne je veliko mesa.

Tudi obdarujejo se, čeprav 
priznava, da so marsikatere 
navade prevzeli od Franco-
zov, saj je bil Madagaskar 
njihova kolonija. »Prav sme-
šno je, da v Afriki praznujejo 
božič tako, da imajo smreko 
in nanjo naložijo vato name-
sto snega. To sploh ne sodi v 
njihovo tradicijo. A kultura 
se vedno meša in ker sem 
migrantka, nimam težav s 
tem.«

Migranti niso vsi za 
v isti koš
Zaveda se, da je tema o mi-

grantih zelo občutljiva. »Če-
prav so migranti zelo različni, 
od političnih, ekonomskih do 

podnebnih, jih dajemo v isti 
koš in imamo predsodke do 
njih. V razredu se pogovarja-
mo o tem in dijakom priporo-
čam, naj gredo po svetu, saj je 
to njihova najboljša priložnost 
v življenju, da okrepijo vede-
nje o tem, kdo so, in ohranijo 
tisto, kar so,« svetuje sogovor-
nica, ki je že od malega nava-
jena na pripombe, saj je bila 
razdvojena med francoskim 
in malgaškim svetom. Vedno 
je morala iskati opravičila, za-
kaj se je znašla na določenem 
mestu, in iskati svoj prostor 
pod soncem. »Ko si mlad, je 
to težko. Zakaj drugim tega ni 
bilo treba, sem se spraševala. 
Mislila sem, da sem v Sloveni-
ji našla oazo miru.« A vse ni 
bilo tako idilično. »Spomnim 
se starejše hčerke, ko je bila 
v drugem razredu in je doma 
povedala, da so ji rekli, da 
je črnka, ker je njena mama 
črna. Dobro se je znašla in od-
govorila je, da je njena mama 
rjava, ati pa je bel, torej je 
sama mlečna čokolada,« pove 
v smehu, čeprav ji takrat zago-
tovo ni bilo do smeha. Druga 
hči je povedala, da ji je sošo-
lec rekel, da je ne mara, ker 
je njena mama črnka. »In to 
pred kratim v srednji šoli!« je 
zgrožena Mary Ellen. »Hči je 
ostala brez besed, prijateljice 
pa so nadrle tega fanta.«

Tudi zato je izobraževanje 
tako pomembno, meni sogo-
vornica. »Mladim povem, da 
imajo danes na voljo za uče-
nje jezika toliko možnosti, da 
me sploh ne bi potrebovali. 
A šola obstaja zato, da deluje 
tudi vzgojno. To je njeno po-
slanstvo.« Tudi zato ji ni vsee-
no, kakšna znanja in poglede 
na življenje prenaša mladim. 
»Vsak dan imam pred sabo 
izziv, kakšne teme naj jim 
ponudim, da bodo razmišljali 
o stvareh okrog sebe in zrasli 
v dobre ljudi.«

Največje bogastvo pri 
njenem delu so srečanja z 
nekdanjmi dijaki, ki so po-
stali uspešni, marljivi ljudje. 
Mnogi ji povedo, da jim je 
bila njena izkušnja navdih 
in pomoč pri premagovanju 
ovir, ko so sami šli v tujino. 
In to jo osrečuje.

Foto: GrupA
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Vsakodnevno garanje je rodilo vrhunske dosežke, nato se je prelevilo v uživanje v družinski idili

Zlata olimpijka Urška Žolnir 
Jugovar zdaj mamica z diplomo

Trikrat je nastopila na olimpijskih igrah. Leta 2008 je v Pekingu na odprtju 
iger nosila slovensko zastavo. Ko je ni nosila, je osvojila medaljo, tako v Atenah 
2004 kot v Londonu 2012. Spada med najuspešnejše slovenske športnice. Neiz-
prosna borka je bila učenka trenerja Marjana Fabjana pri Judo klubu Z´dežele 
Sankaku Celje. Za vselej se je v slovensko športno zgodovino zapisala kot prva, 
ki je osvojila zlato olimpijsko kolajno v individualnem športu. Na velikih tekmo-
vanjih je zbrala devet odličij; evropska prvakinja je postala leta 2009 v Tbilisiju, 
na svetovnih prvenstvih se ni uspela uvrstiti v fi nale, kar si še dandanes »očita«.

V obrambo zlata, ki ga je osvojila pri tridesetih 
letih, se ni želela podati. Imela je nove, smele 
načrte. Prelomni trenutki so se začeli vrstiti v 
zadnjem obdobju. Najprej se je poročila, nato je 
postala mamica, piko na i je postavila z diplomo. 
Tako srčnih osebnosti srečaš malo v vrhunskem 
športu. Živi v Pernovem, njena hišna številka 
je – kaj drugega ne bi mogla biti – 1a. Četrti član 
družine je pes Frodo. Pred vhodom piše: »Pes ni 
nevaren, nevaren je lastnik.« »To je bila Matejeva 
ideja,« je hitro poudarila Urška Žolnir Jugovar, 
preden sem začel klepetati z njo, z žensko, ki mi 
jo je pred več kot dvema desetletjema predstavil 
Marjan Fabjan, ko je bila še dekle z zlato medaljo 
z mladinskega evropskega prvenstva.

Božični čas je za nami, pred vrati je pri-
čakovanje novega leta. Kako si doslej pre-
življala praznične dni?

V judo klubu je bila navada, da smo imeli do-
poldne 24. decembra trening. Naslednji dan je bil 
prost, tako da sem se veselila božičnega večera 
s starši in tudi naslednjega dneva, ko sem lahko 
počivala. Sproščeno sem uživala. Toda ponoči 
s 25. na 26. december smo potovali na priprave 
v Italijo.

Spomini na tri dobre može?
Začelo se je že z Miklavžem. S sestro sva na-

stavili košaro in vedno se je kaj znašlo v njej. 
Pokojna stara mama je zunaj rožljala z verigo, 
misleč, da me bo vsaj malo prestrašila. Jaz pa 
sem bila zgolj radovedna in sem šla pogledat, 
kaj se dogaja. Luštno je bilo. Pred božičnim 
večerom sva s sestro krasili jelko, mami in ati 
sta šla na obisk k teti, ki ima takrat rojstni dan. 
Ko sta se vrnila, smo večerjali. V zadnjem času 
se vse začne prehitro, z lučkami in okrasitvijo. 
Proti koncu decembra je že vse nasičeno.

»V judo klubu je bila 
navada, da smo imeli 

dopoldne 24. decembra 
trening. Naslednji dan je 

bil prost, tako da sem se 
veselila božičnega večera s 

starši in tudi naslednjega dneva, 
ko sem lahko počivala.«

»Pokojna stara mama je zunaj 
rožljala z verigo, misleč, da me bo 
vsaj malo prestrašila. Jaz pa sem 

bila zgolj radovedna in sem šla 
pogledat, kaj se dogaja.«

»Pred prihodom v bolnišnico sem lahko tekla, ko pa sem se 
zbudila po posegu, sem zagledala poviti nogi. Veliko razočaranje. 
Zdelo se mi je, da se je čas ustavil.«

Prvič bo mlada družinica doživela pra-
znične dni.

Nič posebnega ne bo. No, Nola kobaca naoko-
li po hiši in vse, kar pospravim, skrbno razmeče. 
Lani so bili moji in Matejevi starši za božič pri 
naju, ko sem še imela velik trebuh, tokrat pa 
smo se dobili v Rogaški Slatini. Za silvestrovo 
bomo sami trije in obetamo si prijetne urice.

Nola ni običajno ime.
Izbrala sva ga skupaj, razmišljala sva še o dru-

gih imenih – japonskem Sayuri in perzijskem 

tako da za mladoporočenca poskrbijo v najlepši 
možni meri.

Prav nič se nisi spremenila kot osebnost, 
ko si postala uspešna športnica. V kolikšni 
meri si drugačna zdaj, ko si mamica?

Zelo sem zaščitniška do svoje družine. Iz celi-
ce, ki jo tvorim z možem Matejem in Nolo, črpam 
energijo, zato je ne dam. Da, spremenila sem 
se. Postavljam meje, kdaj je česa dovolj. Jasno 
dam vedeti, kdaj potrebujem svoj mir. Namreč 
če sama ne delujem na polnih obratih, tudi dru-
žina ne.

Kakšna je Nola?
Nasmejana, če je le sita in naspana. Počasi 

že uveljavlja svoje zahteve.
Večkrat se je že izkazalo, da smo tudi pri 

orisovanju pomembnih dogodkov izpustili 
kakšno zanimivo podrobnost. Pred približno 
petnajstimi leti si osvojila svojo prvo olim-
pijsko kolajno, ki je ogromno pomenila slo-
venskemu judu, prispevala nadaljnji rasti in 
dokončno odprla ero Sankakujevega zbiranja 
odličij. Toda ni veliko manjkalo, da v Atene 
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Začelo se je že z Miklavžem. S sestro sva na-
stavili košaro in vedno se je kaj znašlo v njej. 
Pokojna stara mama je zunaj rožljala z verigo, 
misleč, da me bo vsaj malo prestrašila. Jaz pa 
sem bila zgolj radovedna in sem šla pogledat, 
kaj se dogaja. Luštno je bilo. Pred božičnim 
večerom sva s sestro krasili jelko, mami in ati 
sta šla na obisk k teti, ki ima takrat rojstni dan. 
Ko sta se vrnila, smo večerjali. V zadnjem času 
se vse začne prehitro, z lučkami in okrasitvijo. 

trening. Naslednji dan je 
bil prost, tako da sem se 
veselila božičnega večera s 

starši in tudi naslednjega dneva, 
ko sem lahko počivala.«

»Pokojna stara mama je zunaj 
rožljala z verigo, misleč, da me bo 
vsaj malo prestrašila. Jaz pa sem 

bila zgolj radovedna in sem šla 
pogledat, kaj se dogaja.«

Anami. Matejev prijatelj ima hčer Nolo in sva 
ga vprašala, če lahko tako poimenujeva tudi 
najino hčer.

Kje sta se spoznala z Matejem Jugovar-
jem, nekdanjim košarkarjem?

Razlog je bil poslovne narave. Matej v Ter-
mah Zreče skrbi za priprave športnikov. Svoj 
prvi kamp sem imela na Rogli. Potrebovala 
sem informacije, cenike. Šli smo na sestanek 
in z Matejem sva vedno bolj sodelovala …

25. januarja lani sta se poročila, po letu in 
petih dneh si rodila Nolo. Sta bila sama na 
Mauricisu?

Da, sama na pravem nepozabnem dopustu in 
s telefonoma v omari. Bilo je vrhunsko. Mesec 
prej sva poslala vso dokumentacijo za poroko. V 

glavnem mestu sva 
še dokončala 

formalnosti 
in ko je dva 
dni kasneje 
v najin hotel 
prišel ma-
tičar, smo 
le še opra-
vili obred. 
Ta je le 
e n k r a t 
na dan, 

sploh ne bi odpotovala. Kako bi dala naslov 
tisti predolimpijski zgodbi?

Nočna mora.
Ko si se prebudila iz nje, je bilo krasno. 

Kaj se je vmes dogajalo?
Najhuje je bilo, da smo bili že skoraj stoodsto-

tno prepričani, da bom potovala v Grčijo, kajti 
Belgijka je odpovedala nastop pri olimpijskem 
komiteju. Na točkovni lestvici sem bila takoj za 
njo, le z devetimi točkami zaostanka. Na Japon-
skem smo imeli brutalne priprave. Dvakrat sem 
si zvila gleženj. Teči nisem 
mogla, a borila sem se, 
saj so mi močno povili 
gležnja. Tri tedne smo 
bili tam, nekaj dni 
pred vrnitvijo je »Fabi« 
klical v Slovenijo in iz-
vedel, da si je Belgijka 
premislila …

Besede so ti zasta-
le, kot da si se vrnila 
v tisti trenutek.

Kolaps. Sesul se mi je 
svet. Do konca tedna 
sem vadila, ampak 
tisto ni bilo niče-
mur podobno. Gla-
ve nisem imela več 
na pravem mestu. 
Kasneje sta Petra 

Nareks in Lucija 
Polavder odšli 

na priprave 
v Pariz. 
Osta-

l a 

Urška in Nola sta še posebej srečni, ko 
se iz službe vrne Matej.

sem doma, 
nisem vi-
dela smi-
sla, da še 
dodatno 
treniram. 
Nenado-
ma se je 
pojavila mo-
žnost za »wild-
-card«, za posebno 
povabilo. »Fabi« mi je 
priznal, da obstaja le promil možnosti, da ga 
dobim. Prepustil mi je odločitev glede vadbe. 
Takoj sem začela trenirati. Negotovost je trajala 
večno, končala se je dva dni pred odprtjem olim-
pijskih iger. Klical je »Fabi«. Rekel je, naj ostanem 
mirna po tistem, kar mi bo povedal. Nato mi je 
sporočil, da sem med potnicami in da tudi on 
čaka dokončno potrditev. In da bo poklical čez 
pet minut. Do naslednjega zvonjenja sem buljila 
v telefon. »Greš! Zdaj se umiri in zberi,« mi je 
rekel. Izvedela sem v torek, odpotovala sem v 
četrtek. Vmes sem odhitela v Ljubljano po olim-
pijsko opremo, jo kasneje oprala. Odšla sem brez 
akreditacije.

Žreb je hotel …
 … da sem v tretjem krogu naletela prav na 

Belgijko, na Gello Vandecaveye. »Ubila« sem jo.
Nepozaben poraz v polfi nalu bi lahko za-

znamoval celotno kariero Last minute Urške, 
a je – na tvojo srečo in Slovenije – ni. Nespre-
tna končnica borbe, kljub vsemu krivična 
sodniška odločitev in namesto fi nala in me-
dalje, ki si jo že imela v pesti, ti je preostala 
negotovost. Je spomin na trenutke s »Fabi-
jem«, ki so sledili pred borbo za bron, še živ?

Seveda je, bilo je brutalno. Nadrl me je kot psa. 
Bil je šokiran, tudi sama sem bila. Česa takšnega 
še nisem videla. Av-
strijko Claudio 
Heill sem 
»razme-
tala«. 
Regi-

»Sama 
verjamem, 

da lahko 
dosežemo vse, kar 
si zadamo, vendar 

moramo za to 
garati.«
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»Svoj prvi kamp sem imela 
na Rogli. Potrebovala sem 
informacije, cenike. Šli smo 
na sestanek in z Matejem sva 
vedno bolj sodelovala …«

»Do naslednjega zvonjenja 
sem buljila v telefon. ›Greš! 
Zdaj se umiri in zberi,‹ mi je 
rekel ›Fabi‹.«

»Bila sem utrujena od vsega. 
Obenem sem bila v tistem 
trenutku najmočnejša v svojem 
življenju. Že po prvi borbi sem 
čutila, da sem sposobna za vrh. 
Potem se je končno začelo vse 
obračati meni v prid.«

»Ljudje so me ustavljali na 
ulici. Bilo je zelo prisrčno. Še 
posebej ko so rekli: ›Poglej, to 
je pa naša Urška! ‹.«

strator mojih akcij je bil skoraj poln. Toda bila je 
visoka in mi je blokirala roki. Sodnik mi je nizal 
kazni, zadnjo je dosodil tik pred koncem. Bilo 
je grozno, »Fabi« me je nato odlično pripravil na 
borbo za bronasto medaljo. In uspelo nama je. 
Sama verjamem, da lahko dosežemo vse, kar si 

Objema in pogleda, ki 
povesta vse.

zadamo, vendar moramo za to garati. Takšno mi-
šljenje me je spremljalo ves čas športne kariere. 
In me spremlja tudi po njej.

Osem let kasneje v Londonu si bila ne-
premagljiva. Je šlo za trans, dober občutek 
ali predvsem tvojo kakovost, ki je končno 
prišla povsem do izraza?

Mislim, da za kakovost, ki se je nabrala sko-
zi vsa leta. »Fabi« me je leto prej vprašal za 
mnenje. Samo da bom zdrava, pa me sploh 
ne bo strah, sem mu odgovorila. O medalji 
nisem razmišljala.

O čem pa?
Da bo čim prej konec. Bila sem utrujena od 

vsega. Obenem sem bila v tistem trenutku 
najmočnejša v svojem življenju. Že po prvi 
borbi sem čutila, da sem sposobna za vrh. 
Potem se je končno začelo vse obračati meni 
v prid. Izpadle so Francozinja, Japonka in 
Nizozemka.

Kakšen je bil dogovor s »Fabijem« po za-
ključku kariere?

Sodelovala sva 20 let in morala sva se pogo-
voriti. Začela sem trenirati dekleta. Nato sem 
prevzela moške in jih pripravljala za Rio de 
Janeiro.

Ti veliko pomeni, ker »Fabi« ceni tvojega 
moža?

Všeč mi je, da se razumeta.
Si znova v stari težnostni kategoriji?
Sem, da, skoraj. Še poleti sem bila v višji 

kategoriji.
Kdaj si bila v svoji karieri najbolj razo-

čarana?
O porazu v polfinalu v Atenah sem že govo-

rila. Omenila bi še dan po operaciji obeh kolen 
leta 2009. Pred prihodom v bolnišnico sem 
lahko tekla, ko pa sem se zbudila po posegu, 
sem zagledala poviti nogi. Veliko razočaranje. 
Zdelo se mi je, da se je čas ustavil. Da bom več-
no ostala v postelji. In da ne vem, kako naprej.

A kmalu si vedela.
Pet mesecev kasneje sem na tekmi za veliko 

nagrado osvojila tretje mesto in začela nabi-
rati točke za London.

Kdaj ti je srce zaigralo v športni karieri?
V Londonu zaradi osvojitve naslova olim-

pijske prvakinje in ker sem vedela, da je 
konec.

V Celju imajo dekleta na voljo vrhunske 
atletske, košarkarske, rokometne, drsalne 
trenerje. Torej bo za Nolo dovolj izbire, ne 
zgolj judo?

No, z Matejem sva se odločila, da bo čez ne-
kaj let obiskovala šolo Simone Lotrič Judo mal-
ček. Tam se naučijo vsega. Potem bomo videli.

Je bilo dokončanje študija marketinga 
zgolj želja ali tudi vložek za prihodnost? Kaj 
bi rada počela?

Bil je izziv in je tudi mišljen kot naložba. 
Vsekakor se v tem mislim preizkusiti. Nisem 
študirala zgolj zaradi diplome. Če znanja ne 
bom preverjala v praksi, ga bom izgubila.

Borce Sankakuja si uspešno vodila v vlogi 
trenerke. A to delo pogrešaš?

Urška Žolnir kot tekmovalka ni kazala čustev, v vlogi trenerke pa je bila zelo temperamentna.

Pred sedmimi leti 
je Urška skupaj s 
klubskima kolegicama 
Petro Nareks (levo) in 
Lucijo Polavder (desno) 
dvignila svojega učitelja 
in trenerja Marjana 
Fabjana.

Rok Drakšič je bil tretji na evropskem pr-
venstvu, Adrian Gomboc je bil peti na olim-
pijskih igrah. Vesela sem tudi za Mihaela 
Žganka, ki se je odlično znašel v turški re-
prezentanci. Začutila sem njegove zmožnosti 
in sposobnosti.

Kakšna je bila zate ponudba kitajske judo-
istične zveze?

Kitajci so poklicali »Fabija«. Ponudbe nisem 
sprejela, čeprav je bila odlična. Ko bi se iztekla 
štiriletna pogodba, mi ne bi bilo treba več delati 
do konca življenja. Želela sem si ustvariti druži-
no. In gladko sem zavrnila ponudbo.

Si občutila, da si bila vzornica ogromno 
mladim v Celju in daleč naokoli? V čem se 
je to odražalo?

Vem, da se je povečal vpis mladih v judoistič-
ne klube. Po drugi strani so me ljudje ustavljali 
na ulici, predvsem starejši. Na vsak način so 
mi hoteli izkazati pozornost. Pa so potegnili iz 
vrečke zavoj čokolade in mi ga vročili. Bilo je 
zelo prisrčno. Še posebej ko so rekli: »Poglej, to 
je pa naša Urška!«.

Foto: GrupA, arhiv NT
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Policistka Pika ekskluzivno za Novi tednik

Policistka, ki ne kaznuje
»Svoje delo jemljem skrajno resno. To ni samo moje 

delo, je moje poslanstvo,« je bilo prvo, kar nam je 
dejala Pika. Simpatična, strokovna, dosledna in v 
kolektivu ter javnosti cenjena. Z njo smo se sreča-
li na Policijski upravi Celje, kjer je pred tem imela 
sestanek. Prišla je s kupom fotografi j, ki nam jih je 
pokazala, in razložila, kje vse je že bila. Njen urnik je 
pester, skoraj ves čas je na terenu. Med ljudmi. Zato 
jo imajo tudi zelo radi.

SIMONA ŠOLINIČ

V policijske vrste je stopila 
pred nekaj leti. Pravi, da je v ta 
poklic zaljubljena že od otro-
štva. Njen službeni partner je 
Leon, torej prav tako policist. 
»Komaj čakava tudi koncert 
Policijskega orkestra, ki bo 16. 
januarja v športni dvorani Gi-
mnazije Celje Center, kjer se 

bova tudi malo zavrtela. Gre za 
humanitarni koncert orkestra 
z Alenko Godec, sredstva pa 
bodo namenjena Humanitar-
nemu društvu Enostavno po-
magam,« pravi Pika. In spomni 
tudi na koncert Policijskega 
orkestra v Ljubljani, ki bo dan 
prej, torej 15. januarja. Takoj 

tudi pohvali vse, ki so dobili 
vstopnice za ta koncert. »V 
tem primeru je šlo namreč za 
preventivno akcijo, ki je tra-
jala decembra. Med vozniki, 
za katere smo med nadzorom 
prometa ugotovili, da niso vo-
zili pod vplivom alkohola, smo 
izžrebali dobitnike vstopnic za 
koncert v Ljubljani. Varnost v 
prometu je na prvem mestu in 
na vse, ki se zavedajo, da alko-
hol in volan ne gresta skupaj, 
sem res ponosna,« je dejala. Na 
vprašanje, ali kdaj spije kakšen 
kozarček, je odgovorila, da ne. 
»Kozarca pa res ne spijem. Ti-
sto, kar je v njem, pa, vendar 
alkohola ne uživam. Če grem 
s prijateljicami na kakšen ›žur‹, 
vedno poskrbimo za to, da vozi 
tista, ki ne uživa alkohola. 

Tako se vedno vrnemo varno 
domov v objem svojih naj-
dražjih. Vesela sem tudi, ker 
opažam, da tudi mladi vedno 
bolj skrbijo za varne prevoze z 
zabav,« je dodala.

Največ z mladimi
Na mladih svet stoji, je po-

vedala med sproščenim po-
govorom. »Ves december sem 
imela veliko dela, saj sem v 
okviru Božičkove karavane s 
kolegi obdarovala otroke. Prav 
zabavno je bilo,« nam je zau-
pala. »Zato me v začetku tega 
meseca nikakor niste mogli 
dobiti za reportažo, ker sem 
imela resnično veliko dela,« je 
pojasnila.

Res je, »lovili« smo jo kar 
nekaj časa. Že od jeseni. A je 

takrat imela ogro-
mno dela v šolah 
in vrtcih, kjer 
mladim polaga 
na srce preven-
tivne nasvete. Z 
otroki se odpra-

vi na teren, kjer jim pokaže 
prometne znake, pravilno 
prečkanje vozišča in varno 
hojo po cestah. Njeni kolegi 
pravijo, da s tem stori ogro-
mno za preventivo na našem 
območju. Rada se tudi odzove 
na vabila na različne dogod-
ke, kjer delo policije približa 
javnosti. Tako je vedno priso-
tna v Velenju s Piko Nogavič-
ko, letos je bila tudi na Celj-
skem sejmu. »Tam sicer nisem 
sklepala poslov, ampak sem 
predstavila policijsko delo 
obiskovalcem. Ogromno se 
jih je fotografi ralo z menoj, 
celo skupina Angležev …« je 
še ponosno razložila.

Živi za ta poklic
»Kdaj najdete čas zase? 

Delo policista ni lahko,« smo 
jo vprašali. »Živim za ta po-
klic. Vedno rada priskočim 
na pomoč. Tudi za novoletne 
praznike bom dežurna. Na 
terenu bom skrbela, da ne bo 
veliko pokanja s petardami. 
Ljudje se morajo zavedati, da 
je to nevarno in tudi moteče 

za ljudi in 

Pika ima v poli-
ciji ogromno prijateljev 

na različnih delovnih mestih 
v policiji. In zato jo vsi poznajo, 
ko pride na teren. Ker se rada 
fotografira za svoj arhiv, se 

vedno rada nastavi pred 
fotoaparat s kolegi.

Motor je bil njena skrita želja že od mladosti. Pika je namreč tudi motoristka. 
Včasih sede na motor in se varno odpravi na izlet. Redno se udeležuje tudi 
tečajev in usposabljanj za motoriste. »Varnost je glavna. Tega se morajo 
zavedati vsi motoristi. Še posebej zdaj, pozimi, ko so vozne razmere slabše, 
nekateri vseeno sedejo na motor. Stanje na cesti pa je zdaj drugačno kot 
poleti, zato je treba to upoštevati in vožnjo prilagoditi razmeram, hkrati 
nikakor ni dobro precenjevati svojih sposobnosti,« svetuje Pika.

Pika je bila pred 
tedni posebna go-

stja na Radiu Celje. 
Takrat je morala 

»pihati« Natalija Verbo-
ten. »Preverili smo njeno 
pljučno kapaciteto,« se je 
strokovno izrazila Pika. In 
priznala, da velikokrat po-

sluša pesem Dva policaja od 
Verbotnove. »In natančno 
vem, o katerih dveh mojih 
kolegih Natalija poje v tej 

pesmi,« je dejala.
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živali. Zato svetujem, naj ne 
uporabljajo pirotehničnih 
izdelkov, namesto tega naj 
jih prinesejo na policijo, jaz 
pa bom poskrbela za varno 
uničenje,« nam je pojasnila.

Ko je doma, rada kaj dobre-
ga speče. Takrat povabi prija-
telje na obisk. »Prijateljstvo 
in dobri odnosi so pomemb-
ni. Ustvarjajo vez z ljudmi in 
takrat je tudi varnost večja. 
Če imam dobro sosedo, bo 
na primer popazila na mojo 
hišo, če me ni doma. Bolj 
pozorna bo. To je v teh časih 
zelo pomembno, saj vidite, 
da se kdaj 
zgodi 
ka-

kšen vlom in takrat pride 
prav vsaka informacija, da 
lahko moji kolegi storilce čim 
prej izsledijo,« je še dodala.

Več objemov
Ob prehodu v novo leto 

seveda nismo mogli mimo 
vprašanja, kako ocenjuje 
statistične podatke o dogaja-
nju na Celjskem na področju 
črne kronike. »Uradno tega 
ne morem komentirati, lah-
ko samo povem, da bi bilo 
prekrškov in kaznivih dejanj 
manj, če bi se ljudje več po-
govarjali, in sicer umirjeno. 

Svet potrebuje več pozi-
tivne energije in tudi 

več objemov. Bilo 
bi lepše. Saj se 

da, veste. Vse 
se da,« je 
zaključila. 
In nas – 
o b j e l a . 
H v a l a , 
Pika!

Foto: 
osebni 

arhiv 
Policistke 

Pike

Redki trenutki, ko fotografi Piko ujamejo z njenim 
službenim partnerjem Leonom na tak način. »Rada 

pleševa, ko le lahko, tako se tudi malo sprostiva, 
saj je najino policijsko delo tudi naporno,« pravi 

Pika.

Športnika Benjamin Lah (ju-jitsu) in Rok Drakšič (judo) sta se z veseljem 
fotografirala s Piko. Kot policistka tudi veliko znanja iz borilnih veščin. Ne-
uradno smo izvedeli, da je v trenutkih, ko je treba posredovati, neustrašna 
in da je prijela ogromno nepridipravov.

»Tukaj smo želeli starejše 
opozoriti na pomen osvežitve 

znanja v prometu. Pomembno 
je, da so starejši mobilni in da 

ob tem obnavljajo svoje znanje 
iz prometne varnosti,« je Pika 

razložila, ko nam je pokazala 
tole fotografijo.

Naša sogovornica izjemno 
ceni tudi reševalce: »Pogosto 

so poleg nas in gasilcev prvi 
na kraju. Z njimi zelo dobro 

sodelujem.«

Pikina poglavitna vloga je preventiva. Biti z 
mladimi in jih naučiti osnov varnosti je največje 
darilo zanje, meni. Seveda Pika k otrokom niko-
li ne pride praznih rok. Čokoladice in odsevniki 
so skoraj vedno njeno skrito darilo.

»Ko se pokaže priložnost na kakšnih prireditvah, se srečam s kolegi z ostalih 
področij dela. Takrat se pogovorimo tudi o strokovnih temah, razpravlja-
mo o kakšni aktualni stvari, kdaj pa se tudi čisto sproščeno družimo,« je 
razložila Pika.
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Čari Božičnega Vojnika 
so ljudi povezali

FOTOREPORTAŽA

Z največje razstave jaslic v Sloveniji

V teh dneh, ko ljudje uživamo v božičnem miru, je 
med najbolj obiskanimi prireditvami Božični Vojnik. 
Ta spet privablja številne obiskovalce, ki si lahko ogle-
dajo približno 250 jaslic. Od teh je tretjina zunanjih, 
ki so postavljene pred stanovanjskimi hišami, in sicer 
v ulicah okoli župnijske cerkve. Ostale so na ogled v 
župnijskem Jernejevem domu.

BRANE JERANKO

»Posvečamo se čim večji ka-
kovosti, saj se količini – zaradi 
prostorske omejenosti – niti ne 
moremo,« je povedala Nataša 
Kovačič Stožir, predsednica 
Turističnega društva Vojnik. 
To je z občino in domačim 
Katoliško-kulturnim društvom 
Ivana Šoparja organizator naj-
večje razstave jaslic v Sloveni-
ji. Izdelali so jih posamezniki, 

družine, društva, podjetja … 
»Ne znamo prešteti števila 
rok, ki so ustvarile te mojstro-
vine,« je ponosna predsednica. 
Te številne ustvarjalne roke so 
v vojniški občini, širši regiji, 
celotni državi in drugih delih 
sveta. Na primer v Monaku 
in južni Afriki. V Božičnem 
Vojniku je letos poseben pou-
darek na Gorenjski. Vojničani 

so tesno povezani z Društvom 
jasličarjev Slovenije.

V tednih pred Božičnim Voj-
nikom in med njim živi ta kraj 
za razstavo in za ostalo prire-
ditveno ponudbo. »Domači lju-
dje prispevajo k temu projektu 
že s svojo naklonjenostjo. Za 
tri tedne odstopijo svoje vrtove 
in parkirišča in to zelo spoštu-
jemo,« je povedala predsedni-
ca turističnega društva. Veliko 
vojniških občanov jaslice tudi 
izdeluje. Tako so se povezali 
ljudje v nekaterih razširjenih 
družinah, društvih, zaselkih, 
podjetjih … Letos je med izde-
lovalci jaslic na primer vojniški 
akademski slikar in grafik Pe-
ter Krivec.

Obiskovalci so od blizu in 
daleč. »Mislim, da smo pre-
bili led in da nas poznajo že 
po vsej državi,« je zadovoljna 
Kovačič Stožirjeva. Še več, obi-
skovalci Božičnega Vojnika so 
med drugim iz sosednjih dr-
žav, s Hrvaške, iz Avstrije in 
Italije. Letos opažajo v Vojniku 
povečano število organiziranih 
skupin, na primer iz društev. 
Razstavo jaslic si bo mogoče 
ogledati vse do 4. januarja.

K božiču spada 
glasba
Božični Vojnik bogatijo tudi 

številne kulturne in druge pri-
reditve. »Pripravili smo kar 
nekaj zanimivih koncertov, 
od klasične do zabavne glas-

be. Med njimi so koncerti zbo-
rovskega petja,« je povedala 
Urška Mužar, ki je zadolžena 
za kulturne prireditve Božič-
nega Vojnika. »Kulturni do-
godki, ki so ob razstavi jaslic, 
so dobro obiskani. Tega smo 
še posebej veseli. Poskušamo 
pripraviti takšen program, 
da je v njem nekaj za vsaka 
ušesa,« je dodala Mužarjeva, 
ki opisuje kulturno ponudbo 
kot nadgradnjo velike razstave 
jaslic. Pri pripravljanju progra-
ma veliko pomaga glasbenik 
Tomaž Marčič iz Vojnika, ki 
ima veliko znanja in izkušenj.

Poleg glasbenikov od drugod 
se na koncertih predstavljajo 
domači glasbeni ustvarjalci. 
Danes, 27. decembra, bo tako 
ob 19. uri Koncert vojniških 
pevskih zborov in solistov, ki 
bo v domači župnijski cerkvi. 
Včeraj je bil v Novi Cerkvi bo-
žični koncert domačega me-
šanega cerkvenega pevskega 
zbora. Tudi na jutrišnjem 
Velikem novoletnem koncer-
tu Božičnega Vojnika bodo 
sodelovali predvsem vojniški 
glasbeni ustvarjalci. Ta koncert 
bo v dvorani vojniške osnovne 
šole ob 19. uri. Zborovsko petje 
bo mogoče slišati tudi v nede-
ljo, ko bo ob 18. uri nastopil 
Mešani pevski zbor Bistrica ob 
Sotli. Pod vodstvom zborovod-
kinje Špele Drašler bo prepeval 
v vojniški župnijski cerkvi.

Foto: SHERPA

Ustvarjalci jaslic so polni domišljije. Jaslice na vrhu Triglava … V sveči …

Nepogrešljive stojnice Gašper, Miha, Boltežar …

Čarobno vzdušje

Med stojnicami 
Božičnega Vojnika

Nevsakdanje 
jaslice

Morske jaslice
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Tudi brez 
fotografinja 
ne gre.

Paša za 
otroške 

oči …

Skavtske jaslice

Pogled od zgoraj

»Oblečene« 
jaslice …

Škofov blagoslov 
Božičnega Vojnika

Po potkah Božičnega 
Vojnika …

Glasba, glasba …

Ovce, ki niso iz jaslic.
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ZGODBE IZ DOMOZNANSKE KAMRE

Srečko Puncer (1895–1919) (18)

www.kamra.si
Rubriko pripravlja 

Osrednja knjižnica Celje.

V tem času so vedno vidnejši postajali obrisi Jugoslavije, 
zdaj države ali že Kraljevine Srbov, Hrvatov in Slovencev. 
Ta ni bila podobna tisti, za katero so se navduševali in bo-
rili najbolj pošteni Jugoslovani. Centralistična monarhija v 
rokah buržoazije se je utrdila, še preden je ljudstvo moglo 
izreči svojo besedo ob volitvah v konstituanto.

dobiti črnilo in bo list zopet 
redno izhajal...‹ Toda številka 
z dne 27. aprila je bila zadnja, 
ki jo je še uredil.

Ob tem snidenju mi je 
Srečko povedal, da se bo šel 
29. aprila v Zagreb vpisat na 
pravno fakulteto, ki naj bi mu 
bila osnova k novinarskemu 
poklicu. Ta dan si je izbral, da 
bi hkrati mogel videti svečani 
prevoz ostankov Zrinjskega 
in Frankopana iz Dunajskega 
Novega mesta skozi Celje v 
domovino. Domenila sva se, 
da ga tisto jutro pričakam na 
celjskem kolodvoru ob priho-
du savinjskega vlaka in sku-
paj potujeva v Zagreb. Tisto 
jutro pa sem čakal zaman. 
Srečka ni bilo!«

Pripravil Srečko Maček.

Se nadaljuje.

Vsebina prispevka pov-
zeta po: Fran Roš, Srečko 
Puncer (1895–1919): Nje-
govo življenje, delo in boj, 
Celjski zbornik 1971–1972, 
str. 209-271

Jugoslovenski Korotan; 14., zadnja 
števila, ki jo je še uredil Srečko Pun-
cer, je izšla 27. aprila 1919.

ALBUM S CELJSKEGA

Albekova Micka – Marija 
Deželak iz Malih Grahovš 
(Vrh nad Laškim) Ste kdaj postali pod ka-

kšnim res starim in mo-
gočnim drevesom ter se 
vprašali, kaj vse je videlo in 
kaj vse bi lahko povedalo, 
če bi znalo govoriti? Mla-
dinski roman Drevo želja 
je grmada, ki je zagorela 
iz takšne iskrice. Zgodba o 
216 let starem hrastu z ime-
nom Rdeči s svojo globoko 
zgodbo nagovarja staro in 
mlado.

Nekoč davno nazaj je Irka 
pognala korenine v novi do-
movini. Med soljudi je prina-
šala zdravje in luč, a je vsee-
no ostajala sama. Na mlado, 
a že čvrsto drevo je po šegi iz 
svoje domovine obesila pla-
tnen trakec s svojo največjo 
željo. Da bi imela nekoga, 
ki bi ga iz vsega srca ljubila. 
Čez nekaj časa je obupana 
senca v temni noči ravno v 
duplini tega istega drevesa 
nasproti Maevine hiše odlo-
žila drobno štručko. In tako 
je drevo nepričakovano iz-
polnilo prvo željo. Z leti so 
se ljudje navadili, da so vsako 
pomlad na prvi majski dan 
drevo ovesili z brezštevilnimi 
željami. V vmesnem času so 
na hrastu dokaj mirno živele 
številne ptičje in druge žival-
ske družine. Modri Rdeči je 
znal po 216 letnicah miriti 
tudi najbolj razgrete duše. 
Razen tiste, ki je neko noč v 

Katherine Applegate: Drevo želja

Vsi nekam privezujemo 
trakce svojih sanj

njegovo staro skorjo zarezala 
težko in nedvoumno besedo 
»spokajte!«

Drevesa vedo marsikaj, a 
nikoli ne govorijo z ljudmi. 
Takšno je pravilo, pa naj se 
zgodi karkoli. Rdeči ga je 
prelomil. Tik pred skoraj-
šnjo sečnjo – delavci so že 
postavili ograjo in pripravili 
žage – je hotel izpolniti še 
zadnjo željo. Željo odrinjene 
in zapostavljene deklice, ki 
je zaradi vere, rase ali česa 
tretjega nekomu napoti. Če 
ste mislili, da drevesa po 
dveh stoletjih življenja nič 
več ne more presenetiti, ste 
se motili. Otroci in učitelji, ki 
jim je mar, živali, ki čutijo in 
naredijo pravo stvar, lastnica 
zemljišča, ki prisluhne zgod-
bi svoje prababice … Tik pred 
usodnim zamahom s sekiro 

se vse zloži na pravo mesto. 
Pripovedni slog hrasta je pre-
prost in humoren, počasen 
in vdan v usodo. Tudi takrat, 
ko bralcu zadrževane solze 
stisnejo grlo. Bo padel ali ob-
stal? Kam spadam in zakaj? 
Kdo je del mojega sveta, s 
kom sem ga pripravljen deliti 
in s kom ne? Kaj sem pripra-
vljen storiti za prijatelja? Sem 
sposoben tudi slišati, kadar 
mi je težko že poslušati?

Katherine Applegate je 
priznana in večkrat nagra-
jena avtorica knjig za otroke 
in mladostnike. Leta 2013 je 
prejela Newberyjevo meda-
ljo – najvišje priznanje ame-
riških knjižničarjev za otro-
ško književnost. Rodila se je 
leta 1956 v Austinu v ZDA.

Vse to so vprašanja, ki jih 
odpira ta knjiga. Ko je zapr-
la zadnjo stran, je učiteljica 
slovenščine Bojana Potočnik 
zapisala: »To knjigo bi vsak 
otrok moral slišati, da mu jo 
nekdo prebere. Da, slišati! 
Kajti neizmerno lepo je gla-
sno brati in opazovati obra-
ze poslušalcev … Majhnih in 
velikih … Drevo želja je ena 
tistih knjig, ki jo moraš imeti 
na dosegu roke v vsakem tre-
nutku dneva ali noči.«

StO

Koliko nas je, ki se je še spominjamo? Marije Deželak, po 
domače Albekove Micke iz Malih Grahovš. Ker nas je teh, 
ki smo jo osebno poznali, vedno manj, je te dni ugledala 
luč sveta knjiga, v kateri so ohranjeni spomini nanjo. Kdor 
se je še namreč spominja, ve, kaj vse je ta še v 19. stoletju 
rojena žena bila pripravljena storiti za ljudi v težavah, in 
predvsem, da jim je znala pomagati.

k temu, da se bo spomin na to 
plemenito ženo ohranil.

Za pokušino dodajam od-
lomek iz knjige: »Bila je kot 
mati Tereza!« Šele po tem 
vzpodbudnem vzkliku Ru-
tarjeve Anice iz Gozdeca, ko 
sem ji omenil, da namera-
vam napisati, s čim vse se je 
ukvarjala naša stara mama, 
sem bil zares odločen, da 
je vredno iztrgati pozabi ži-
vljenje žene, ki je s svojimi 
dejanji močno presegla deja-
nja večine žensk. Obenem se 
mi je zdelo škoda, da bi naši 
otroci in bodoči rodovi ne ve-
deli, s koliko truda in na ka-
kšen način so v času življenja 
Albekove Micke njihovi pred-
niki pripravili hleb kruha do 
tam, da ga je lahko potem, ko 
ga je vzela iz peči, gospodinja 
po znamenju križa spoštljivo 
prerezala in položila na mizo.

Prispeval Alojz Jesih, član 
Domoznanskega krožka 

UTŽO pri Knjižnici Laško

Rubriko pripravlja: Domo-
znanski oddelek Osrednje 
knjižnice Celje, info: 03 426-
17-00 (Srečko Maček), medij-
ski pokrovitelj: Novi tednik

V prvi polovici 20. stoletja 
in še kar nekaj časa zatem, 
ko niso bila na voljo prevo-
zna sredstva, a tudi zaradi 
pomanjkanja denarja ljudje 
z zdravstvenimi težavami 
niso odšli v Laško. Prebivalci 
Šentlenarta in okoliša so se 
raje obrnili na Albekovo Mic-
ko. Če je koga bolel zob ali se 
mu kakšna ognojena rana ni 
hotela zaceliti, ko je kdo že 
predolgo imel prebavne mo-
tnje ali ga je kuhala vročina, 
je odšel k Albekovi Micki ali 
so koga poslali ponjo. Ponjo 
je hitel tudi mož ali je tekel 
kateri od otrok, ko je žena 
ali mama začutila, da prihaja 
njen čas.

Poleg vseh naštetih in še 
katerih uslug pomoči potreb-
nim je tudi kuhala; na poro-
kah, drugih slavjih in tudi 
takrat, ko se je kdo poslovil 
od tega sveta.

Pričujoča knjiga Albekova 
Micka – domača babica, ki 
sem jo izdal konec novem-
bra, bo zagotovo pripomogla 

Narodna vlada je Maistra in 
Malgaja vedno bolj omejevala 
pri njunih pristojnostih. Za-
man sta od nje zahtevala odo-
britev odločilnih akcij proti 
Celovcu ter zanje potrebnih 
sil in sredstev. Celo ukore sta 
prejemala od nje, ker da brez 
potrebe zaostrujeta razmere 
na naši severni meji. Podro-
čje Maistrovega poveljstva je 
iz Maribora segalo le še do 
Dravograda. Malgaj je prejel 
nalogo, da v Guštanju osnu-
je vojaško okrožje, ki bi do-
mačine vključevalo v vojsko. 
Moral je zapustiti Velikovec 
in se ločiti od Puncerja.

Srečko je poleg uredniške-
ga dela prevzemal še dolžno-
sti propagande na političnih 
shodih, kjer je govoril Ko-
rošcem. Za veliko noč 1919 
je prišel v Mozirje, kjer so 
njegovi starši tedaj vodili 
hotel Ilirija. Med množico 

so bili tudi številni goriški 
in tržaški begunci. Predlagal 
je resolucijo, ki je protestira-
la proti italijanski okupaciji 
jugoslovanskega ozemlja in 
zahtevala pravico za vse ko-
roške Slovence, sklicujoč se 
na pravico do narodne samo-
odločbe.

To je bil Puncerjev zadnji 
javni nastop, združen z obi-
skom svojcev v Mozirju.

Fran Roš se spominja: »Za-
dnjikrat sem se srečal z njim, 
ko je 14. aprila prišel v Celje 
in me poiskal. Velikovški ti-
skarni je namreč zmanjkalo 
tiskarskega črnila in zato Ju-
goslovenski Korotan 13. apri-
la ni izšel. V celjski Zvezni ti-
skarni si je izprosil dve ›kanti‹ 
tega barvila, da ga je vzel s 
seboj na Koroško. In tako je 
v svojem listu 20. aprila lahko 
sporočil bralcem: ›Po velikih 
težavah se nam je posrečilo 
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Projekt Dekade tokrat o petdesetih letih prejšnjega stoletja

Rojstvo Radia Celje, katastrofalna 
poplava, obisk maršala in smrt 
Alme M. Karlin

Po petih letih Zgodovinski arhiv Celje končuje pro-
jekt Dekade. V tem projektu je dal poudarek arhivske-
mu gradivu. Z njegovo pomočjo je želel izpostaviti 
zgodbe, ki so temeljni vir za zgodovinske raziskave. 
Tokrat je obdelal še petdeseta leta prejšnjega stoletja. 
Takrat sta odmevali zlasti dve temi. Ena je bila popla-
va in druga množična manifestacija na Ostrožnem. V 
tej dekadi se je rodil tudi močan medij Radio Celje.

BARBARA GRADIČ OSET

Razstava in katalog sta za-
snovana tako, kot je zasnovano 
delovanje arhiva, po področjih. 
Posamezno področje je imelo v 
desetih letih seveda prelomne 
trenutke. Na področju uprave 
je začel delovati moderni ko-
munalni sistem velikih občin. 
Leta 1954 je bila ustanovljena 
mestna občina Celje z ljudskim 
odborom mestne občine kot or-
ganom oblasti in samouprave.

Prepovedani prehodi 
čez državno mejo
V tej dekadi je bilo mogoče 

zaznati več kaznivih dejanj 

ilegalnih prehodov čez dr-
žavno mejo, največ je bilo 
poskusov pobega obsojen-
cev, ki so želeli ubežati ka-
zni. Večinoma so bili to mla-
di ljudi, ki so želeli ubežati 
vojaški obveznosti, nekateri 
so se podali v svet v iskanju 
službe. Zanimivo je, da se 
je tudi v tej dekadi pojavil 
mladoletniški kriminal. Kot 
glavni vzrok je v prvi vrsti 
veljala slaba vzgoja otrok, ki 
bi naj bili po šoli prepuščeni 
sami sebi. Tudi v šestdese-
tih letih so našli popolnoma 
enak vzrok za to.

ko poro družbenega življe-
nja. Imela je vpliv na kadro-
vanje, posebne organizacije 
so zbirale informacije o lju-
deh in jih nosile k političnim 
odločevalcem. Kultura je bila 
v začetku petdesetih let pro-
pagandno orodje komunistič-
ne partije in je bila namenje-
na plemenitenju delovnega 

človeka. Kultura je hodila v 
koraku s prosveto in društva 
so se ukvarjala predvsem z 
izobraževanjem in ne toliko 
z ljubiteljsko kulturno dejav-
nostjo. V petdesetih letih je 
SLG Celje (Gledališče Celje) 
dobilo prenovljene prostore. 
17. marca 1951 so imeli po-
klicni igralci prvo premiero, 
9. maja 1953 prvo predstavo 
v novi stavbi, ki so jo do tedaj 
obnavljali.

Od množic k 
prvakom
»Šport je po drugi vojni 

stopil v polje preobrazbe. 
Oblastniki so želeli, da šport 
ne bi bil več elitna dejavnost, 
temveč bi bil dostopen čim 
več ljudem,« je dodal soavtor 
razstave dr. Borut Batagelj. 
V petdesetih letih je bilo eno 
najbolj prepoznavnih Atlet-
sko društvo Kladivar. Prvo 
ime celjske atletike je bil 
šprinter Stanko Lorger, ki je 
bil v letih 1958 in 1959 naj-
boljši športnik Jugoslavije. 
Septembra 1960 so odprli nov 
specializirani atletski štadion, 
ki še vedno stoji. Za Celje je 
bila največja pridobitev novo 
letno kopališče z olimpijskim 
bazenom leta 1957.

»Noč groze in 
razdejanja«
S tem naslovom je Savinj-

ski vestnik (eden od predho-
dnikov Novega tednika) 11. 

V poplavi uničen most čez Voglajno, 1954 (Zgodovinski arhiv Celje, 
SI_ ZAC/1028/005_00343, Fototeka Božič Milan)

junija 1954 obširno poročal 
o najhujši poplavi, ki je do te-
daj prizadela Celje in okolico. 
Na območju celjske občine je 
bilo v poplavi prizadetih malo 
več kot tri tisoč ljudi, popla-
vljenih je bilo približno 1.020 
stanovanj. Nesreča je zahte-
vala 22 življenj. Kasneje so 
zaradi poplave regulirali del 
Savinje.

Ostrožno 1954
Tri mesece po strašljivi 

poplavi v Celju je Ljudski 
odbor mestne občine Celje 
pripravil na Ostrožnem ve-
liko zborovanje delovnih 
ljudi in občanov z naslovom 
Štajerska v borbi. 19. sep-
tembra se je na prizorišču 
zbrala množica, ki naj bi po 
oceni štela približno 350 ti-
soč ljudi. Po načrtu se je v 
Celje pripeljalo 80 do 100 
vlakov, 2.500 do 3.000 av-
tobusov in tovornjakov, 600 
do 800 osebnih avtomobilov, 
200 vprežnih vozil. Celjska 
komunalna služba je morala 
na prizorišču poskrbeti za pi-
tno vodo, dobavo električne 
energije in razsvetljavo. Ob 
dogodku na Ostrožnem se 
je prvič oglasila tudi celjska 
radijska ekipa, iz katere se je 
razvil Radio Celje. Žal so bila 
petdeseta leta tudi obdobje, 
ko je Celje izgubilo izjemna 
literata – Almo M. Karlin in 
Vladimirja Levstika.

Foto: GrupA

Maršal Tito je imel na Ostrožnem 
govor, ki ga je množica sprejela 

z dolgotrajnim in navdušenim 
odobravanjem.

Tovarne delavcem
Na področju gospodarstva je 

bilo mogoče opaziti trdo roko 
države, ki je podržavljala zaseb-
ne proizvodne obrate in spreje-
mala nove razvojne usmeritve. 
»Prva petletka je bila zasno-
vana v socialistični maniri, saj 
je država želela zgraditi težko 
industrijo, s katero bi postavila 
temelje osnovne gospodarske 
produkcije,« je razložil soavtor 
razstave in kataloga dr. Ale-
ksander Žižek. Zaradi favori-
ziranja omenjenih proizvodnih 
panog so se pojavljali problemi 
na ostalih področjih. Prepoča-
sna elektrifi kacija je povzroča-
la težave v obratih, težave so se 
pojavile z oskrbo, zmanjkovalo 
je osnovnih živil in ljudje so se 
morali sami znajti. Povišale so 
se cene osnovnih živil.

Kultura plemeniti 
človeka
Vseprisotna roka družbe-

nopolitičnih organizacij je 
imela precejšen vpliv na vsa-

Zaradi velikega zborovanja na 
Ostrožnem so organizatorji pri-
pravili zloženko, ki je udeležence 
vodila po prireditvi in po mestu.

Gradnja prizidka Mestnega gledališča Celje 
pred letom 1952 (Zgodovinski arhiv Celje, 
SI_ZAC/1028/005_00283,
Fototeka Božič Milan)

Priprava prizorišča zborovanja Štajerska v borbi 
na Ostrožnem, 1954 (Zgodovinski arhiv Celje, SI_
ZAC/1028/005_00306, Fototeka Božič Milan)
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Jumanji: Naslednja stopnja
»Ponovno v domišljijski svet.« Nekateri igralci drugega 

dela moderne verzije filma Jumanji se očitno zabavajo z mo-
žnostmi, ki jih nudi selitev »nepredvidenih resničnih likov« v 
»like iz video igric«. Toda če se ne zaplete že ne na začetku, 
se potem, ko film jadra proti zaključku. Obvezna drama in 
očitne, a nerazdelane psihološke podrobnosti se rušijo. Za 
zlikovce bi bilo bolje, če nikoli ne bi obstajali, tako prazne 
so njihove motivacije. Pripomba, da gre le za video igrico, ne 
more biti izgovor.

OCENA: 4 / 10

Črni božič
»Nekdo pobija študentke.« Veliko razgovorov je nujnih gle-

de žrtev, ki jim ne verjamejo, sploh če gre za dekleta v zelo 
patriarhalnem okolju. Črni božič je še en tistih filmov, ki pri-
haja iz pravih motivov … a z zelo majavo izvedbo. Predvsem 
z načinom naslanjanja na fantastiko, ne le v smislu logike 
dogajanja, temveč tudi idejno, absolutno preveč poenostavlja 
in banalizira resničnost. Zadnjih približno petnajst minut 
skorajda nima smisla, tako v smislu zapleta kot psihologije 
ali celo rezanja kadrov.

OCENA: 3 / 10
PETER ZUPANC

One so bombe
Eden pomembnih obrazov postaje Fox News, Roger Ailes, 

je leta spolno zlorabljal svoje kolegice … Pomembno: v filmu, 
posnetem po resničnih dogodkih, med drugim igrajo Charlize 
Theron, Margot Robbie in Nicole Kidman.

Vohuni pod krinko
Najboljši vohun na svetu se spremeni v … goloba. Pomemb-

no: animirani film za vse starosti.

Resnica
Ko velika zvezda Fabienne napiše knjigo, jo ponovno obišče 

odtujena hči z možem. Laži v knjigi sprožijo mnogo čustev … 
Pomembno: v prvem filmu, ki ga je japonski režiser Hirokazu 
Koreda posnel v tujini, med drugim igrajo Catherine Deneuve, 
Juliette Binoche in Ethan Hawke.

PZ

SoulGreg Artist s skupino BigLights Band

Tisoč let
SoulGreg Artist je izdal novo skladbo z naslovom Tisoč let in ob tem posnel tudi videospot.
Skladbo je napisal in aranžiral sam, nastala je v sodelovanju z njegovo spremljevalno skupino BigLights Band. Govori o 

družini in prijateljstvu, o ljubezni in medsebojni podpori ob vsaki preizkušnji ali dosežku in tako odlično sodi v praznični čas.
Foto: Eksena Records

Sekstet izkušenih glasbenikov, ki 
že dvanajst let soustvarjajo pod ime-
nom Divje jezero, predstavlja drugo 
skladbo s prihajajočega albuma.

Pri skladbi z naslovom Nad tokom, 
ki jo je napisal Luka Čibej, se jim je 
kot gostja pridružila odlična pevka 
Vesna Zornik. S svojo izvedbo in pre-
poznavnim vokalom je skladbi dodala 
poseben pečat. Skladba, za katero je 
zasedba posnela tudi videospot, govori 
o vztrajnosti in premagovanju ovir v 
življenju ter o tem, da naj iz določene 
življenjske situacije potegnemo največ. 
Videospot je nastal v sodelovanju s Ti-
netom Mažgonom.

Zasedba ustvarja »art-rok« glasbo s 
slovenskimi besedili. Pod okriljem za-
ložbe Celinka.si je posnela dva studij-
ska albuma, pesem Nad tokom pa na-
javlja nov album, ki bo izšel spomladi.

Foto: Založba Celinka.si

Manouche je ena najbolj 
prepoznavnih glasbenih 
skupin pri nas. Opazili so 
jo tudi v tujini, saj jo vsako 
leto povabijo na festivale po 
Evropi. Skladbe skupine so 
uvrščene na nemške elek-
tro swing kompilacije. Pred 
kratkim so izdali album z 
naslovom Kavalir.

Poleg istoimenske uspe-
šnice izpred dveh let je na 
albumu še devet skladb. Pre-
poznavna je Dotakn se me, 
ki ima nalezljivo melodijo, 
živahen ritem in osebnoiz-
povedno besedilo, o katerem 
vodja in avtor skladb Robert 
Pikl pravi, da govori o tem, 
kako sta se z življenjsko 
sopotnico spoznala in na 
kakšen način jo je poskušal 
očarati na prvih zmenkih. 
Zdaj imata hčeri Pavlino in 
Julijo, slednja se jim je pri-
družila lani po božiču in 
nastala je nova skladba Za 

Zasedba Manouche je v soboto nastopila na Glavnem trgu v Celju.

Divje jezero z gostjo Vesno Zornik

Uspešnice na albumu Kavalir

božič bom doma. Na albu-
mu je tudi priredba Šifrerje-
ve skladbe Moje miške. Malo 
bolj akustične so pesmi Reci 

mi da, Najboljši par in Konec 
tedna, pred izdajo albuma 
pa bo zasedba predstavila 
še skladbi Gunca se lunca 

in Šikana, ki sta navdušili z 
energičnimi ritmi in nalezlji-
vimi melodijami.

Foto: arhiv zasedbe
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V Dohi v Katarju je bila 16. mednarodna mladinska nara-
voslovna olimpijada (International Junior Science Olympiad 
– IJSO), na kateri so slovenski osnovnošolci nastopali prvič. V 
konkurenci več kot 400 mladih iz 70 držav s celega sveta sta 
v posamični konkurenci Brest Lenarčič iz OŠ Kozje in Nino 
Kolander iz JZ OŠ Marjana Nemca Radeče prejela bronasti 
medalji. Slovenske barve je pod okriljem Zveze za tehnično 
kulturo Slovenije (ZOTKS) in Društva matematikov, fizikov 
in astronomov Slovenije (DMFA) zastopalo šest slovenskih 
devetošolcev.

Geslo letošnje mednarodne mladinske naravoslovne olimpija-
de, ki jo je prvič gostila arabska država in na kateri so tudi mladi 
slovenski naravoslovci nastopili prvič, je bilo Mlado generacijo 
današnjega dne motiviramo za znanja prihodnosti.

Tekmovanja IJSO vključujejo naloge iz naravoslovnih tem, tako 
teoretična vprašanja kot praktične naloge. Naloge obravnavajo 
osnovnošolsko razumevanje konceptov in učenčevo sposobnost 
uporabe konceptov v situacijah, opisanih v nalogah. Tekmuje 
se ekipno in v posamični konkurenci, mladi se merijo v iskanju 
rešitev interdisciplinarnih nalog s področja znanstvenih ved 
naravoslovja – biologije, kemije in fizike. Vse znanstvene vede 
so na tekmovanju vsako leto zastopane približno enakomerno.

Cilj IJSO je med učenci spodbujati zanimanje za znanost, re-
ševanje problemov, kritično razmišljanje in eksperimentiranje. 
Olimpijada si prizadeva pozitivno vplivati na sisteme izobraže-
vanja naravoslovja in matematike na šolski ravni. Pomemben cilj 
olimpijad je tudi, da mladi spoznajo različne kulture in vzpo-
stavijo stike z vrstniki iz celega sveta. Drugo leto bo olimpijado 
gostila Nemčija. MK

Bronasta devetošolca s Celjskega

Festival veteranskih godb Slovenije
Godba veteranov UTŽO Žalec

V soboto, 30. novembra, je Zveza slovenskih godb v so-
delovanju z Javnim skladom RS za kulturne dejavnosti v 
telovadnici I. OŠ Žalec organizirala 13. festival veteranskih 
godb Slovenije.

ba ljubljanskih veteranov. 
Predstavile so se z zabavnim 
programom po lastni izbiri, 
večinoma s slovenskimi ko-
račnicami in polkami, neka-
tere godbe so posegle tudi po 
tujem programu. Za uvod v 
koncertni večer so poskrbele 

godbe, saj so skupaj zaigrale 
tri slovenske skladbe, ki so iz 
200 glasbil zadonele resnično 
veličastno. Zbrane so v na-
daljevanju večera nagovorili 
predsednik Zveze slovenskih 
godb Boris Selko, predsedni-
ca UTŽO Žalec Marija Ma-

snec in Ervin Hartman, častni 
predsednik Zveze slovenskih 
godb, ki je Ervinu Kocmanu 
podelil častni naziv ambasa-
dor veteranskih godb. Vsaka 
godba je za svoj nastop pre-
jela priznanje za udeležbo ter 
lesen zabojček dobrot, ki jih 
je pripravila Občina Žalec. V 
zabojčku se je skrival tudi 
unikaten klekljarski izdelek, 
ki ga je ustvarila Milena Kla-

sič. Izdelala je namreč žalski 
simbol, hmeljske kobule, 
ki bo godbam ostal v trajen 
spomin. Priznanja in darila 
sta podeljevala predstavnika 
organizatorjev večera Marija 
Masnec in predsednik godbe 
veteranov UTŽO Žalec Leon 
Pader. Prireditev je povezova-
la vodja OI JSKD Žalec Neža 
Zagoričnik.

AB

Nastopilo je šest godb: 
Godba veteranov UTŽO Ža-
lec, Godba veteranov Gam-
brinus Laško, KD Mengeška 

godba – sekcija veterani, God-
ba veteranov UTŽO Velenje, 
Godba veteranov Štajerske 
Ervina Hartmana in KD God-

Novega celjskega stoletnika je obiskal tudi župan Bojan Šrot.

Sto let Antona Grma
Celje je v minulih dneh počasti-

lo še enega stoletnika. Častitljiv 
življenjski jubilej je 12. decembra 
praznoval Anton Grm. Rodil se je v 
Gradiščah (Pijava Gorica) v družini, 
kjer je bilo osem otrok, trije bratje 
in pet sester. Velika družina je ime-
la kmetijo, zato je Anton v otroštvu 
in v času šolanja seveda moral veli-
ko pomagati na posestvu in še pred 
odhodom v šolo poskrbeti za živino.

Vojni čas je preživel v partizanih, in 
sicer od leta 1942 do konca vojne, v 
kateri je bil tudi ranjen. Vojnega časa 
se dobro spominja, saj ga je zazna-
moval in mu pustil veliko izkušenj 
za nadaljnje življenje.

Anton Grm je končal višjo eko-
nomsko šolo v Mariboru in se potem 
zaposlil v Celjskih mesninah. Po upo-
kojitvi je v Dramljah kupil zemljo s 
1500 trsi in zgradil vikend.

Z ženo Silvo imata dve hčeri, Ne-
venko in Ireno. Kot je povedal, sta se 
zelo trudila, da bi se v družini dobro 
razumeli in da ji ni nikoli ničesar pri-
manjkovalo. Vsako leto so si privo-
ščili tudi dopust v Crikvenici, kjer so 
imeli tudi hišo.

Prostega časa sicer ni imel veliko, 
ko ga je imel, ga je preživljal v družbi 
družine in prijateljev, rad pa je tudi 
kegljal. Danes, ko živi v Domu ob Sa-
vinji, ga razveseljujejo štirje vnuki in 
šest pravnukov ter ohranjanje vezi s 
starimi prijatelji in sodelavci.

Pred prihodom v dom je zjutraj rad 
telovadil ali odšel na kratko vožnjo s 
kolesom ali delal na vrtu in v okolici 
hiši. V domu včasih rad prebere ča-
sopis, zvečer pa tako kot nekoč doma 
preživlja čas ob gledanju televizije.

RG
Foto: MOC
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Na razstavi 50 jaslic 
iz gline, papirja …

Vaščani Drešinje vasi, člani tamkajšnjega gasilskega 
društva in Turističnega društva Petrovče so v dvorani ga-
silskega društva v Drešinji vasi na tretjo adventno nedeljo 
popoldne pripravili 16. razstavo jaslic Savinjske doline.

Številnim obiskovalcem je na odprtju o razstavi govoril Jože 
Stepišnik, ki je poudaril, da je na njej 50 hišnih jaslic iz papir-
ja, kartona, gline, ličkanja, kamna, voska, lesa, volne, testa 
in drugih materialov. Predstavljene so v krajinski in stenski 
podobi, nekatere s prav posebno simboliko. Ob koncu govora 
se je zahvalil vsem, ki so kakorkoli pripomogli pri postavitvi 
razstave, in prijaznim ženam ter dekletom za pogostitev. Tudi 
predsednica Turističnega društva Petrovče Marjeta Grobler je 
ob tem čestitala vsem, ki so pripravili to čudovito razstavo, in 
vsem zaželela lepe praznike ter srečno novo leto 2020.

Razstavo je blagoslovil župnik pater Ivan Arzenšek. Odprtje 
sta na citrah popestrili Sara in Brina Gabrovec iz Griž, Jože-
fovo zgodbo je bral Gregor Čusin, za glasbo je poskrbel Tim 
Žibrat, za recitacijo Neža Stepišnik.

Razstava bo odprta še 29. decembra in 1. januarja od 10. 
do 18. ure.

TT

Orkester harf
V Narodnem domu so nedavno zvenele strune Orkestra 

harf Glasbene šole Celje, ki je v Sloveniji prvi tovrstni se-
stav in sploh redkost v svetu. V orkestru so združeni učenci 
harfe osnovne in srednje stopnje ter nekdanje dijakinje, 
njegova umetniška vodja je Erika Frantar, dirigent je Ma-
tjaž Brežnik.

Praznično vzdušje so pričarali mladi harfisti in harfistke 
s številnimi za ta čas izbranimi melodijami. Poleg Božičk-
ovih kap in Rudolfovih rogov so se mladim glasbenicam in 
glasbenikom na odru pridružili tudi sopranistka Živa Žohar 
in tenorist Matic Dokler (mentor Davor Mikulić), klarinetist 
Anže Plesnik Zupanc (mentor Bojan Logar) ter na tolkalih 
profesor Damir Korošec.

Umetniški vodji, dirigentu, učencem, dijakom in mentorjem 
iskrene čestitke za še en čudovit večer v Narodnem domu 
Celje.

ML

15 dijakov Šolskega centra 
Celje je na Irskem izkazalo 
svoje strokovno znanje in 
doseglo odlične rezultate 
znanja angleščine.

V lanskem šolskem letu 
so bili dijaki Srednje šole za 
strojništvo, mehatroniko in 
medije Šolskega centra Celje 
deležni posebne in edinstve-
ne izkušnje. V okviru Era-

smus+ projekta Inkluzivna 
šola je 15 dijakov 3. letnikov 
dobilo priložnost za opravlja-
nje praktičnega usposabljanja 
z delom v tujini. In vseh 15 
je dano priložnost tudi z ve-
likim veseljem in zagnanostjo 
izkoristilo. Junija 2019 so v 
spremstvu dveh učiteljev od-
potovali na dvotedensko bi-
vanje v Dungarvan na Irsko. 

Z izjemnim delom so doka-
zali svoje znanje, zrelost in 
odgovornost, prav tako so z 
odličnimi ocenami opravi-
li 50-urni pripravljalni tečaj 
angleščine.

V četrtek, 5. decembra, je 
Šolski center Celje te dijake 
razveselil s posebnim Mi-
klavževim darilom. Na slav-
nostni prireditvi so namreč 

prejeli certifikate o uspešno 
opravljenem usposabljanju. 
Poskrbljeno je bilo tudi za po-
sebno presenečenje, saj jim je 
certifikate podelil Con Furey, 
direktor irske agencije Langu-
age Xchange Ireland (LXI), ki 
je v teh dneh poslovno poto-
val po Sloveniji. G. Furey je bil 
tisti, ki je dijakom na Irskem 
priskrbel delovna mesta, ure-

dil bivanje in jih sprejel ter 
jim pomagal z marsikaterim 
koristnim nasvetom. Povedal 
je, da so bili tako delodajalci 
kot gostiteljske družine nav-
dušeni nad njimi in da so jih 
nekateri želeli kar »posvojiti«. 
Dijaki so se namreč izkaza-
li kot delavni, samostojni in 
zelo odgovorni predstavniki 
mlajše generacije, posledica 

Dijaki prejeli priznanja irske agencije LXI tega je večje zanimanje irskih 
delodajalcev za slovenske di-
jake, ki bi pri njih opravljali 
delovno prakso.

Na dogodek so bili pova-
bljeni tudi ostali dijaki centra, 
ki jih je direktor LXI navdušil 
nad možnostjo neprecenljive 
izkušnje bivanja in opravlja-
nja dela v tujini, zaposleni v 
Šolskem centru Celje pa pra-
vijo, da bo ta praksa pri njih 
postala stalnica.

MATEJA RAJH JAGER
Foto: Andraž Pušnik
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Praznični duh v OŠ Petrovče
V torek, 3. decembra, je prostore OŠ Pe-

trovče že zajel praznični duh. Že nekaj 
dni prej je po šoli dišalo po sveže pečenih 
piškotih, omare in police so bile polne pra-
zničnih izdelkov, ki so jih otroci izdelovali 
v okviru tehniškega dne že sredi novembra, 
po hodnikih so odmevale pesmi, ki zazna-
mujejo ta praznični čas.

Tako so na Ta veseli dan kulture pevci 
in pevke otroškega in mladinskega zbora 
ob spremljavi inštrumentalistov prepevali 
božične in praznične pesmi, recitatorji pa 

so ob tem okrasili novoletno jelko, ki je ob 
koncu koncerta z naslovom Pod praznično 
smrečico tudi »zažarela«. Praznično vzdušje 
se je nadaljevalo v šolski telovadnici, kjer so 
otroci z učiteljicami na tradicionalnem bo-
žičnem bazarju ponujali voščilnice, rezance, 
piškote, okraske in vrsto drugih izdelkov. 
Zelo obiskani sta bili tudi knjižna stojnica, 
kjer so lahko ljubitelji branja svojo knjigo 
zamenjali za katero drugo, in stojnica s pra-
zničnimi dobrotami.
 SF

Decembrski goban
V toplih dneh, ki niso značilne za ta zimski mesec, se 

sprehodi strastnih gobarjev lahko končajo z zanimivimi 
najdbami. Takšno srečo je na 18. december, ko so zunaj 
izmerili 18 stopinj, imel naš zvesti naročnik Marjan Zupa-
nec, ki je na svojih »terenih« v okolici Vojnika našel tegale 
gobana. Na eni strani je malo oglodan, pravi, saj sta si ga 
razdelila z miško. Ko je gobo pokazal prijateljem, mu niso 
verjeli, da jo je res nabral tistega dne. Na srečo so danes 
telefoni vedno pri roki in s posnetkom je dokazal, da jih 
ni potegnil za nos. Očitno se tudi meje gobarske sezone 
spreminjajo tako kot sicer vse okrog nas.

TC

»Luštne jaslice«
Podjetje Paradajz, d. o. o. – Lušt je že drugo leto zapored 

v sodelovanju s Šolo za hortikulturo in vizualne umetnosti 
Celje postavilo jaslice iz paradižnika – tako imenovane 
»Luštne jaslice«.

Z dijakinjami 3.c in 3.v ter s hišnikom Štefanom Lončarjem 
sta jih izdelali učiteljici Anja Sotošek in Danica Korošec ter jih 
5. decembra postavili v prodajnem prostoru podjetja. Figure 
za jaslice so izdelane iz furnirja in jute, ovce pa so izdelane 

iz lesa in vate. Hlevček je lesen in dekorativno obdan z dre-
vesno skorjo, streha je obdana z mahom. Smreke so izdelane 
iz mahu in so dekorativno prepletene z žico. Dekoracija na 
smrekah in ponazoritev hribov v ospredju sta narejeni iz para-
dižnikov, ki s svojo rdečo in rumeno barvo dodajo postavitvi 
poseben značaj. Prostor je prekrit z mahom, v hlevčku je 
slama, ki s svojo strukturo poudari pomen jaslic.

DANICA KOROŠEC

Izhaja vsak zadnji četrtek v mesecu!Izhaja vsak zadnji četrtek v mesecu!Izhaja vsak zadnji četrtek v mesecu!Izhaja vsak zadnji četrtek v mesecu!

+ VELIKA 
NAGRADNA 

IGRA Z 
BOGATIMI 

NAGRADAMI

Prvi slovenski 
ugankarski 

tabloid



46 Št. 52, 27. december 2019

Novi TEDNIK št. 52     27.12.2019       COLOR CMYK stran 46

RAZVEDRILO

Ste slišali kako dobro šalo? 
Pošljite nam jo na Novi tednik, 
Prešernova 19, 3000 Celje in če 
se bo tudi nam zdela smešna, 
jo bomo objavili.

Ne boste popuščali pred 
morebitnimi pritiski in raz-
ličnimi interesi. Seveda bo za 
to potrebna trdnost oziroma 
velika notranja moč. V mislih 
boste imeli svoj cilj in držali 
se boste zastavljenih smernic. 
Le profesionalen, odgovoren 
in premišljen pristop bo dajal 
dobre rezultate. Kljub veliki 
dejavnosti vam bo ostalo še 
vedno dovolj časa za sprosti-
tev. Lepo boste vstopili v novo 
leto.

Reševali boste zadevo, ki se 
je ne boste ravno veselili. Ve-
dno se pač ne da povezati ko-
ristnega s prijetnim. Mogoče 
boste morali prav v teh dneh 
sprejeti takšen izziv. Odmika-
nje ni najboljši način, da bi se 
izognili dogodkom. Najboljše 
je, da se vsega lotite takoj. V 
najdaljši noči se boste imeli 
lepo. Potrudite se, da boste 
dali osebni pečat praznova-
nju.

Menili boste, da morate o 
vsem poročati ljudem v svoji 
okolici, kar bo zmotno prepri-
čanje. Neumno je iskati pod-
poro in zaveznike tam, kjer 
jih sploh ne potrebujete. Tako 
razmetavate po nepotrebnem 
z energijo. Usmerite moči v 
konkretno akcijo. Odlično se 
boste zabavali in še dolgo vas 
bo spremljalo zadovoljstvo 
nad krasno preživeto najdalj-
šo nočjo v letu.

V četrtek nastopi mlaj v va-
šem znamenju, istočasno tudi 
popoln sončev mrk, zato bo 
energija nekoliko nižja. Vze-
mite si čas za več počitka in 
razmislite o svojih ciljih. Ra-
stoča Luna v prihodnjih dneh 
vas bo odlično podpirala. Tr-
moglavost, ki se je ponavadi 
drži negativen predznak, se 
bo obrestovala. Prav zaradi 
nje boste uspešno vztrajali 
tam, kjer bodo drugi že obu-
pali.

V tem obdobju ste v dobrem 
položaju. Nekateri boste po-
zitivnih vibracij deležni v 
soboto in nedeljo, ko boste 
gostili Luno. Vaše družabno 
življenje bo cvetelo v najlepših 
barvah. Obnovili boste neko 
staro prijateljstvo, kar vam 
bo še v posebno veselje. Tu 
in tam se bodo oglasile skr-
bi. Naj vam malenkosti ne 
jemljejo energije, privoščite 
si veselje v zadnjih dneh leta.

Predzadnji in zadnji dan 
leta boste gostili Luno, saj bo 
potovala prav po vašem zna-
menju. Medosebni odnosi 
bodo področje, v katerega bo-
ste usmerili ogromno energije. 
Čutite, da je to vaša potreba, 
želja, celo nujnost. Tako bo 
tudi v prihodnjih dneh. Po-
skrbeli boste za dobro zabavo, 
ki se je boste še dolgo spomi-
njali. Vaš vstop v novo leto bo 
veličasten.

Če boste samo malo razmi-
slili, se boste v neki situaciji 
prepoznali. Zabava bo odlič-
na in ne bo zadnja v tem letu. 
Ne tarnajte, če bo nekoliko 
težje. Verjetno boste v teh 
dneh nekoliko manj razposa-
jeni kot ponavadi, spremljalo 
vas bo bolj umirjeno in resno 
vzdušje. Vendar bo prešerno, 
veselo in bučno, ko bo odzva-
njalo polnoč.

Vaš ustaljen ritem in tempo 
bosta lahko motena, prihaja-
lo bo lahko do sprememb v 
zadnjem trenutku. Tako raz-
lične vsebine vam bodo zapol-
nile te dni, da bo zelo pestro. 
Ne boste se pustili zmesti in si 
vzeti svojega duševnega miru. 
Ohranili boste samozaupanje 
in tako je tudi prav. Najdalj-
ša noč bo očarljiva, resno se 
boste pripravljali na prazno-
vanje.

Vaš vladar Merkur vstopi 
v nedeljo v znak kozoroga. 
Mnogi boste povečali obseg 
dela, zelo disciplinirani bo-
ste, pripravljeni boste tudi 
podaljševati svoj delavnik, ne 
glede na praznične dni. Ker se 
lahko to lepo odrazi pri vaših 
fi nancah, vam ne bo težko. 
Kljub temu ne boste pozabili, 
da se iztekajo zadnji dnevi 
leta. Našli boste tudi čas za 
prijetne plati življenja.

Več planetov v zemeljskih 
znakih vam nasprotuje. Za-
radi tega se boste morali za 
vse bolj potruditi, kar vam ne 
bo težko. Stali boste za svoji-
mi besedami in ostalim boste 
najboljši vzor. Tudi če vas bo 
mikalo kaj storiti drugače, ne 
boste nič spreminjali. Mogoče 
ne bo najbolj enostavno, bo 
pa zelo koristno. Zabava bo 
uspela, tudi zaradi vašega 
nesebičnega razdajanja.

Ob mlaju v četrtek nasto-
pi tudi popoln mrk vašega 
vladarja Sonca. Energija bo 
nižja, vaša zbranost bo lahko 
nekoliko problematična. Vaše 
misli bodo nenehno bežale 
proč od dela, zato se boste 
morali res potruditi, da jih 
boste nadzorovali. Nič ne bo 
skalilo novoletnega vzdušja, 
ne boste si pustili vzeti dobre 
volje in odlično se boste ime-
li. 

Zadnji dnevi leta bodo hi-
tro minevali in imeli boste 
občutek, da vam kronično 
primanjkuje časa. Novosti se 
lahko veselite. Ne boste edini, 
ki se boste preizkusili v čisto 
drugačni vlogi, kot jo imate 
sicer. Dokazali boste, da ste 
lahko uspešni tudi pri dru-
gačnih izzivih. Praznikov se 
lahko veselite. Čaka vas odlič-
no praznovanje. Prav nič ne 
boste zadržani, celo obratno.

HOROSKOP JE PRIPRAVILA
ASTROLOGINJA DOLORES.

Astrologinja DOLORES je dosegljiva 
na 041 519 265, 090 64 30 in na 

Facebookovi strani
Dolores Astro.

Včlani se v Društvo pozitivne energije in 
brezplačno po e-mailu prejmi Astro na-
poved za leto 2020 astologinje Gordane. 

Vse informacije na 041 404-935.

Razlaga
Vnuk je vprašal babico: 

»Babi, kaj je to impotenca?«
Babica: »To je tako, kot bi 

hotel igrati pikado s kuhani-
mi špageti!«

Pokvarjena 
kukavica
Žena se gre zabavat s prija-

teljicami. Svojemu možu pove, 
da se bo vrnila najkasneje do 
polnoči. Ure tečejo kot tudi 
martiniji in žena se vrne do-
mov šele ob 4. uri zjutraj. Ko 
pijana stopi v stanovanje, se 
ravno oglasi kukavica na uri. 
Štirikrat zakuka. Žena se pre-
straši, saj ve, da se je mož za-
gotovo zbudil in je slišal, da je 
le štirikrat zakukala. Zato hitro 
sama zakuka še osemkrat.

Ponosna je, da se je kljub 
pijanosti tako hitro domislila 
tako dobre rešitve.Oddahne 
si in gre spat.

Naslednji dan jo mož 
vpraša, kdaj je prišla domov. 
»Približno ob polnoči,« mu 
odvrne. Mož sploh ni nič sla-
be volje, zato je žena še toli-
ko bolj vesela, saj ji ji zares 
uspela dobra ukana. Nato ji 
reče: »Potrebujemo novo uro 
s kukavico.«

Žena vpraša: »Zakaj pa to?«
Mož: »Včeraj je naša kukavi-

ca zakukala štirikrat, potem je 
nekaj preklinjala in zakukala 

še trikrat, se odkašljala, zaku-
kala še trikrat, se zahihitala, 
zakukala še dvakrat, nato se 
je spotaknila čez mačko. Ko je 
bilo tega konec, se ji je začelo 
še kolcati …«

Riba
Žena vpraša moža: »Se spo-

mniš, ko si bil pred meseci na 
ribolovu?«

»Kako se ne bi spomnil, 
ulov je bil odličen!«

»No, klicala te je riba, ki si 
jo takrat ulovil. Baje pričaku-
je ribice …«

Poznavalca
»Ali veš s čim se hrani hi-

jena?«
»Z vsem mogočim.«
»In če tega ni?«
»Potem pa s čim drugim.«

Brez glasu
Mož pokliče zdravnika in 

mu pove: »Žena je izgubila 
glas in ne more govoriti. Kaj 
naj naredim?«

Zdravnik: »Uživajte, go-
spod, uživajte!«

Vprašanje
Janezek: »Ati, ti lahko za-

stavim dve vprašanji?«
Oče: »Lahko, ampak samo 

eno.«
Janezek: »Mi boš povišal 

žepnino in zakaj ne?«

Moj krog prijateljev v zadnjih letih

Ugodno prodam snežaka, uporabljen je bil le enkrat.

Štiri obdobja v življenju človeka:
1. Verjameš v Božička.
2. Ne verjameš v Božička.
3. Sam si Božiček.
4. Izgledaš kot Božiček.

Klical me je rubežnik in me vprašal, 
kaj naj mi vzame za novo leto.
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.siKUPON
S podpisom tega kupona dovoljujem, da upravljalec 
podatkov, podjetje NT&RC, uporablja in shranjuje 
posredovane osebne podatke v skladu z veljavnim 
zakonom, ki ureja varstvo osebnih podatkov, in s 
splošno uredbo EU o varstvu osebnih podatkov. 
Sodelujoči dovoljuje, da NT&RC navedene podatke 
obdeluje v svojih zbirkah za namen pridobivanja 
novih naročnikov. Sodelujoči v primeru, da je izž-
reban, dovoljuje objavo svojega imena, priimka in 
kraja bivanja v Novem tedniku. Navedene osebne 
podatke lahko NT&RC hrani in obdeluje do pisnega 
preklica privolitve sodelujočega. Na podlagi ve-
ljavne uredbe lahko posameznik kadarkoli prekliče 
soglasje za obdelavo podatkov, zahteva popravek 
ali izbris podatkov, in sicer pisno na naslov: NT&RC, 
Prešernova 19, 3000 Celje ali na tednik@nt-rc.si. 

Nagradna križanka

REŠITEV SUDOKU 392

SUDOKU 393

SUDOKU 84

REŠITEV SUDOKU 83

Ime in priimek:

Naslov:

 Telefon:

Obkrožite: a) sem naročnik b) občasni bralec Novega tednika Podpis:

1 2 3 4 5 6 7 8

9 10 11 12 13 14 15 16

17 18 1917

Pri žrebanju bomo upoštevali kupone s pravilnim ge-
slom, ki ga dobite iz oštevilčenih polj. Rešitve nam pošljite 
na naslov: NT&RC, Prešernova ulica 19, 3000 Celje, do torka, 
31. decembra.

Geslo iz številke 51: Čas za veselje na snegu.

Izid žrebanja
1. nagrado, majico in platneno nakupovalno vrečko NT&RC, 

prejme: Jožica Rožencvet iz Poljčan.
2. nagrado, knjigo Zdravilna zelišča, čaji in čajne mešani-

ce in platneno nakupovalno vrečko NT&RC, prejme: Darko 
Polšak iz Vojnika.

3. nagrado, knjigo Zdravilna zelišča, čaji in čajne mešanice 
in platneno nakupovalno vrečko NT&RC, prejme: Brigita 
Sajovic iz Laškega.

Nagrajencem čestitamo. Nagrade jim bomo poslali po 
pošti.

Nagradni razpis
1. nagrada: majica in platnena nakupovalna vrečka NT&RC
2. nagrada: knjiga Zdravilna zelišča, čaji in čajne mešanice 

in platnena nakupovalna vrečka NT&RC
3. nagrada: knjiga Zdravilna zelišča, čaji in čajne mešanice 

in platnena nakupovalna vrečka NT&RC
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Kako kaj v državnem zboru?
Tradicionalnega prednovoletnega sprejema celjskega župana Bojana Šrota se je udeležil 

tudi Željko Cigler (levo), poslanec Levice v državnem zboru in edini predstavnik knežjega 
mesta, ki se mu je uspelo prebiti v hram slovenske demokracije. Željko se je pomešal med 
učiteljsko srenjo, s katero je delal v času, ko je bil zaposlen na celjski občini, in se ob tem za-
klepetal z ravnateljem III. osnovne šole Celje Aleksandrom Vrhovškom. Z njima se je družil 
Brane Feldin (desno), upokojeni železničar in zelo dejavni član Zveze združenj borcev za 
vrednote NOB Celje. Brane, ki praviloma na »špara« jezika, je celjskega poslanca zagotovo 
vprašal, ali dobro zastopa knežje mesto, in mu navrgel svoja opažanja o dogajanju v DZ.

Foto: SHERPA

Prednovoletni sprejem celjske-
ga župana je tudi dobra prilo-
žnost za sproščeno druženje in 
kramljanje. Vesna Roger (desno), 
svetnica mlajše generacije v Celj-
ski županovi listi se ukvarja s tr-
govino z glasbili in je zastopnica 
za različne vrste godal. Andreja 
Snedič Jurak se ukvarja z izo-
braževalno dejavnostjo in je pre-
davateljica ter učiteljica vožnje v 
Avto šoli Čadej iz Celja. Obe sta 
bili očitno dobro razpoloženi in 
sta delili nasmeške, kot se spo-
dobi za prijazni december. Prav 
tako sta bili opazni z eleganco v 
svečani garderobi, ki seveda tudi 
sodi k enemu najbolj odmevnih 
dogodkov v Celju v zadnjem me-
secu leta.

Foto: SHERPA

Hiša kulture z desetletnim 
jubilejem

Uspešno leto je tudi za Hišo kulturo Celje, ki je ne le preživela prvih deset let delovanja, 
ampak je s svojimi projekti in z dosežki postala nepogrešljiv člen kakovostne in raznovrstne 
kulturne produkcije v Celju. Z leve so Miha Firšt, Matija Kovač in Nuša Komplet Peperko, 
ki imajo veliko razlogov za zadovoljstvo. Hiša kulture je tudi letos ponudila številne zanimive 
predstave in dogodke, nekateri so tudi že stalnica, na primer muzikal Veronika Deseniška 
in Festival Celjski grad. Na novo dvorano za izvedbo vrhunske umetniške produkcije bodo 
morali najbrž še dolgo čakati. Priložnosti, da bi svoje razkošne ideje predstavili v Celju kot 
evropski prestolnici kulture leta 2025, pa ne bodo dočakali, saj knežje mesto ni oddalo prijave 
za ta projekt.

Foto: SHERPA

Leto uspehov
Z letom 2019 je najbrž lahko zadovoljen tudi trio članov Socialnih demokratov, ki so vsak na 

svojem področju uspešno zaznamovali iztekajoče se leto. Damirja Ivančiča (levo) poleg dobrega 
delovanja njegove odvetniške pisarne, ki jo ima v partnerstvu z Rokom Trbovcem, zagotovo lahko 
veseli tudi stabilno poslovanje Celjskega mladinskega centra, kjer je predsednik sveta zavoda. 
Primož Brvar, ki je v tem letu postal novi predsednik celjskih Socialnih demokratov, je lahko 
zadovoljen, ker se je letos s komunalnim urejanjem zemljišča začela gradnja stanovanjske soseske 
v Dečkovem naselju, ki jo Nepremičnine Celje gradijo v sodelovanju z Mestno občino Celje, a 
tudi zato, ker je občinsko stanovanjsko podjetje, ki ga vodi, pod streho spravilo še en razpis za 
neprofitna stanovanja. Stane Rozman (desno), direktor Pokrajinskega muzeja Celje, je lahko 
nadvse zadovoljen, ker je imel muzej pomemben delež pri prestižni nagradi Evropa Nostra za 
paviljon arheologije na Glavnem trgu. Poleg tega je muzej tudi letos pripravil številne odmevne 
razstave in vidno obeležil jubileja svetovno znane celjske popotnice Alme M. Karlin. Tudi atleti 
celjskega Kladivarja, ki ga vodi Stane, so v iztekajočem se letu ponovno zabeležili odlične rezultate.

Foto: SHERPA

Znan celjski ustvar-
jalec Igor Jelen Iggy, 
lastnik Plesnega teatra 
Igen, je že dvaindvaj-
setič zapored pripravil 
program za prednovo-
letni sprejem celjskega 
župana Bojana Šrota. 
Kot vselej je režiral 
vrhunsko predstavo, 
ki je spet navdušila 
udeležence sprejema. 
Iggyja je ob aplavzih in 
lepem sprejemu občin-
stva očitno navdušila 
tudi novoletna jelka v 
čudovito okrašeni veli-
ki dvorani Narodnega 
doma.

Foto: SHERPA

Prevzeli z domačo, celjsko noto
Letošnji prednovoletni sprejem celjskega župana je imel v programskem smislu izrazito 

celjsko noto, saj so ga skoraj v celoti ustvarili domači ustvarjalci. Med njimi so bili tudi ma-
estro Matjaž Brežnik (desno), dirigent Mladinskega simfoničnega orkestra Glasbene šole 
Celje, ter solista Boštjan Korošec (levo) in njegova soproga Željka Predojević Korošec, ki 
sicer prihaja iz Dubrovnika, a je po več letih bivanja in dela (z možem vodita šolo odrskih 
umetnosti Vocal BK studio) v knežjem mestu postala že prava domačinka.

Foto: SHERPA

Čas za sproščenost, nasmehe in 
eleganco Iggyjevo praznično navdušenje
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